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Latvijas Valsts konservatorijā 
ieguvusi dramatisko kolektīvu 
režisores kvalifikāciju.  Maska-
vā beigusi Augstākās režijas 
kursu. Pie izciliem pasniedzē-
jiem Latvijā mācījusies aktieris-
ko meistarību. To visu Līga Po
riete (toreiz Brūna) klātienē un 
neklātienē paspējusi apgūt vēl 
savas jaunības laikā.  Astoņus gadus bijusi Ventspils 
Tautas teātra (VTT) režisore, reizēm turpat tēlojusi 
arī uz skatuves. Tādam pat darbam galvaspilsētas 
teātru vadītāji viņu savulaik vilinājuši uz Rīgu. Līgai 
ļoti gribējies tur nokļūt, bet ... “kāds augstāks un 
gudrāks Režisors man lomu bija iedalījis citur”, bez 
rūgtuma atzīst Līga un šķelmīgi piebilst: “Varbūt lai 
Ventspilī seniorus mācītu teātri spēlēt?” 

Augstākās tiesas (AT) Senāts, izskatot Ventspils domes opozīcijas deputātu Ģirta Valda Kristovska, 
Aivja Landmaņa, Ivara Landmaņa un Daces Kornas pieteikumu par proporcionalitātes principa 
neievērošanu Ventspils pilsētas domes komisijās, nolēma atcelt Administratīvās rajona tiesas 
lēmumu par tiesvedības izbeigšanu un nodot lietu jaunai izskatīšanai. 

Jaunai izskatīšanai nodod lietu par proporcionalitātes principa 
neievērošanu Ventspils domē 

P 
ērnā gada nogalē Liepājas tiesu nama Administratīvā 
rajona tiesa nolēma izbeigt tiesvedību administra-
tīvajā lietā, kas tika ierosināta pēc Ventspils domes 
opozicionāru pieteikuma par proporcionalitātes 
neievērošanu domes komisijās. 

Administratīvā rajona tiesa atzina, ka normatīvie akti neno-
saka konkrētus un juridiski pārbaudāmus kritērijus, kuri būtu 
jāievēro, pieņemot lēmumu par komisiju izveidi. Līdz ar to 
tiesa secināja, ka iepriekš minētais Ventspils pilsētas domes 
lēmums ir politisks lēmums, kas nav pakļauts administratīvās 
tiesas kontrolei.

Savukārt AT Senāts savā lēmumā norāda, ka pašvaldības 

domes lēmums, ar ko aizskartas deputāta 
subjektīvās publiskās tiesības, ir pārbaudāms 
administratīvā procesa kārtībā. Tāds varētu būt 
arī lēmums par pašvaldību komisiju izveidi un 
komisiju personālsastāva noteikšanu.

Tāpat AT Senāts uzsver, ka pienākums 
ievērot proporcionalitātes principu komite-
ju darbībā noteikts arī likuma “Par pašvaldī-
bām” 54.panta pirmajā daļā un vienlaikus tas izriet arī no 
Satversmes 101. pantā nostiprinātā proporcionālu vēlēšanu 
pamatprincipa. Senāta ieskatā proporcionalitātes principa 
izpausmi nebūtu pamata aprobežot vien ar komiteju izveidi 

un to personālsastāva noteikšanu. Būtiskākais: vai deputā-
tam ir nodrošināta iespēja faktiski piedalīties domes darbībā 
un īstenot savas tiesības un pienā-
kumus.  Jo vispirms jau deputāts ir 

FINIŠS UN ATKAL 
STARTS

“No skolas gadiem pāri 
darba mūžam pa dzīvi 
esmu apmetusi loku. 
Dziesmas vārdus pārfrāzē-
jot, tā man iznāk “teātrāla 
no abiem galiem”. Pirmās  
ārijas dziedāju un dzejolī-
šus vecvecākiem Fricim un 
Līzei Višķeriem skaitīju trīs 
gadu vecumā, uzraususies 
uz virtuves ķebļa; pēc tam 
pakāpos uz skolas podes-
tiem. Kaut kur pa vidam 
starp trakulīgo jaunību un 
agrīno briedumu bija reži-
sores un aktrises darbs VTT, 
bet nesen, jau pēc rāma 
oficiālo darba gaitu finiša 
pašvaldības iestādē,  esmu 
kļuvusi par “Senioru teātra” 
režisori pensionāru bied-
rībā “Ventspils liedags”,” 
Līga pasmaida, ka sāku-
mā nosacīto nekā neda-
rīšanu baudījusi kā Dieva 

dāvanu, “atdodoties” dārza 
darbiem savās lauku mājās 
Popes “Upmaļos” un grā-
matu lasīšanai omulīgajā 
Ventspils dzīvoklī. Pa star-
pām prātā pārcilājot agrā-
kās darba vietas un tieko-
ties ar bijušajiem kolēģiem, 
kuru skaits ar katru gadu ir 
gājis mazumā.  Bet pilnai 
laimei kaut kā pietrūcis...   

PATSTĀVĪGAIS  
LĪGUCIS

“Tagad jāatzīst,  ka die-
nišķās maizītes pelnīšanā 
reizēm talkā tika ņemts 
arī dabas dotais aktrises 
talants un režisēšanas pras-
mes, ko līdztekus darbam 
ar aizrautību papildināju 
VTT studijā, bet vēlāk neklā-
tienē arī Latvijas Valsts kon-
servatorijā un režijas kursos 
Maskavā. Jaunības jūsmā 
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Izglītības un zinātnes ministre Ilga Šuplinska (JKP) 
rosinājusi apturēt finansējuma piešķiršanu sporta 
būvēm, līdzekļus novirzot pedagogu algām. Vislie
lākais drauds palikt bez naudas kārtējās grandiozās 
ieceres īstenošanai ir tieši Ventspilij, kuras plāns par 
lielā peldbaseina ar rehabilitācijas centru un viesnī
cu var tikt “iesaldēts” un šogad palikt bez iepriekš 
ZZS ielobētās tā dēvētās “deputātu kvotu” naudas 
minētā projekta īstenošanā trīs gadu garumā. Tas 
nozīmē, ka Ventspils šogad var palikt bez šim pro
jektam paredzētajiem 1,55 miljoniem eiro no valsts 
budžeta naudas.

Ventspils paliks bez 1,55 
mlj. eiro un baseina? Vienu 
no triecienprojektiem – lielo 
baseinu – plāno “iesaldēt”

V 
entspils pilsē-
tas pašvaldība 
pēdējās piec-
gades grandio-
zajos plānos 

par jaunu triecienceltņu 
būvniecību paredzēja trīs 
gigantisku projektu īste-
nošanu. Pirmais, lai arī 
ar aizkavēšanos, durvis 
plāno vērt vasaras vidū – 
tā ir ļoti dārgā Ventspils 
Mūzikas vidusskolas jaunā 
ēka ar koncertzāli, kuras 
kopējās izmaksas lēšamas 
ap 31 mlj. eiro. Šogad plā-
nots sākt Zinātnes un ino-
vāciju centra būvniecību, 
kurai arī izkārtots finan-
sējums no valsts nodokļu 
maksātāju naudas. Trešais 
milzenis ir peldbasei-
na projekts, kuru izbūvēs 
blakus Olimpiskā centra 
“Ventspils” teritorijai un 
Reņķa dārzam, šim nolū-
kam «ziedojot» zaļo skvē-
ru Kuldīgas un Sporta ielas 
stūrī. Par to, kā šī pro-
jekta īstenošanai savulaik 
tika «izsista» tā dēvētā 
«deputātu kvotu» nauda, 

«Ventspilnieks.lv» jau vai-
rākkārt ir rakstījis.

Jaunās izglītības un 
zinātnes ministres uzma-
nību piesaistījuši 8,5 mlj. 
eiro, kas paredzēti vairā-
kiem sporta objektiem 
Latvijā – lielākā summa 3 
mlj. eiro apmērā iezīmē-
ta Liepājas tenisa centra 
būvdarbiem, kuri jau tuvo-
jas noslēgumam un objek-
tu plānots drīzumā atvērt. 
Vēl ir citi, vairāk vai mazāk 
iesākti projekti. Taču vis-
skarbāk šāds lēmums var 
skart tieši Ventspils vērie-
nīgo lielā peldbaseina pro-
jektu, jo šis projekts vēl 
nemaz nav sākts. Ir tikai 
noskatīta zeme un zināms 
projekta vizuālais tēls, jo 
ir pabeigts metu konkurss. 
Saskaņā ar ministres rosi-
nāto, šo projektu varētu 
iesaldēt jeb apturēt tā vir-
zību uz kādu laiku.

“Nesaprotu, kā situācijā, 
kad nav pieauguma skolo-
tāju algām, mēs vienkārši 

Jau tuvākajā laikā Latvijas trīs lielākajās ostās – Rīgā, 
Ventspilī un Liepājā – valsts mainīs savus pārstāvjus 
ostu valdēs. Ventspils ostas gadījumā pilsētas pašval
dības sadarbības partneri Zaļo un Zemnieku savienība 
(ZZS) zaudēs izteiktu ietekmi lēmumu pieņemšanā, 
jo valsts nomainīs visus četrus savus pārstāvjus no 
astoņiem. Tātad, ievērojami mainīsies valdes sastāvs, 
nemainīgiem paliekot tikai pašas pašvaldības ielikto 
četru valdes locekļu amatiem, kurus ieņem pilsētas va
dītāji. Iepriekš jaunais satiksmes ministrs Tālis Linkaits 
publiski izteicās, ka jau drīzā nākotnē nepieciešams 
atrisināt seno problēmu par šauru interešu vadītu pār
stāvniecību ostu vadībā un ostas pārveidot par valsts 
kapitālsabiedrībām. 

Ostu valdēs, arī 
Ventspilī, mainīsies 
valsts pārstāvji

V 
ai šīs pirmās vēs-
mas nesīs arī pār-
maiņas Ventspils 
ostas pārvald-
niecībā, kuru 

jau kopš 90. gadu sākuma 
savā kontrolē cenšas notu-
rēt A.Lemberga vadīti cil-
vēki? Ļoti iespējams, ka jā. 
Tas gan ir politisks lēmums, 
taču T.Linkaita vīzijai ir 
būtisks atbalsts valdošajā 
koalīcijā. Pēc ministra teik-
tā, pirmais solis būs pašlaik 
spēkā esošā ostu pārvaldī-
bas modelī piemērot starp-
tautiskos labas pārvaldības 
principus, bet otrais solis 
būs jau konkrētā pārvaldī-
bas modeļa izvērtēšana kat-
rai ostai, kas skaidri noteiks 
veidus, kā šīs ostas pārvei-
dot par valsts kapitālsa-
biedrībām. «Ir jānosaka gan 
atbildība, gan lēmumu pie-
ņemšanas un atskaitīšanās 
kārtība un daudz stingrāk un 
skaidrāk jāiezīmē Satiksmes 
ministrijas loma ostu pār-
valdībā,» uzsver T.Linkaits. 
Viņaprāt, ostu valdes jautā-

jums ir jāatrisina pēc iespē-
jas drīzāk.

Īpašu nepatiku Ventspils 
pilsētas pašvaldības vadī-
bas vidū izraisīja finanšu 
ministra Jāņa Reira («Jaunā 
Vienotība») lēmums par 
Finanšu ministrijas (FM) pār-
stāvja nomaiņu tikai Ventspils 
Brīvostā – šai amatā tiks 
iecelts Ventspils domes opo-
zīcijas deputāts Ģirts Valdis 
Kristovskis. Tādējādi ostas 
pārvaldē nebūs iesaistīti 
tikai vietējā pašvaldībā val-
došie politiķi, bet būs pār-
stāvētas plašākas sabiedrības 
intereses. Līdz šim šo amatu 
ieņēma iepriekšējās – «labo 
darbu čempionu» vadītās val-
dības finanšu ministres Danas 
Reiznieces-Ozolas (ZZS) izvir-
zītais Ringolds Beinarovičs. 

Savukārt ekonomikas 
ministrs Ralfs Nemiro (KPV 
LV) kā Ekonomikas ministri-
jas (EM) pārstāvi Ventspils 
Brīvostas valdē nolēmis 
virzīt Pāvelu Rebenoku. 
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Aizdedzina dzīvokli
Siguldas ielas daudzstāvu namā notikuša-
jā ugunsgrēkā cietuši trīs cilvēki. Vēl vairāki 
izglābti un 46 evakuēti. Pastāv aizdomas par 
ļaunprātīgu dedzināšanu.

Evakuē skolu
Skolēnu blēņošanās dēļ jau divas reizes noti-
kusi 6. vidusskolas evakuācija. Pirmajā reizē 
meitenes signalizācijas sensoram uzpūtušas 
dezodorantu, otrajā – zēni pūtuši dūmus no 
elektroniskās cigaretes. 

Atrasts slīkonis
Ventā iepretī Lielajai ielai atrasts noslīcis 
vīrietis. Iespējams, viņš iekritis ūdenī, kāp-
jot uz kuģa.

Grūti laiki gājējiem
Uz Lielā prospekta notriekti divi gājēji, kuri, 
iespējams, šķērsojuši ielu pie sarkanās gais-
mas. Savukārt Jūras un Ganību ielas krusto-
jumā auto notriecis kādu sievieti.

Notiesāti dzērienu zagļi...
Ventspils tiesa piespriedusi dažādus sodus 
vairākiem vīriešiem, kuri pilsētas veikalos 
zaguši alkoholiskos dzērienus.

...un huligāni
Viens huligāns notiesāts par automašīnas 
spārdīšanu ar kājām, otrs – par automašīnas 
dauzīšanu ar akmeni, bet trešais – par kau-
šanos ar sniega lāpstu. 

Prezentē auto
“Volvo” centrā prezentēts PSIA “Ventspils 
labiekārtošanas kombināts” jaunais lielizmē-
ra konteineru pārvadāšanas auto.

Trešais kaķu nams
Labdarības programmas “Kaķīšu iela” dalīb-
nieki pie nama Talsu ielā 62 novietojuši jau 
trešo kaķu mājiņu. Paredzams, ka tajā dzīvos 
septiņi bezpajumtes kaķi.

Slimo ar gripu
Ziemeļkurzemes reģionālajā slimnīcā ievie-
toti 19 gripas slimnieki.

Testē sensorus
25 aprūpes nama “Selga” iemītnieki testē 
sensorus, kas spēj atpazīt kritienu, dūmus, 
tvana un propāna gāzi. Pieejama arī trauk-
smes poga.

Maksa par naudu
No tirgotājiem, kuri Ventspils tirgū par tirdz-
niecības vietas īri maksā ar sīknaudas monē-
tām, tiek ņemta papildu samaksa.

Emigranti atgriežas
Pilsētas domē notika Kurzemes plānošanas 
reģiona un Ventspils pašvaldības tikšanās. 
Mērķis – apspriest sadarbību reemigrācijas 
pasākumu īstenošanā. 
Pagājušajā gadā Ventspilī atgriezušās pie-
cas ģimenes. 

Koncerts Ralfam
Nedēļas nogalē Teātra namā “Jūras vārti” 
notiks labdarības koncerts “Mēs labajam 
ticam”. Tā laikā vāks ziedojumus Centra 
sākumskolas audzēkņa Ralfa ārstēšanai. 

Pasākumi bērniem
Bērnu pilsētiņā un bērnu parkā “Fantāzija” 
šosvētdien bērni gatavosies pavasara atnāk-
šanai. Pasākuma vadītāja – Madara Grēgere. 

Spēles jauniešiem
Piektdien Jauniešu mājā notiks spēļu vakars 
“Dullais 7nieks”. Tā ietvaros varēs spēlēt 
septiņas dažādas spēles. 

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Tāda “normāla prakse”
Beidzamā laika lielākais valsts skandāls, nenoliedzami, 
saistīts ar galvaspilsētas lieluzņēmumu “Rīgas satiksme”, ar 
turienes spices vīru kratīšanām un pāris aizdomās turamo 
arestiem. Mītiņošana par un pret, ļaužu valodas ap un gar 
notikumiem un, protams, visu zinošie “dīvāna eksperti”, 
kuri, nenoliedzami, arī dalās apsūdzētājos un noliedzējos.

Š 
ajā sakarībā kāds uzņēmējs, aprakstot savu “sadar-
bību” ar mūsu valsts vienīgās lielpilsētas eliti, bijis 
sevišķi atklāts. Norādot, ka viņa īsā, bet ļoti dinamis-
kā un piesātinātā sadarbība faktiski aprakstāma vienā 
teikumā: viss, sākot no tramvaju pirkšanas un beidzot 

ar neliela semināriņa rīkošanu, tiek aplikts ar nekur nedefi-
nētu “obligāto maksājumu”. Tādu kā, teiksim diplomātiski, 
“nodevu”. Tā esot pārskaitāma uz iepriekš norādītu uzņēmu-
mu vai kaut kādā veidā samaksājama nekur neuzskaitītu bank-
nošu izskatā. Procentuālā izteiksme gan svārstoties – sākot no 
“standarta” desmitnieka līdz pat pilnai trešdaļai. Acīmredzot 
– atkarībā no konkrētā departamenta, nodaļas, amatpersonas 
vai vienkārši sadarbības partnera izpratnes par labu gaumi un 
mēra sajūtu. Šī stāsta varonis savās atklāsmēs retoriski vai-
cājis: no kurienes, atvainojiet, lai šo virsvērtību izrok? Jo vie-
nīgā iespēja ir mākslīgi palielināt tāmes... Tomēr svarīgākais 
uzņēmēja stāstītajā patiesībā ir nevis pats fakts par potenciālo 
korupciju un tās izpausmes veidiem, bet gan apjoms un “sistē-
ma”, kā un cik lielā mērā tā notiek (ja ticam pieņēmumam “no 
tramvajiem līdz kancelejas precēm”). Citiem vārdiem, šīs sis-
tēmas dalībnieki (gan vienā, gan otrā pusē) lieliski zina – kur, 
kam, kāpēc un kā. Turklāt sliktākais, ka sarunās ar iesaistīta-
jiem tā pat tiekot dēvēta par “normālu praksi”, jo ir taču tikai 
“godīgi”, ka tas, kas palīdz tev tikt pie iepirkuma, arī saņem 
kādu nelielu honorāru.

Protams, protams, mēs varētu teikt – tiem tur, galvaspilsē-
tā, savas problēmas, mums – savas. Tomēr nevar noliegt, ka jau 
desmitgadēs ieilgušais tiesas process mūsu pašu pilsētas īstajam 
vadītājam arī visnotaļ tieši norāda uz gluži vai analoģisku ainu. 
Un fakts, ka notiesājošais spriedums jāgaida tik ilgi, bet pati lietas 
iztiesāšana iet kā pa celmiem, liecina tikai par to, ka arī mūspu-
ses varenie savu “sistēmu” ir izveidojuši gana labi, lai, izsakoties 
vienkāršrunā, “neko nepiesietu”, proti, nevarētu pierādīt. Toties 
personīgās turības pieauguma tempi, kas piesegti ar dažādiem 
īpaši apjomīgiem darījumiem, runā visnotaļ daiļrunīgi...
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Nenoliedzami, publikas apspriešanā un ļaužu runās visbiežāk 
nonāk lielākie un iespaidīgākie projekti. Jo šajos projektos “apgro-
zās” lieli līdzekļi, un tiek operēts ar miljonos mērāmām naudas 
summām. Tomēr minētā uzņēmēja stāsts uzskatāmi parāda šādu 
“shēmotāju” izstrādātās sistēmas galveno un, iespējams, ienesī-
gāko daļu – summas apmērs šajā gadījumā ne tikai nav atkarīgs 
no saskaitāmo kārtības, bet arī – no saskaitāmo kopējā daudzu-
ma. Un salikt miljonu var gan no diviem saskaitāmajiem (divreiz 
pusmiljons ir miljons), bet arī, piemēram, no 50 mazākiem gaba-
liņiem. Un tad ir daudz lielāka iespēja, ka miljoniņam neviens gai-
lis pakaļ nedziedās. Galu galā – kāpēc riskēt un pīties ar lieliem 
kukuļiem, ja var tā vienkārši “iekasēt” obligāti brīvprātīgo maksā-
jumu no uzņēmēja arī par 100 pildspalvu nopirkšanu. Jā, sīkums, 
bet šādu iepirkumu taču ir gana daudz. Lai neteiktu vēl vairāk – 
pamatīgi daudz. Un kā teica klasiķi, latiņš pie latiņa, miljons rokā. 
Centu nekrāsi, pie miljona netiksi.

Koruptīvo shēmu eksistencei ir vēl kāds blakusefekts – ne tikai 
pašu korumpantu kabatu piepildīšana uz pašvaldības, valsts vai ES 
līdzekļu rēķina. Bet tas pamatīgi kropļo uzņēmējdarbības vidi. Vai, 
izsakoties cilvēku valodā, godīgam uzņēmējam vispār nav iespēju 
tikt pie pašvaldības vai valsts iestādes pasūtījuma. Pat tad, ja godī-
gais uzņēmējs piedāvā zemāku cenu (un kā tad nepiedāvās zemā-
ku, ja “īstajam” uzvarētājam cenā jāiekļauj arī obligātie maksāju-
mi). Jo iespējas šeit ir visplašākās – sākot no iepirkumu nolikumos 
iekļautiem dažādiem specifiskiem un ierobežojošiem punktiem, 
beidzot ar iepirkumu rīkošanu t.s. mazo iepirkumu robežās, kur 
nav nepieciešams atklāts konkurss, bet pietiek ar formālu “tirgus 
izpēti” un trīs iepriekš zināmu “konkursantu” apzināšanu. 

Līdz ar to konkrētās pašvaldības finanšu plūsma tiek “sakārto-
ta” jau visnotaļ globālā līmenī. No vienas puses, sistēma strādā 
pašas pašvaldības iekšienē, sadalot “laupījumu”, bet no otras – arī 
ārpus pašvaldības, jo maza taču mums tā uzņēmēju kopiena. Un 
visi katrā konkrētā nozarē iesaistītie uzņēmumi zina: tur vispār nav 
vērts tērēt laiku un resursus pieteikumu gatavošanai, jo uzvarētājs 
tāpat skaidrs. “Iesaistītais” uzvarētājs.

“Rīgas satiksmes” lieta, šķiet, uzņēmusi apgriezienus. Un var-
būt šoreiz tā nebeigsies ar čiku. Tad Pandoras lādei varētu būt vaļā 
vāks, kas var pamazām, bet tā pamatīgi sagraut smalki izveido-
to korupcijas un “shēmotāju” tīklu, bet ieviestā “normālā prakse” 
beigtos ne vien ar reāliem sodiem, bet arī ar to, ka pašvaldību un 
valsts iepirkumos godīgi uzvarēs labākais piedāvājums. Vismaz tā 
gribētos cerēt. 

Patiesi jūsu, “Ventspilnieks.lv”

Tiesa, R.Nemiro iepriekš bijis sadarbī-
bas partneris zvērinātu advokātu birojā 
“Rebenoks&Vilders”, taču tagad P.Rebenoks 
kļuvis arī par zāļu ražotāja «Olainfarm» pado-
mes priekšsēdētāju. Plānots, ka P.Rebenoks 
Ventspils Brīvostas valdes locekļa amatā 
nomainīs Sandru Sondori, kura jau vairākus 
gadus kā pamatdarba vietā strādā Ārlietu 
ministrijā.

Patlaban Ventspils ostā Vides aizsardzī-
bas un reģionālās attīstības ministriju pār-
stāv pašreizējā zemkopības ministra Kaspara 
Gerharda (VL-TB/LNNK) ārštata padomnieks 
Edijs Vaznis, un viņa vietā tiks iecelta jaunā 
ministra Jura Pūces (“Attīstībai/PAR!”) biro-

ja vadītāja Laila Spaliņa. Līdz pagājušā gada 
vidum viņa ilgus gadus bija Edgara Jaunupa 
vadītā basketbola kluba “VEF Rīga” direktore.

Visbeidzot nozari pārraugošā Satiksmes 
ministrija arī nolēmusi veikt plašu rotāciju 
visdažādākajos uzņēmumos un ostu pārval-
dēs. Ventspils Brīvostas valdē plānots iecelt 
ministrijas Juridiskā departamenta direktori 
Ingunu Strautmani, kas nomainīs pašreizējo 
ministrijas pārstāvi Kasparu Ozoliņu.

Likums par ostām nosaka, ka Ventspils 
ostas valdē ir iecelti astoņi valdes locekļi. 
Četri no viņiem ir Ventspils pilsētas pašvaldī-
bas pārstāvji, kas šajā gadījumā ir valdē jau 
vairāk nekā 20 gadu esošie Aivars Lembergs 
(kopš 1994. gada oficiāli skaitās Ventspils 
Brīvostas valdes priekšsēdētājs) un Jānis 

Ostu valdēs, arī Ventspilī, mainīsies valsts pārstāvji
Vītoliņš (valdes loceklis kopš 1996.gada), 
kā arī Guntis Blumbergs (valdes loceklis no 
1999. līdz 2006. gadam, pēc tam bija ievēlēts 
Saeimā un Brīvostas valdē atgriezās 2009.
gadā, amatu ieņemot līdz šai dienai) un 
Didzis Ošenieks (valdes loceklis kopš 2006. 
gada). Šos valdes locekļus amatā ieceļ un no 
amata atbrīvo ar attiecīgās pilsētas domes 
lēmumu. Pārējie četri ir ekonomikas ministra, 
finanšu ministra, satiksmes ministra un vides 
aizsardzības un reģionālās attīstības minis-
tra izvirzīti pārstāvji, kurus amatā ieceļ un no 
amata atbrīvo Ministru kabinets. Pašvaldības 
pārstāvju alga, bet jo īpaši tieši A.Lemberga 
un J.Vītoliņa atalgojumi, ir ievērojami lielā-
ki nekā viņa pamata darbā domē nopelnītā 
samaksa. 

Biedrībā "Baltijas Asociācija – Transports un Loģistika" ietilpstošais uzņēmums AS “Baltijas Ekspresis” jauno gadu sācis ar daudz
sološiem rezultātiem, cerībām un iedvesmu: gada pirmajā mēnesī pārvadāto kravu apjoms sasniedza 771,5 tūkst. tonnu. Tas ir ne 
vien vienkārši ļoti augstvērtīgs rezultāts, bet arī ir otrs apjoma ziņā ražīgākais janvāra mēnesis uzņēmuma pastāvēšanas vēsturē.

“Baltijas Ekspresim” otrs ražīgākais janvāris vēsturē

L 
īdz šim apjoma ziņā bagātākais 
janvāris “Baltijas Ekspresis” vēs-
turē bija 2017. gadā, kad tika pār-
vadātas 1,02 mmlj. tonnu kravas. 
Toreiz tas bija skaidrojams ar tā 

dēvēto akmeņogļu bumu stiprās ziemas 
dēļ, kā dēļ aizsalušo ziemeļu ostu dēļ dau-
dzas akmeņogļu kravas tika novirzītas caur 
Latvijas ostām un konkrēti arī Ventspils 
ostas virzienā. 

Šī gada janvārī «Baltijas Ekspresis» pār-
vadāto kravu apmērs bija par 64% lielāks 
nekā pagājušā gada janvārī, kad apgrozī-

jums sasniedza 0,47 mlj. tonnu. Arī pagāju-
šā gada rezultāts bija toreiz otrs augstākais 
vēsturē, bet iepriekšējo periodu laikā no 
2010. līdz 2016. gadam janvārī pārvadāto 
kravu apmērs bija robežās no 0,16 mlj. līdz 
0,40 mlj. tonnām.

Pagājušajā gadā, kas bija “Baltijas 
Ekspresim” 20. jubilejas gads, uzņēmums 
sasniedza rekordlielu kravu apjomu – gada 
laikā pārvadāts kopumā 8,05 mlj. tonnu, kas 
bija par veselu 1 mlj. tonnu vairāk nekā vēl 
vienu gadu iepriekš. Salīdzinājumā ar 2017. 
gadu kopējais kravu pārvadājumu apjoms 

pieauga par 13%. Lai arī šis gads sācies vēl 
ražīgāk [galu galā vienā mēnesī pārvadā-
ta viena astotā daļa no visa pagājušā gada 
kravu apjoma - red.], “Baltijas Ekspresis” 
vadītājs Māris Bremze saglabā piesardzību 
prognozēs, jo priekšā vēl smags un neatlai-
dīgs darbs turpmāko 11 mēnešu garumā. 
Tiesa, klusībā lolotas cerības uz veiksmīgu 
gadu ir, un tās ir pamatotas, jo pēdējo pāris 
gadu laikā “Baltijas Ekspresis” ieguldījis lie-
lus resursus jaunu sadarbības partneru un 
klientu piesaistē, kas ļauj nākotnē raudzīties 
optimistiski. 
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Ventspils pilsētas pašvaldības 2019.  
gada budžets ir pieņemts. Tomēr bez četru 
mazākuma deputātu atbalsta. Kāpēc tā?

D.Korna: Lai varētu atbalstīt pilsētas 
budžetu, mums ir jāzina, par ko mēs balso-
jam. Budžeta detalizācijas pakāpei ir jābūt 
tik lielai, cik mēs to pieprasām, lai mums 
būtu skaidrs priekšstats un pārliecība, ka šis 
budžets ir ventspilnieku interesēs un pilsētas 
attīstībai iespējami labākais risinājums. 

A.Landmanis: Diemžēl pašvaldības admi-
nistrācijas gatavotais budžeta projekts ir 
necaurspīdīgs. Redzami tikai lieli izdevumu 
skaitļi, kas neatklāj pašvaldības, tās iestāžu 
un kapitālsabiedrību vajadzības, kuras paš-
valdības vadība iecerējusi finansēt.  

I.Landmanis: Jāpiebilst, ka budžeta mate-
riālu saņēmām dažas dienas pirms budže-
ta izskatīšanas pašvaldības Ekonomikas un 
budžeta komisijā, kurā bijām tikai uzaicinā-
to statusā. Šis dokuments Finanšu komite-
jā un domes sēdei tika "izdzīts cauri" nedē-
ļas laikā. Tas ir nepietiekami, lai mēs varētu 
to izskatīt, pārdomāt, analizēt. Turklāt, kā 
Dace un Aivis teica, tik īsā laikā, dažās die-
nās izprast un pieteikt mērķtiecīgas pārmai-
ņas budžeta struktūrā, kura atspoguļo tikai 
makro finansējumu, ir ne tikai neiespējami, 
tas ir bezjēdzīgi.

No jūsu teiktā izriet, ka pašvaldības 
vadība nevēlas, lai budžets būtu pārska
tāms un saprotams, lai ar to savlaicīgi 
varētu iepazīties mazākuma deputāti!?

Ģ.V.Kristovskis: Tieši tā. Tas ir Ventspils 
pilsētas pašvaldības politiskās un adminis-
tratīvās vadības prettiesisks mērķis. Budžeta 
detaļas, kuras nepieciešams redzēt, kuras 
aicinām atklāt, tiek metodiski, mērķtiecīgi 
un atsevišķās pozīcijās pat noziedzīgi un ilg-
stoši slēptas. 

Kāpēc pašvaldības vadība tā rīkojas?
Ģ.V.Kristovskis: Acīmredzot pašvaldības 

vadība vēlas slēpt finansējumu par apakš-
programmām un tai ir nopietns pamats to 
darīt. Te nav runa tikai par labas pārvaldī-
bas trūkumu. Tās ir pretlikumīgas darbības. 
Iemesli tam var būt dažādi. Piemēram, netī-
ra politiskā cīņa. Vēlme turēt informāciju eks-
kluzīvi A.Lemberga un viņa vadītā deputātu 
vairākuma no partijas “Latvijai un Ventspilij” 
rokās. Šāds monopols garantē iespēju “spī-
dēt” uz opozīcijas fona, kurai informāci-
ja trūkst, jo vienkārši nav pieejama. Tātad 
negodīga spēle un konkurentu ierobežošana, 
pazemošana. Taču galvenais iemesls ir inte-
rese, patiesībā vajadzība, veikt kādas prettie-
siskas finanšu manipulācijas, lai nopludinātu 
daļu pašvaldības līdzekļu kādos apšaubāmos, 
slēptos darījumos. 

Izklausās neticami.  Vai ir kādi piemēri?
Ģ.V.Kristovskis: Kā pašvaldības vadītājs, 

tā arī Finanšu nodaļas vadītājs K.Vitenbergs 
neatbild uz tādu vienkāršu jautājumu, kā 
Ventspils pilsētas pašvaldības un tās kapi-
tālsabiedrību biedru naudu iemaksu lielums 
biedrībai "Ventspils attīstības aģentūra"!!! 
Budžeta gatavošanas kontekstā esam šo 
jautājumu uzdevuši rakstiski, uzdevām to 
Finanšu komitejas sedē, uzdevām domes 
sēdē – atbildi nesaņēmām. K.Vitenbergs 
pirms gada teica, ka tādu biedrību nezina. 
Tagad vienkārši, ka nezina, cik liela ir pašval-
dības iemaksātā biedra nauda.

A.Landmanis: Runa ir par to Ventspils 
attīstības aģentūru, kurā ikgadēji A.Lembergs 
saņem gandrīz 100 000 eiro. Ir pamats 
domāt, ka tie ir ventspilnieku nodokļos 

Ventspils pilsētas 2019. gada budžets. Neleģitīms.
Šī gada 8. februārī tika apstiprināts svarīgākais Ventspils pilsētas domes 
dokuments – pašvaldības 2019. gada budžets. Par tā leģitimitāti jeb atbilstī-
bu tiesiski noteiktiem kritērijiem savu vērtējumu izsaka pašvaldības mazā-
kuma deputāti Ģirts Valdis Kristovskis, Dace Korna, Aivis Landmanis un 
Ivars Landmanis.

samaksātie līdzekļi. 
Tātad budžets ir necaurspīdīgs. Vai bija 

vēl kādi pārkāpumi tā veidošanas un pie
ņemšanas procesā?

D.Korna: Lai iegūtu Ventspils pilsētas 
budžeta pārskatāmību, mēs savlaicīgi, jau 
2018. gada septembrī iesniedzām domes 
vadībai prasību izsniegt to informāciju, kuru 
domes vadība kā katru gadu jau jūnijā pie-
prasa no pašvaldības iestādēm un kapitālsa-
biedrībām, arī biedrībām. Tā ir domāta paš-
valdības administrācijas darbam. Ja tā, tad tai 
ir jābūt pieejamai arī deputātiem, kurus tas 
interesē. Tās lietošana nav ierobežota. Tomēr 
neskatoties uz atkārtotiem aicinājumiem, 
pašvaldības vadība mums to neizsniedza. 

Kā šāda prettiesiska rīcība tika 
pamatota?

D.Korna: Saņēmām izpilddirektora Alda 
Ābeles atbildi, ka informācija, kas saņemta no 
pašvaldības iestādēm un kapitālsabiedrībām 
2019. gada budžeta projekta ietvaros, ir darba 
materiāls un iekšējai lietošanai paredzēta 
informācija bez galēja noregulējuma rakstura.

Ko tas nozīmē? Kā to saprast?
A.Landmanis: Tā ir tāda bezkaunīga “atšū-

šanas” vārdu spēle, kurai nav nekāda tiesiska 
pamatojuma. 

Vai šāda pašvaldības izpilddirektora 
atbilde, ka pašvaldības iestāžu un kapi
tālsabiedrību sniegtā informācija domā
ta iekšējai lietošanai, nenorāda uz to, ka 
mazākuma deputāti tiek diskriminēti, ir 
otrās šķiras?

A.Landmanis: Precīzi. Tieši to tas norāda. 
Turklāt tas ir ne tikai deputātu līdztiesības 
principa pārkāpums, tas ir arī liegums piekļūt 
informācijai, kas ir pašvaldības rīcībā, kuras 
izsniegšanu mums, mazākuma deputātiem, 
garantē konkrētas likuma normas. Ja šādu 
informāciju izsniedz deputātam Lembergam, 
tad tieši tādai pašai 2019. gada budžeta 
informācijai bija jābūt pieejamai arī mums. 
Taču mums A.Ābele pasaka, ka tikai viņi, tas 
ir iekšējie (domes kodols), rīkosies. A, jūs tur 
tie, ārējie, pastāviet pie ratiem. 

Tas taču ir kārtējais pierādījums jūsu, 
četru mazākuma deputātu subjektīvo tie
sību ierobežošanai?   

Ģ.V.Kristovskis: Tas ir pierādījums ne tikai 
tiesību ierobežošanai, bet tā ir apzināta 
mūsu, tautas priekšstāvju, darba ventspil-
nieku interesēs kavēšana! Turklāt tas ir rupjš 
pašvaldības administrācijas darbības ētikas 
un likuma pārkāpums. Administrācijai ir jābūt 
neitrālai, tai nevar būt ne savu, ne priori-
tāru Lemberga grupas deputātu interešu. 
Visiem deputātiem ir vienāda spēka man-
dāts, visiem ir jāizsniedz informāciju, kuru 
pašvaldība rada savā darbā, tajā skaitā ar 
2019. gada budžeta projektu.

Varbūt, ka jūsu, mazākuma deputātu, 
un pašvaldības vadības starpā ir noticis 
kāds pārpratums? Tos taču ir iespējams 
novērst sarunājoties?

Ģ.V.Kristovskis: Atrunām par pārpratu-
miem nav nekāda pamata. Mēs konkrēti, 
kā Dace jau minēja, savlaicīgi, jau septem-
brī, rakstiski lūdzām sniegt informāciju par 
Ventspils pilsētas pašvaldības budžeta pro-
jekta 2019. gadam izstrādes pamatprinci-
piem, termiņiem un atbildīgajiem. Atbildi uz 
šādiem vienkāršiem jautājumiem nesaņē-
mām. Neskatoties uz to, jau novembra sāku-
mā mēs iesniedzām 12 budžeta priekšliku-

mus, lai gan informācijas neizsniegšanas dēļ 
mums nebija nekādu pieturas punktu par to, 
kā pašvaldības vadība rīkosies.

Kādi bija jūsu priekšlikumi?  
A. Landmanis: ieteicām nodrošināt bēr-

niem, pensionāriem, invalīdiem, represē-
tām personām, daudzbērnu ģimeņu pār-
stāvjiem bezmaksas braukšanu pašvaldības 
SIA “Ventspils Reiss” pilsētas un tai pieguļo-
šo teritoriju autobusu maršrutos. Aicinājām 
nodrošināt privātīpašumiem pieguļošo, paš-
valdībai tieši vai pastarpināti piederošo teri-
toriju uzkopšanu ar pašvaldības resursiem. 
Taču tie jau līdz apspriešanai tā arī netika. 

I.Landmanis: Bija arī vesela virkne priekš-
likumu, kas attiecināti uz A.Lemberga indi-
viduālās politiski-privātās darbības izdevu-
mu par pašvaldības līdzekļiem ierobežošanu. 
Ņēmām vērā vairākus Valsts kontroles aizrā-
dījumus par Ventspils pašvaldības nesaimnie-
cisku darbību un izšķērdīgu rīkošanos ar paš-
valdības līdzekļiem.  Šī veida budžeta priekš-
likumi bija vērsti uz līdzekļu ekonomiju un 
novirzīšanu dažādu sabiedrisko funkciju uzla-
bošanai, pat Ventspils Mūzikas skolas instru-
mentu iegādei.

D.Korna: Noteikti jāpiemin, ka aicinā-
jām Ventspils sakrālo celtņu renovācijas un 
uzturēšanas programmas ietvaros novirzīt 
līdzekļus Ventspils luteriskās baznīcas torņa 
rekonstrukcijai. Aicinājām atbalstīt projekta 
“Latvijas karogs” realizāciju Ventspilī.

Un tomēr domes sēdē jūsu priekšliku
mus Lembergs nodēvēja par komunistis
kiem. Kāpēc?

Ģ.V.Kristovskis: Tā runāt atļaujas tikai 
autoritāras nedemokrātiskas pašvaldības 
vadītājs. Tas neizbrīna. Dot vērtējumu par 
mūsu priekšlikumiem viņam nav ne mazāka 
pamata. Tie tika nomarinēti no novembra līdz 
janvāra beigām pašvaldībā bez jebkādas vēl-
mes tos ar mums, to gatavotājiem, apspriest. 
Un tad, bez jebkādas tiesiski pamatotas pro-
cedūras, bez katra priekšlikuma izskatīšanas, 
tie tika noraidīti. Priekšlikumus normālā pro-
cesā izdiskutē, tad precizē iespējas tos reali-
zēt uz citu prioritāšu un finanšu iespēju fona. 
Nekā tāda nebija.     

Vai tas ir iespējams? Kāpēc viņi tā rīko
jās? Viņu taču ir vairāk. Varēja katru jūsu 
priekšlikumu ar balsu vairākumu noraidīt.

I.Landmanis: Acīmredzot nevēlējās to 
apspriešanai veltīt ne mazāko uzmanību 
un laiku. Viņi vienkārši ir gadiem pieraduši 
tā rīkoties, tas ir, no spēka pozīcijām. Tāpēc 
nekādas budžeta priekšlikumu izskatīšanas 
procedūras Ventspils pilsētas domē nepastāv, 
nav izveidotas. 

D.Korna: Mūs uzaicināja uz Ekonomikas 
un budžeta komisiju, kurā skatīja 2019. 
gada Ventspils pašvaldības budžetu. Tajā 
A.Lembergs pateica savas domas par mūsu 

priekšlikumiem, un Ekonomikas un budžeta 
komisija visus ar vienu balsojumu noraidīja. 
Jāatgādina, ka neviens no mums mazāku-
ma deputātiem nav Ekonomikas un budže-
ta komisijas loceklis. Tāpēc mēs, deputāti, 
par saviem priekšlikumiem pat balsot neva-
rējām. To darīja komisijas locekļi, deputā-
tu vairākuma apmaksāti pilsētas iedzīvotāji, 
kuriem nav vēlēšanu ceļā iegūta mandāta 
un tiesības.

Šāds budžeta veidošanas process izklau
sās stipri dīvains!?

A.Landmanis: Lielākās dīvainības mūs gai-
dīja nākamajā dienā, kad budžeta projekts, 
pēc skatīšanas Ekonomikas un budžeta komi-
sijā, bija nonācis Finanšu komitejā, kur es un 
Ģirts esam balsstiesīgi locekļi. Tur mūsu aici-
nājumu balsot par šiem priekšlikumiem vis-
pār neizskatīja. Mūsu protestus sēdes vadītājs 
Jānis Vītoliņš atstāja bez ievērības. 

Ģ.V.Kristovskis: Jā. Tas bija satriecošs 
farss. Prettiesiskuma paraugstunda. Deputāts 
Vītoliņš bez sirdsapziņas pārmetumiem dek-
larēja, ka Finanšu komiteja par pamatu ņem 
Ekonomikas un budžeta komisijas ieteiku-
mu, tātad mūsu priekšlikumu balsošana 
vairs neesot nepieciešama. Tā ir klaji pret-
tiesiska rīcība. Tas pats atkārtojās domes 
sēdē. Pieņemot Ventspils pilsētas pašvaldī-
bas 2019. gada budžetu mūsu priekšlikumi 
netika skatīti! 

I.Landmanis: To, kāda ir domes vadības un 
vairākuma deputātu attieksme pret pašvaldī-
bas 2019. gada svarīgāko dokumentu, tas ir, 
tās budžetu, apliecina fakts, ka šī jautājuma 
apspriešanai domes sēdē 8.februārī tika plā-
notas 3 minūtes. Tomēr mēs pusotras stun-
das garumā cīnījāmies par savām tiesībām 
pilnvērtīgi pildīt deputāta pienākumus, pie-
dalīties budžeta veidošanas procesā. 

Un tomēr budžets ir pieņemts jūsu vie
dokli ignorējot. Pilsēta ar to dzīvos. 

D.Korna: Diemžēl tas ir pieņemts ar pār-
kāpumiem. Tas nav caurskatāms. Tātad tas 
ir neleģitīms.  

I. Landmanis: Runājot A.Ābeles valodā – 
paredzēts iekšējai lietošanai.  

Ģ.V.Kristovskis: Turklāt tas neatbild uz 
tādu vienkāršu jautājumu – cik Ventspils 
pilsētas pašvaldība, tās kapitālsabiedrības, 
katru gadu iemaksā biedrībai "Ventspils attīs-
tības aģentūra".

A.Landmanis: Savu runu domes sēdē 
nobeidzu ar vēršanos pie klātesošajiem 
Ventspils pilsētas domes administrācijas, ies-
tāžu, kapitālsabiedrību vadītājiem un darbi-
niekiem, citējot Senās Grieķijas filozofu un 
matemātiķi Platonu: “Sods par pilsonisko 
pasivitāti ir ļaundaru vara”.

Paldies par skaidrojumu! Vents
pilniekiem, izlasot jūsu minēto, ir dota 
iespēja pārdomām par pašvaldības darba 
stilu un tā cēloņiem. 

Ģirts Valdis 
Kristovskis Dace Korna

Aivis Landmanis Ivars Landmanis
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Būs neiecietīga pret nodokļu 
nemaksātājiem
Kopš 11. februāra Valsts ieņēmumu die-
nestu (VID) sāks vadīt Ieva Jaunzeme, 
kura neplāno mazināt VID štatu, bet mek-
lēs ekspertu cīņai ar ēnu ekonomiku. Viņa 
sola, ka vadīs komandu, kas izturas ar 
cieņu pret godprātīgiem nodokļu mak-
sātājiem, bet ar neiecietību pret nodokļu 
nemaksātājiem.

Jurašam izredzes atgriezties 
Saeimā
Saeimas deputātiem tuvākajā laikā būs 
jālemj par grozījumiem Kārtības rullī, kas 
ļautu kriminālvajāšanā izdotajam deputā-
tam Jurim Jurašam (JKP) atkal piedalīties 
Saeimas darbā. Deputāta atgriešanās ir 
iespējama, taču nebūt nav garantēta, jo 
atsevišķi politķi izsakās skeptiski par šādu 
iespējamību vēl šajā Saeimas sasaukumā. 

Zālēm būs īpašs drošības 
kods
Pēc trim mēnešiem Latvijas tirgū parādī-
sies zāles ar jauno drošuma pazīmi – uni-
kālu kodu, paredz jaunā ES regula. Pirms 
zāļu nodošanas pacientiem iestāžu uzde-
vums būs tās pārbaudīt. Regulas būtība 
ir nodot pacientam ķēdes pēdējā posmā 
pārbaudītu un drošu medikamentu.

Vēlas virzīt Levitu
Saņemot Eiropas Savienības (ES) Tiesas 
tiesneša Egila Levita piekrišanu, Nacionālā 
apvienība virzīs viņa kandidatūru Valsts 
prezidenta amatam. Politiskais spēks norā-
da, ka būtu bijis labi, ja E.Levits būtu ievē-
lēts par prezidentu jau pirms 4 gadiem. 
Pašreizējam prezidentam Raimondam 
Vējonim šobrīd Saeimā nav vairs atbalsta 
pat no ZZS.

Partiju finansējumam  
vēlas 190 000 eiro
Tieslietu ministrija piedāvā paredzēt 
garantētus 190 tūkst. eiro gadā katrai 
partijai, kas pārvar 2% barjeru Saeimas 
vēlēšanās, piešķirt 2 eiro par katru balsi, 
ko tās saņēmušas vēlēšanās, bet vēl 10 
eiro – par katru partijas biedru. Patlaban 
2% barjeru pārvarējušās partijas gadā no 
valsts saņem 0,71 eiro par katru vēlēšanās 
saņemto balsi.

Aprīlī palielinās sociālo  
darbinieku algas
Šobrīd izstrādes procesā esošajā 2019. 
gada budžeta projektā Labklājības minis-
trijas prioritātēm atvēlēs 8,6 mlj. eiro. No 
šī finansējuma 4,8 mlj. eiro novirzīs valsts 
sociālās aprūpes centru (VSAC) darbinie-
ku algām, lai no 1. aprīļa tās pieaugtu par 
145 eiro. Sociālajā aprūpē iesaistītajiem 
algas pieaugums plānots vēl lielāks, proti, 
maksimālajā apmērā. 

liekam papildu finansējumu sporta būvēm,” 
vērtēja politiķe. “Brīdī, kad pietrūkst iespē-
ju atbalstīt cilvēkkapitālu, mēs atkal liekam 
naudu būvēs, betonā. Iemesls tam ir pavisam 
vienkāršs. Deputāti to iesnieguši kā kvotas, to 
stingri iezīmējot uz trim gadiem, kas nozīmē, 
ka arī šogad pildām to, ko Zaļo un Zemnieku 
savienība ielobējusi budžetā.”

“Patlaban esam izšķiršanās priekšā. Esmu 
piedāvājusi finanšu ministram iet uz kardinā-
lu soli – pabeigt noteiktu būvniecības kārtu 
un tad to apstādināt līdz brīdim, kad sakārto-
sies budžeta lietas. Nenotiek taču tā, ka dzīvs 
skolotājs var visu laiku ievilkt savus vēderus 
un pagaidīt, bet būve nevar pagaidīt,” rosi-
nāja ministre.

Ventspils pilsētas pašvaldība pagaidām līdz 
Aivara Lemberga iknedēļas tā dēvētai preses 
konferencei publisku viedokli nesniedz, jo 
saskaņā ar iekšējo kārtību to vispirms parasti 
izdara A.Lembergs, paužot visbiežāk perso-
nīgo viedokli par nodokļu maksātāju naudu 
uzturētajā pašvaldības oficiālajā interneta 
portālā. Tikmēr Latvijas Olimpiskā komiteja 

Ventspils paliks bez 1,55 mlj. eiro un baseina? Vienu  
no triecienprojektiem – lielo baseinu – plāno “iesaldēt”

veikusi olimpisko centru Valmierā, Liepājā un 
Ventspilī aptauju un noskaidrojusi, ka valsts 
līdzfinansējums šo centru attīstībā dažos 
gadījumos sasniedz pusi no nepieciešamās 
summas. Nav gan skaidri zināms, cik izmak-
sātu vērienīgais baseina projekts Ventspilī, 
taču zināms, ka pašvaldība no sava maka nav 
gatava ieguldīt naudu šādā dārgā projektā. 

Savukārt pedagogu atalgojuma pieaugumu 
plānots risināt 2020. gada budžetā. Saistībā 
ar agrāk Saeimas pieņemtajiem lēmumiem, 
kas attiecas uz “vēl lielākiem algas paaugsti-
nājumiem pedagogiem”, šis process attiek-
sies uz 2020.gada budžetu, “kad sāksim 

veidot savu politiku, 
nevis tehniski pie-
ņemt budžetu”, skaid-
roja premjers Krišjānis 
Kariņš.

Tā kā iepriekšējā, 
ZZS valdība saviem 
pēcnācējiem atstāju-
si tukšu valsts budžetu 
un virkni pirms vēlē-
šanām sniegtu paš-
reizējā budžeta ietva-

ros neizpildāmu solījumu, netiks īstenots arī 
iepriekšējās valdības apstiprinātais grafiks, 
kurš paredzēja pakāpeniski palielināt peda-
gogu zemākās mēneša darba algas likmes. 
Atgādināsim, ka zemāko mēneša darba algas 
likmi pedagogiem no pašreizējiem 710 eiro 
2019. gada septembrī bija plānots celt līdz 
750 eiro, 2020. gada septembrī – līdz 790 
eiro, 2021. gada septembrī – līdz 830 eiro un 
2022. gada septembrī – līdz 900 eiro. Grafiks 
paredzēja arī augstskolu un koledžu mācīb-
spēku zemākās mēneša darba algas lik-
mes pakāpenisku palielināšanu no 2019. līdz 
2022. gadam. 

Konkursa  kārtībā aicina darbā
TRANSPORTA STRĀDNIEKUS 
Prasības kandidātam:
• Vidējā izglītība;
• Autovadītāju tiesības B kategorijai;
• Par priekšrocību tiks uzskatīts:
   • Darba pieredze ar ostas tehniku;
   • Traktortehnikas tiesības C kategorijai;
   • Darba pieredze vilcienu sastādītāja 
un DŠK operatora amatos.
Maiņas darbs, stundas likme 4,10 EUR.

CV  un pieteikumus sūtīt „Personāla 
daļai” līdz 08.02.2019.

pa pastu Ventspils, Dzintaru 22, vai 
e-pastu: personals@vto.lv

AS “MECHPORT” 
aicina darbā: 
 Metinātājus
- Prasības kandidātam: profesionālā vai vidējā speciālā 
izglītība, darba pieredze.
-Piedāvājam: Stabilu darbu, ikmēneša piemaksas par dar-
ba rezultātiem, sociālās garantijas, summēto darba laiku, 
samaksa no 4.00 EUR/h.
 Atslēdzniekus 
Prasības kandidātam: profesionālā vai vidējā speciālā 
izglītība, vēlama darba pieredze. 
Piedāvājam: Stabilu darbu, ikmēneša piemaksas par darba 
rezultātiem, sociālās garantijas, summēto darba laiku, sa-
maksa no 3.40 EUR/h.
 Palīgstrādniekus nekvalificētu darbu veikšanai
Prasības kandidātam: izglītība - vidējā vai pamatizglītība.
Piedāvājam: Stabilu darbu, ikmēneša piemaksas par darba 
rezultātiem, sociālās garantijas, summēto darba laiku, sa-
maksa no 3.40 EUR/h.
CV sūtīt uz e-pastu mechport@mechport.lv līdz 31.03.2019.

Pagājušajā gadā viens no vērtīgākajiem uzņēmumiem visā Latvijā un pārliecinoši 
pirmajā vietā Kurzemes reģionā bijis SIA “”Ventspils nafta” termināls”, kura vērtība 
pērn lēsta 157,09 mlj. eiro apmērā, liecina Latvijas uzņēmumu reģistra “Lursoft” 
datu bāzes dati. Pētījums liecina, ka reģionos veiksmīgākie uzņēmumi meklējami 
tieši Kurzemē un daudzi no tiem atrodas un strādā tieši Ventspils pilsētā.

Vērtīgākie uzņēmumi  
meklējami Kurzemē un Ventspilī

K 
urzemē vērtīgāko uzņēmumu vidū 
dominē tieši Ventspils pilsēta un 
novads. Pirmajā vietā ir jau pie-
minētais “”Ventspils nafta” ter-
mināls”, kas ir lielākais nodok-

ļu maksātājs Ventspils pilsētā. Aiz šī uzņē-
muma ar 98,71 mlj. eiro seko Talsu nova-
da uzņēmums SIA “Pindstrup Latvia” un 
Liepājas uzņēmums SIA “UPB” ar 90,74 mlj. 
eiro vērtību. Sestais vērtīgākais uzņēmums 
ir Ventspils novadā bāzētais SIA “Kurekss”, 
kas ir lielākais nodokļu maksātājs novadā 
un kura vērtība lēsta 56,4 mlj. eiro apmērā. 
Septītajā vietā ir transportlīdzekļu ražotājs 
SIA “Bucher Municipal”, kura vērtība novēr-
tēta 44,01 mlj. eiro apjomā, tālāk seko SIA 
“Bio-Venta” ar 42,52 mlj. eiro vērtību un SIA 
“RCT Logistics” ar 40,3 mlj. eiro.

“Lursoft” izpētījis, ka tieši Kurzemes 
reģionā reģistrēto uzņēmumu vidējā vērtī-
ba pagājušajā gadā sasniegusi 11,9 tūkst. 
eiro uz vienu uzņēmumu. Pētījumā ana-
lizēto Kurzemes uzņēmumu vērtība gada 
laikā augusi par 50,9%, un 2,8% no visiem 
Kurzemes uzņēmumiem vērtība pārsniedz 

vienu miljonu eiro. Salīdzināšanai, Vidzemē 
šis rādītājs sasniedz 1,8%, Pierīgā 2,16%, bet 
Zemgalē – 2,6%.

Starp Kurzemes uzņēmumiem “Lursoft” 
izceļ zivju, vēžveidīgo un mīkstmiešu pārstrā-
des un konservēšanas nozarē strādājošo SIA 
“Taimiņš” no Talsu novada Laucienes pagas-
ta. Gada laikā uzņēmuma vērtība palielināju-
sies teju 25 reizes, pagājušajā gadā sasnie-
dzot 278 700 eiro. Laika periodā no 2015. 
gada līdz 2017. gadam uzņēmuma vērtība 
svārstījusies robežās no 11 200 eiro līdz 43 
100 eiro, bet 2014. gadā tas novērtēts ar 
114 900 eiro.

Latvijas uzņēmumu kopējā vērtība 2018. 
gadā sasniedza 30,65 mljrd. eiro, bet 
gadu iepriekš tā bija ievērojami zemā-
ka (par 27,1%). Pētījumā analizētie uzņē-
mumi 2017. gadā apgrozījuši 51,71 mljrd. 
eiro un pēc nodokļu nomaksas nopelnījuši 
2,54 mljrd. eiro. 1790 uzņēmumiem vēr-
tība pārsniegusi 1 mljrd. eiro, bet to vidū 
līderis bijis elektroenerģijas gigants AS 
“Latvenergo”, kura vērtība sasniegusi 2,52 
mjrd. eiro.

Runājot par uzņēmumu dibināšanu un 
likvidāciju, pagājušajā gadā Latvijā likvidē-
ti divreiz vairāk uzņēmumu nekā veido-
ti jauni. Proti, likvidēti 20,7 tūkst. uzņēmu-
mi, kamēr reģistrēti tikai 10,6 tūkst. jauni. 
Jaunreģistrēto uzņēmumu skaits palielinājies 
64 pašvaldībās, bet 59 – samazinājies. Līdere 
abu skaitļu ziņā ir Rīga.

Jauno uzņēmumu dibināšanas sarak stā 
Ventspils pilsētai gan nav ar ko lepoties. 
Pozicionējot sevi kā investīciju un uzņēmēj-
darbības reģiona centru, Ventspils jaundibi-
nāto uzņēmumu skaita ziņā ieņem tikai 14. 
vietu. Kopumā nodibināti 97 jauni uzņēmu-
mi. Ventspils pašvaldību apsteidz tādi nova-
di kā Kuldīgas, Mārupes, Ķekavas, Ogres, 
Salaspils, Siguldas, Olaines un Ādažu. 

TOP10 VĒRTĪGĀKIE UZŅĒMUMI 
LATVIJĀ 2018. GADĀ
1. AS “Latvenergo” 2,52 mljrd. eiro
2. SIA “KRONOSPAN Riga” 0,75 mljrd. eiro
3. AS “Latvijas valsts meži” 0,69 mljrd. eiro
4. SIA “Mikrotīkls” 0,67 mljrd. eiro
5. SIA “Lattelecom” 0,55 mljrd. eiro
6. SIA “Rimi Latvia” 0,53 mljrd. eiro
7. SIA “Latvijas Mobilais Telefons” 0,44 mljrd. 
eiro
8. SIA “URALCHEM Trading” 0,38 mljrd. eiro 
9. SIA “Severstal Distribution” 0,37 mljrd. eiro
10. SIA “Maxima Latvija” 0,37 mljrd. eiro 

konkrētās pašvaldības iedzīvotā-
ju priekšstāvis un viņam ir jārī-
kojas sabiedrības interesēs. Tas 
nozīmē, ka viņam jānodrošina 
iespējas šajās interesēs rīkoties. 

Otrkārt, deputātam ir vienlīdzī-
gas tiesības ar citiem deputātiem 
līdzdarboties domes darbā, un 
šo tiesību nodrošināšana nedrīkst 
būt formāla. Proporcionalitātes 
princips nodrošina, ka deputāts 
var pilnvērtīgi iesaistīties domes 
darbā. 

Attiecībā uz pašvaldības izvei-
dotajām komisijām AT Senāts 
norāda, ka vispārīgi tas nav aiz-

Jaunai izskatīšanai nodod lietu par 
proporcionalitātes principa neievērošanu 
Ventspils domē 

liegts un dome var pati pēc 
saviem ieskatiem organizēt 
savu darbu. Taču šādai kārtībai 
nevajadzētu novest pie situāci-
jas, ka tiek liegtas deputāta tie-
sības piedalīties domes darbā. 
Savukārt Ventspils pašvaldībā 
pastāvošā kārtība, kas nosaka 
domes lēmuma projekta virzību, 
rada šaubas par to, vai pašvaldī-
bas radītais darba organizācijas 
veids dod iespēju efektīvi dar-
boties arī opozīcijā esošo partiju 
deputātiem. Līdz ar to ir pamats 
apšaubīt vai lēmumu pieņemša-
nas procedūra Ventspils pilsētas 
domē ir tāda, kā tas atspoguļots 
tiesību normās. 
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“VENTA 2002” vēl viena 
rezultatīva uzvara

Pārliecinošu panākumu Junioru attīs-
tības hokeja līgas (JAHL) čempionā-
ta spēlē svinēja Ventspils HK “VENTA 
2002”, kas savā laukumā ar 7:1 apspē-
lēja HS “Rīga 2002”. Divus vārtus guva 
Ralfs Brasls, bet Raivo Freidenfelds guva 
5 (1+4) punktus. Pēc šīs uzvaras “VENTA 
2002” ar 56 punktiem 25 spēlēs droši 
saglabāja 2. vietu.

Homjakoviem rezultatīvas 
spēles izlasē

Ventspils hokeja skolas audzēkņiem 
Edgaram un Artūram Homjakoviem 
izdevās rezultatīvi nospēlēt Latvijas izla-
ses eksperimentālajā sastāvā turnīrā 
Dienvidkorejā. Edgars 3 spēlēs guva 4 
(3+1) punktus, bet Artūrs 2 spēlēs guva 
1 vārtus. 

Jau 21. uzvara
BK “Ventspils” svinēja jau 21. panā-

kumu pēc kārtas Latvijas – Igaunijas 
basketbola līgas čempionāta spēlēs, 
šoreiz līdzīgā spēlē ar 82:72 pārspējot 
Pērnavas “Sadam”. Kopvērtējumā BK 
“Ventspils” ar 21 uzvaru 22 spēlēs ir pār-
liecinoši līgas līderi.

Eiropas kausā  
pret Turcijas klubu

BK “Ventspils” FIBA Eiropas kausa izcī-
ņas 1/8 finālā tiksies ar Turcijas klubu 
“Pinar”. Spēles notiks tikai pēc mēneša 
– attiecīgi 6. un 13. martā. BK ”Ventspils” 
pirmais mačs savā laukumā.

Negaidīti paklūp Aizputē
Negaidītu zaudējumu Latvijas 

Nacionālās 1. līgas čempionāta spēlē 
piedzīvoja pašreizējie čempioni VK 
“Ventspils”, kas viesos ar 1-3 zaudē-
ja Aizputes volejbolistiem, kuri tabulā 
ir tikai priekšpēdējie. Pēc šī zaudējuma 
ventspilnieki atkāpās uz 3. vietu.

Atstāj “sausā” Talsus
Ļoti pārliecinošu uzvaru Latvijas Telpu 

futbola čempionāta 1. līgas spēlē svinē-
ja Ventspils Augstskolas (VeA) futzālis-
ti, kuri viesos ar 8:0 apspēlēja “Talsi/FK 
Laidze” klubu. Divus vārtus uzvarētāju 
labā guva Artūrs Soņecs. Kopvērtējumā 
VeA ar 15 punktiem pakāpās uz 4. 
pozīciju.

Virslīgu sāks ar maču  
pret “Spartaks”

Latvijas futbola virslīgas čempionā-
ta jauno sezonu FK “Ventspils” iesāks 
ar spēli savās mājās 10. martā pret 
Jūrmalas “Spartaks”. Pēc tam sekos čet-
ras spēles ar nomināli vājākiem klu-
biem, bet 6. kārtā 14. aprīlī "Ventspils" 
spēlēs viesos un tiksies ar čempioniem 
“Riga FC”.

SPORTA ZIŅAS

Lai dzīvotu ilgi un laimīgi, neslimotu un 
gūtu panākumus, nepieciešams pavisam 
maz – tā ir pozitīva domāšana. Turklāt 
tas nemaz nav tik grūti, kā varētu šķist. 
Piemēram, sastopot mūsu pilsētas ielās 
Londonā, Vīnē vai Kannās pirktā košā 
uzvalkā tērptu vīru, nav jārēķina, cik 
ilgi par šāda ancuka cenu varētu iztikt 
vidusmēra ventspilnieku ģimene, bet 
jāiedomājas sevi kādā eksotiskiem 
putniem bagātā kūrortā. Gan garastā
voklis uzlabosies, gan doma, iespējams, 
materializēsies. Ne velti daudzi speciālis
ti norāda, ka viss sliktais un viss labais, 
kas notiek mūsu dzīvē, ir domāšanas 
veida sekas.

Ziņa, ka nākamnedēļ Rīgas pilsētas Vidzemes priekšpilsētas tiesa skatīs prasību par goda un cieņas aizskārumu pret mūsu pilsē
tā ilgus gadus iznākoša laikraksta redaktori, mūs patiesi apbēdināja. Lai arī šī jezga aizdarīta ar  politiski pareizās nostājas mērci, 
visticamāk, visam pamatā ir dziļi ģimenisks konflikts, no kura lien laukā materiālo interešu āža kāja. 

Runā, ka mūsu pilsētas  “gods, prāts un  
sirdsapziņa” nemaz nav tik šķīsts, kā rādās…

R 
ūpīgi izpētot citas, ar šo lietu 
netieši saistītas tiesvedības mate-
riālus, nācās pieļaut domu, ka 
goda un cieņas aizskāruma lietā 
cilvēks var “iebraukt” arī tad, ja 

ļoti mīl zemi. Turklāt mīl tik ļoti, ka nevēlas 
pildīt paša uzņemtās saistības un nodot to 
īpašumā savai bijušajai sievai un savu bērnu 
mātei.  Šī cēlā mērķa vārdā ar jau minē-
to politiski pareizo “uzbraucienu” publiskā 
attiecību skaidrošanā iesaistījās arī vīrieša 
māte, kurai nu par saviem izteikumiem nāk-
sies skaidroties tiesā. 

Taču būtībā šis stāsts aizsākās pirms  
nedaudz vairāk kā četriem gadiem, kad tika 
šķirta kundzes dēla laulība, un, kā jau civili-
zētiem cilvēkiem klājas, bijušie laulātie līdz 
ar citiem jautājumiem pie zvērināta notāra 
vienojās arī par mantas sadali. Bijušais vīrs 
apņēmās daļu no laulības laikā kopīpašumā 
iegūtās zemes atdot bijušai sievai, reģistrējot 
to uz viņas vārda zemesgrāmatā, un … ar to 
arī viss beidzās. Gadi ritēja, bet zemes gabals 
kā bijis, tā palika kunga īpašumā. Saprotams, 
ka šķirtā sieva ar to nevēlējās samierinā-
ties un vērsās ar prasību tiesā, lūdzot uzlikt 
aizliegumu viņai pienākošās zemesgabala 
pārdošanai un atzīt viņas īpašumtiesības uz 

1/3 domājamo daļu no minētā īpašuma. 
1.instances tiesa prasību pilnībā apmierinā-
ja. Eksvīrs iesniedza apelācijas sūdzību, un 
2.instances tiesa lēma, ka viss šis riņķa dan-
cis jāskata vēlreiz, šoreiz kā dalībnieku pie-
aicinot arī otru zemes gabala līdzīpašnieku. 
Tiesvedība šajā lietā vēl turpinās.

Taču stāsts nav tik daudz par “krekliem, cik 
par sirdsapziņām”. Proti, viens no kundzes 
apgalvojumiem, kurš viņai tagad būs jāpa-
mato tiesā, ir, ka viņas bijušās vedeklas vīrs, 
“[..] mantkārīgos nolūkos cīnās ar mani un 
manu ģimeni. Viņš man ir atņēmis mazdēlus, 
dēlam dēlus, viņš tiesā vēlas attiesāt zemi 
un citus īpašumus, kas viņam un viņa jauna-
jai sievai, manai bijušajai vedeklai nekad nav 
piederējuši.”

Šajā brīdī tā vien gribas izsaukties – vai tie-
šām pie zvērināta notāra labprātīgi slēgtais 
līgums par konkrēti atrunātu zemes gabalu 
bija domāts tikai acu aizmālēšanai? Vai tie-
šām šāda veida notariālie akti ir vien priekš 
kaķiem? Ņemot vērā, ka šīs pašas epopejas 
laikā atbildētājs, labs dēls būdams, vēlējās 
minēto “strīdus ābolu” atsavināt par labu 
savai mātei, t.i. iepriekš citēto sirdi plosošo 
vārdu autorei, par to nebūtu jābrīnās. Pats 
gan viņš tiesai skaidroja, ka “tas tiek dalīts ar 

mērķi tālāk īpašuma tiesības nodot prasītā-
jai”, respektīvi, bijušajai sievai. Ja reiz tā, tad 
kā šeit iederas apgalvojums par vēlmi attie-
sāt zemi un citus īpašumus, kas kundzes biju-
šajai vedeklai nekad nav piederējuši?

Savukārt viņas rakstītais par “dēlu atņem-
šanu dēlam” šķistu gana skarbs un līdzjū-
tības vērts, ja ne kāda neliela nianse, kuru 
ne māte, ne dēls, visticamāk, īpaši nevēlas 
afišēt. Runa ir par  2015.gada nogalē tiesas 
noteikto aizliegumu vīram tuvoties bijušai 
sievai. Kā teikts tiesas lēmumā: “No pietei-
kumā izklāstītajiem apstākļiem secināms, 
ka pret prasītāju tiek vērsta gan fiziska, gan 
emocionāla un pēc kopdzīves pārtraukšanas 
– arī ekonomiska vardarbība. Emocionālai 
vardarbībai tiek pakļauti arī pušu bērni.”

Un vēl – iesākumā minējām to politis-
ki pareizo mērci, kurā visi šie un vēl ļaunā-
ki apgalvojumi pasniegti. Tas ir ne vienam 
vien ventspilniekam vēl labā atmiņā esošais 
raksts “Lemberga troļļa grēksūdze” interne-
ta portālā Pietiek.com (pārpublicēts no riga-
dvin.com).  Šajā publikācijā kāds “Aivara 
Lemberga „troļļu fabrikas” darbinieks” stās-
ta, kā nonācis troļļa kārtā un “kā tiekot uztu-
rēta Aivara Facebook un mediju impērija”, 
savukārt  jau minētā redaktore norādīja, ka 

šis materiāls ir “absolūts izdomājums par 
visiem 100%”, un kā tā autoru minēja savas 
bijušās vedeklas vīru… Viņš, savukārt, šo 
apgalvojumu, tāpat kā vairākus citus, sauc 
par nepatiesu.

Kamēr virmo visas šīs kaislības, portālā riga-
dvin.com rodama 2018.gada rudenī publicēta 
“Bijušā Lemberga troļļa atbilde”, kuras autors 
apgalvo, ka viņam nav ne mazākā sakara ar 
kundzes kādreizējās vedeklas vīru. Raksta 
noslēgumā tā joprojām nezināmais autors 
min: “Tikko kā Latvijas valsts vīri pieņems liku-
mu par troļļošanu un viltus ziņu izplatīšanu, es 
pats personīgi došos uz tuvāko prokuratūru ar 
attiecīgu iesniegumu un vaļsirdīgu atzīšanos, 
visticamāk, tai pašā Ventspilī.” Taču kamēr 
gaidām šo gaišo brīdi, paraudzīsimies, kā 
beigsies šī emocionāli ļoti nepatīkamā goda 
un cieņas aizskāruma lieta. 

Domāšana, kas palīdz dzīvot ilgi un laimīgi

vakar, pirms nedēļas, mēneša vai gada, un 
salīdziniet ar savas domāšanas stereotipu – 
arī to, kas bija vakar, pirms nedēļas, mēne-
ša vai gada. Lai arī itin viss prātā nav pali-
cis, noteikti pamanīsiet, ka daudzu likstu un 
nelaimju iesākums bija – negatīvas domas. 
Noliedzošam, satraucošam, naidpilnam, bie-
dējošam un visādi citādi negatīvam domu 
gājienam vienmēr pa pēdām seko slimī-
bas, sabojātas attiecības ģimenē, problēmas 
darbā, neapmierinātība pašam ar sevi utt. 

Cilvēka dzīves mērķis ir dzīvot labestībā, 
labklājībā un būt priecīgam. Tāpēc arī jādo-
mā šajās kategorijās, un iespējas mainīt 
dzīvi uz labo pusi neizpaliks. Un, galvenais, 
domas un vārdi jātur nepārtrauktā kontro-
lē, jo domas, kas nepārtraukti grozās galvā 
un tiek turētas atmiņā, arī veido mūsu dzī-
ves situācijas.

Ir cilvēki, kam virs galvas pagātne stāv 
gluži kā Damokla zobens. Pats nepatīkamā-
kais, ka daudzi šo pagātni ne tikai nespēj, bet 
pat negrib aizmirst. Taču psihologi apgalvo, 
ka iedziļināties kādreiz pieļautajās kļūdās ir 

jēga vien tad, lai nepieļautu to atkārtošanos 
nākotnē. Pārmest sev par lietām, kur nekas 
vairs nav ne maināms, ne labojams, ir bez-
jēdzīgi, jo tas draud ar vēl lielākām kļūdām 
tagadnē un nākotnē.

Nav svarīgi, kad tieši parādījusies negatī-
vās domāšanas slimība. Atšķirībā no citām 
hroniskām saslimšanām šī kaite ir ārstējama 
un izārstējama. Lai no tās atbrīvotos, iespē-
jami ātrāk jāsāk savas domas kontrolēt. Līdz 
šim jūsu dzīvi un jūsu dzīves pieredzi veido-
ja tās domas, ko turējāt galvā, un tie vārdi, 
kurus parasti lietojāt. Bet ja šie vārdi un 
šīs negatīvās domāšanas stereotips ir jūsu 
nelaimju cēlonis, no tiem jāšķiras – ar reizi un 
uz visiem laikiem. Lai tie paliek pagātnē, bet 
to vietu ieņem jauns pozitīvās domāšanas 
veids, kas strādās par labu veselībai, gādās 
par možu garu, rūpēsies par teicamu labsajū-
tu un palīdzēs vairot labklājību.

Domās un vārdos ir ieslēgts milzīgs spēks. 
Iemācoties kontrolēt savas domas un vār-
dus, cilvēks noskaņo sevi uz šī spēka viļņa un 
vienmēr ir ar to harmonijā. 

P 
ateicoties optimistiskām domām, 
mūsu dzīvē ienāk pozitīvi mirkļi, 
kas nenoliedzami priecē. Un otrā-
di: domas, kas ved pie nepatīka-
miem un kaitīgiem rezultātiem, 

mūs satrauc. Tāpēc pret savām domām jāat-
tiecas ļoti piesardzīgi un saprātīgi.

Pievērsiet uzmanību domai, kas ienāca 
prātā šajā brīdī. Ja no tās atkarīga jūsu lab-
sajūta un labklājība, un jūs gribat, lai tā īste-
notos, aizturiet to, neļaujiet tai izgaist. Bet, 
ja doma satur trauksmi un naidu, sāpes un 
atriebību – dzeniet to prom bez nožēlas. Ja 
gribas dzīvot priecīgi un laimīgi, arī domām 
jābūt tādām pašām: priecīgām un optimisma 
pilnām, jo domas atspoguļo jums piemīto-
šo atbilstīgo domāšanas stereotipu. No šiem 
stereotipiem arī summējas cilvēka dzīve, un 
tikai mainot domāšanas stereotipus, mēs 
spējam dzīvi mainīt.

Ir jācenšas saglabāt prieku dvēselē, jāmā-
cās uz dzīvi raudzīties ar optimismu un jātre-
nē paradums būt laimīgam. Nekādā gadīju-
mā nedrīkst domāt, ka diena var iegrozīties 
neveiksmīgi. Ir jāgaida tikai pozitīvs dienas 
noslēgums, jātic, ka tā arī būs, un tad ne reizi 
vien pārliecināsities, ka notikumi it kā paši 
no sevis virknējas domās norādītajā virzienā. 
No mūsu šodienas un pat šābrīža domām un 
vārdiem atkarīgs, kāda būs rītdiena, nākamā 
nedēļa, mēnesis, gads...

Izanalizējiet aizgājušos notikumus, kas bija 
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nešauboties, ka “teātris ir dzīve un dzīve ir teātris”,” reži-
sore ar patiku atceras radošo tā laika bohēmu, kad draugi 
viņu venteniski mīļi uzrunāja par Līguci un daudzi to dara vēl 
joprojām.    

“Darbavietas sākotnējo izvēli – būt par sekretāri mašīn-
rakstītāju tolaik prestižajā zvejnieku kolhozā “Sarkanā bāka” 
– noteica gan objektīvi apstākļi, gan nejaušības, ko padomis-
ki sauca arī par “blatu”. Centos to ļaunprātīgi neizmantot, jo 
kopš mazām dienām esmu gribējusi būt patstāvīga, jeb, kā 
mamma reizēm pārmeta, ar “lielu galvu”. Tā lika man stūrēt 
profesionālā teātra skatuves virzienā, kas bija galīgi šķērsām 
vecāku un vecvecāku uzskatiem par labu izglītību un stabi-
lu vietu dzīvē. Var tikai minēt, “kā būtu, ja būtu“ sekojusi 
savai sirdsbalsij, nevis paklausījusi tuvu un pat svešu cilvēku 
padomiem un ieteikumiem, kas reizēm līdzinājās diktātam 
pat attiecībā uz nākamā dzīvesbiedra izvēli,” Līga atzīst, ka 
šī pieredze bijusi noteicošā, lai līdzīgi neizturētos pret pašas 
bērniem.

“Tā nav gaušanās par savā dzīvē varbūt neizmantotām 
iespējām, jo kopumā uz līdzšinējo mūžu radošā nozīmē 
atskatos ar gandarījumu, bet personiskajā – pat ar lepnumu, 
kura iemesls pirmām kārtām ir divi gudri un arī citādi lielis-
ki dēli." 

PĀRSPĒLĒT PĀRI RAMPAI
“Neapvainojos, ka ne visi tic, kad par pašreizējo dzīves 

posmu saku: ir sajūta, ka gaidīti un pareizajā laikā esmu 
nonākusi pie īstajiem cilvēkiem. Bet tā patiešām ir ,  tagad 
varu mierīgi un  nesavtīgi, bez ārišķības, slavas un naudas 
kāres kopā ar vienaudžiem – domubiedriem censties paveikt 
kaut vai mazam cilvēku skaitam vajadzīgu, toties cilvēciski 
lielu darbu,”pēc šomēnes Zūru ciemā notikušās pirmizrādes  
“Trīs skaistas sievietes”  stāsta tās režisore Līga. Viņa inscenē-
jumu  veidojusi, radoši tulkojot krievu dramaturga Valentīna 
Fainberga būtībā skumjās komēdijas tekstu, vakara otro daļu 
kuplinot ar gaišu, pārdomas raisošu dzejas uzvedumu. 

“Teātra aprindās sen zināms, ka režisori profesionālā žar-
gonā aktierus mudina “pārspēlēt pāri rampai”. Tas nozīmē 
– uz skatuves būt visādās nozīmēs spilgtākiem un emocio-
nālākiem,  nekā tas ikdienā pierasts un pieņemts, jo tikai 
tāds vēstījums rod atbalsi skatītājos un paliek viņiem atmiņā. 
Profesionāliem aktieriem tas tiek mācīts un šķiet pašsapro-
tams, tāpēc es ar visdziļāko cieņu un apbrīnu novērtēju, kad 
uz to ir spējīgi cilvēki, kas rampas ugunis izjūt varbūt pirmo 
reizi mūžā,” Līga atceras, kā uz rakstisku aicinājumu pieteik-
ties ar zināmu sirds drebēšanu gaidījusi atsaucamies nāka-
mās teātra studijas  dalībniekus.  

JĀ, 50+ UZDRĪKSTAS!                    
“Studijā pieaugušajiem  tiek aicināti visi ”50+” intere-

senti, kuros ir vēlēšanās būt ne tādiem, “kā visi”;  kuri grib 
izpausties ne tikai uz skatuves, bet apgūt arī  iemaņas labā-
kai saskarsmei ar līdzcilvēkiem; atsvaidzināt dejas prasmi, 
pilnveidot runas mākslu, izkopt stāju...,”  kopīgi ar “Ventspils 
liedaga” valdes priekšsēdētāju Mariju Kuzmani spriedām, vai 
tāds piedāvājums senioriem neliksies aizvainojoši šerps, jo 
līdzīgu prasmju apgūšana vairāk piestāvētu un būtu vajadzī-
ga padsmitniekiem.  Bet nē, joprojām spēkā, ka esam teāt-
ra mīļotāju tauta – uz aicinājumu atsaucās teju katrs divdes-
mitais no reģistrētajiem biedriem. Pieņemu, ka motivācija 
tādam solim katram bija citāda. Kopīga visiem (pagaidām 
pareizāk laikam teikt – visām...) bija spēja uzdrīkstēties!” Līgai 
no sirds prieks, ka dažām tas varbūt nozīmē atgriezties bēr-
nības sapnī par skatuvi; citas tā, iespējams, mēģinās aizpil-
dīt tuvinieku aiziešanas vai aizbraukšanas radīto  emocionālo 
tukšumu. Bet visas kopā varēs izpausties sievietēm raksturī-
gajā labestībā, no skatuves dodot cilvēkiem visvajadzīgāko – 
dzīves gudrību un optimismu. Un nav svarīgi, kādā žanrā tas 
tiks pasniegts, ja skatītāji – un arī aktieri, protams! – mājās 
pārnāks ar labām emocijām bagātāki. 

AKTIERIS AMATIERIS STRĀDĀ DUBULTĀ
No agrāko gadu pieredzes režisora darbā Līga secinājusi, ka 

viņai vispār interesantāk ir skatīties savas pilsētas amatierte-
ātra, nevis profesionālo aktieru spēlētās izrādes. 

“Protams, ir bauda redzēt, kā teātra fakultāti beigušie, ska-
tuves pieredzi guvušie iejūtas pasaulē vai pašu zemē pazīsta-
mu literāro varoņu tēlos. Tas ir viņu pamatdarbs, vienīgā pro-
fesija, kurā šis  indivīds izpaužas vairāk vai mazāk talantīgi. 

Bet to pašu – varbūt ar kļūdām dikcijā, skatuves kustībās 
un stājā – cenšas paveikt un parasti izdara arī amatieris, kurš 
ikdienā ir kalējs, malējs, metinātājs vai ierēdnis. Tāds, salī-
dzinot ar profesionāli, uz skatuves strādā dubultā: viņam, lai 
iemiesotos varonī, vispirms jānoliek malā savs darba ikdienas 

tēls.  Un jāmēģina nedomāt par to, ka rīt 
darbabiedri viņu kaut kādā nozīmē identi-
ficēs ar uz skatuves redzēto: tad, lūk, kāds 
viņš patiesībā ir (var būt)! Jāpiesargās no 
tāda, rau, kā viņš māk pārvērsties. Vai arī 
jāiemīlas, ja tēlots tiek  romantiskais un 
pozitīvais,” Līga vērtē, ka viņas senioriem 
emocionālā slodze ir vēl lielāka, jo cienī-
jamā vecumā nākas no pamatiem apgūt 
ne vien skatuviskās runas un uzvedības 
smalkumus, bet rēķināties ar to, ka ska-
tītājos var būt – un parasti arī ir! – bērni 
un mazbērni, reizē kaismīgi atbalstītāji 
un arī sāpīgi kritizētāji. Režisore priecā-
jas, ka pēdējam līdz šim nav bijis iemes-
la – dāmas ar profesionāļu cienīgu atjau-
tību nemulstot pat situācijās, kad uz brīdi 
aizmirstas sakāmais vai kādā ainā kopā 
ar sāpošās muguras īpašnieku draud sagāzties masiera kus-
tināts galds... 

“Mēs varam kļūdīties, maldīties, atkal sākt no jauna, jo gal-
venais ir radošais process, kas mūs atjaunina fiziski un garīgi. 
Mūsu ceļš ir uzdrīkstēšanās” šī studijas pirmsākumos kopīgi 
akceptētā, maigi dzelžainā tēze tiek ievērota nepārprotami,” 
par savu meiteņu gribasspēku un varēšanu ir gandarīta nelie-
lā kolektīva režisore. 

BRĪVI VISĀ, BET NE ATBILDĪBĀ
Līdz “Senioru teātra” dibināšanai Līga paspējusi pastrā-

dāt ar interesantiem  dramatiskajiem kolektīviem Popē un 
Tārgalē, taču attālums šķitis par lielu radošam darbam. Tāpēc 
bijusi priecīga, kad “Ventspils liedags” atsaucies viņas pie-
dāvājumam sadarboties “Senioru teātra” dibināšanā, atvēlot 
telpas mēģinājumiem. 

“Visu pārējo priekš izrādēm nākas gādāt pašiem, kādu 
mazumiņu no skatuves inventāra ceram nopirkt par izrādēs 
savāktajiem ziedojumiem, jo mūsu galvenais sponsors un 
enerģētiskais uzlādētājs ir izrāžu apmeklētājs. Esam brīvi it 
visā, izņemot atbildību pret savu skatītāju, kuru gribam pie-
saistīt aizvien kuplākā skaitā,” Līga uzsver, ka pēc tādas rado-
šas patstāvības tiekusies vienmēr, jo pat Atmodas pirmsāku-
mos repertuāra izvēlē nosacīti bijis jārēķinās ar politiskajām 
vēsmām. Nemaz nerunājot par padomju gadiem, kad nācies 
atcelt smagi izcīnīto braucienu uz amatierteātru skati kai-
miņvalstī, jo kāds čekas stukačs lugas tekstā saskatījis slēptu 
nacionālismu. 

PAZĪST KĀ LABU UN DAŽĀDU
Līga šaubās, vai šādus sabiedriskos pienākumus gribētu 

uzņemties kaut kur ārpus dzimtās pilsētas. Jo tikai šeit, kur 
emocionāli un reizēm pretrunīgi veidojusies viņas radošā per-

sonība, Līga prot saredzēt un lielā mērā intui-
tīvi gaišai rīcībai kopā sasaukt viendomātājus. 

“Ventspilī mani tieši vai netieši, labā un 
varbūt arī citādā nozīmē  pazīst lielākā daļa 
vienaudžu. Daļai būšu atmiņā kā zvejnie-
ku kolhoza “Sarkanā bāka” priekšsēdētāja, 
Sociālistiskā darba varoņa Augusta Bērziņa 
sekretāre – mašīnrakstītāja un vēl neuzcel-
tā Kultūras nama “Jūras vārti” direktores 
pienākumu izpildītāja, kuru nevarēja pie-
runāt iestāties komunistiskajā partijā. Lai 
būvi pabeigtu, veču-speciālistu komandā tiku 
nozīmēta par “smaidošo seju”, ka īstajā brīdī 
par celtniecības materiālu sadali atbildīgajam 
priekšniekam pasniegs “diplomātu” ar lašu 
filejām un  “Rīgas balzama” pudelēm – toreiz 
to nesauca par kukuļošanu,” Līga pasmai-
da, ka tāds bijis viņas “ķieģelis” savulaik 

Kurzemē lepnākās kultūras celtnes tapšanā. 
“Ļoti ceru, ka labas atmiņas par kopā nostrādātajiem 

gadiem būs vairākiem desmitiem VTT aktieru un režisoru, kuri 
dalījās savā ar cilvēcisku un profesionālu radošumu bagātajā 
meistarībā. Daudzu no viņiem vairs nav, bet sacīto esmu turē-
jusi  prātā un sirdī, kad vajadzība spieda darbavietu un labāku 
algu meklēt citur; arī mācoties sociālās zinības Liepājas augst-
skolā. Tās bija nepieciešamas, divus gadu desmitus strādājot 
bērnu tiesību aizsardzības inspekcijā. Vēl ir bijis darbs vairā-
kās vidusskolās, kultūras lauciņā un Grāmatu draugu biedrībā,  
latviešu valodas mācīšana krieviski runājošiem,” Līga atzīst, 
ka uzskaitījumu varētu turpināt. 

NEMĒĢINOT LĒTI IZTAPT
“Tam visam pa virsu ik pa laikam klājās problēmas ģime-

nē un pašas veselībā, tāpēc teātri centos izmest no prāta. 
Diemžēl vai par laimi, skatuves smarža uz mūžu paliek ne 
tikai aktieros, bet arī režisoros. Kad šķietami nebeidzamais 
skrējiens pa aktīvo darba dzīvi finišēja un laulībā ar Valdi 
sakārtojās arī ģimenes lietas, kad lauku mājā zied puķes un 
izravētas burkāndobes, tad prasās atkal padomāt par dzī-
ves dziļāko jēgu un caur skatuves tēliem mudināt to darīt arī 
citus,” Līga pārliecināta ka Ventspils skatītāju pazīst pietieka-
mi labi, lai viņu ieinteresētu, nemēģinot lēti iztapt.

““Senioru teātris“, protams, nepretendē vairumā par 
saviem faniem piesaistīt tos  mūsdienu jauniešus, kuri lab-
prāt patērē viegli strebjamas,  biznesā atšķaidītas kultūras un 
morāles putas. Nebūs par skaļu teikts, ka mēs, seniori, lieto-
jam un piedāvāsim arī citiem nogaršot vienkāršāku un  stip-
rāku gara barību, uzdzerot neatšķaidītas emocijas. 

Vai šodienas cilvēkiem to vajag? Laiks, kura mums katram 
atsevišķi nav pārāk daudz, rādīs,” šķiet, ka atbildi Līga zina 
jau tagad. 

Sevi pārspēlēt pāri rampai

Līga ar tēti Arvīdu un mammu Valdu.

Līga līgavas gados.

Līga ballītē diskžokeja lomā.
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Uz 
masku 
festivālu!
Jaunākās laika prognozes 
liecina, ka nedēļas nogale 
Ventspils pusē būs pava
sarīgi silta un saulaina. 
Skaidrs, ka brīvdienas ir jā
izmanto, lai būtu pie dabas 
un svaigā gaisā, vai ne? Kā 
reizi brīvdienās Ventspils 
pusē notiek kāds liels un 
tradīcijām bagāts noti
kums, kas Kurzemē notiks 
laikam pirmo reizi. Tas ir 
starptautiskais masku tra
dīciju festivāls, kas šogad 
atzīmē savu 20.gadadie
nu. Turklāt jubilejas reizē 
festivāla norise uzticēta 
tieši vistālāk uz rietumiem 
esošam punktam – Vents
pils novadam.

F 
estivāls sāksies 16. 
februārī plkst. 11.30 
ar masku grupu vieso-
šanos Ventspils nova-
da pagastos Popē, 

Tārgalē, Vārvē, Zirās, kā arī 
Ventspils tirgus laukumā. Kā 
stāsta festivāla rīkotāji, ieejot 
lauku sētās, maskas nesīs savu 
svētību un aizsardzību nova-
da ļaudīm. Savukārt vaka-
rā no plkst. 18 Popes kultū-
ras namā notiks masku skate 
un folkloras grupu izrādīšanās, 
kas tiks vērtēta. Savukārt svēt-
dien plkst. 12.30 no Tārgales 
skolas pa apkārtni sāksies lie-
lais masku gājiens, kurā pie-
dalīsies visas festivāla kopas. 
Tas varētu būt iespaidīgs skats! 
Festivālā iesaistīsies 22 masku 
grupas no tuviem un tālā-
kajiem novadiem, demonstrē-
jot daudzveidīgas masku gru-
pas – Mārtiņbērnus, Katrīnas, 
čigānus, miežvilkus, budēļus, 
ķekatas, pelnu āžus, vastlāvjus. 
Festivāla viesi – masku grupas 
no Baltkrievijas un Krievijas.

Ja tomēr jūsu vidū ir tādi, 
kuriem gribas paildzināt 
Valentīndienas svinēšanu vai 
arī to nepaspējāt izdarīt īsta-
jā dienā, sestdienas vaka-
rā plkst.21 Kultūras centrā 
– Mīlestības balle! Būs kārtī-
gas dejas un jautrība, bet pāri 
visam, protams, mīlestības 
apliecinājumi dažādās izpaus-
mēs. Uzstāsies ventspilnieku 
vidū tik labi zināmā un populārā 
grupa “Galaktika”.

Svētdienā gan jānorimst un 
jāatpūšas, jāsakopo domas 
jaunai nedēļai un jāizdara 
arī kāds svētīgs darbs. Plkst. 
15 Teātra namā “Jūras vārti” 
notiks labdarības koncerts 
“Mēs labajam ticam”, kur visi 
kopā varam paveikt sirdsdar-
bu – atbalstīt Ventspils Centra 
sākumskolas 6. klases skol-
nieka Ralfa Nikolaisona atve-
seļošanos. Ralfiņš šobrīd braši 
cīnās ar smagu slimību. Ir veik-
tas jau vairākas manipulāci-
jas, kas sniedz cerību atvese-
ļoties, tomēr priekšā vēl garš 
ceļš ejams, kam nepieciešams 
gan spēks un ticība, gan līdzek-
ļi. Dziedās populārais dziedātājs 
Ralfs Eilands, muzicēs Ventspils 
Bigbends un daudzi bērnu un 
jauniešu mākslinieciskie kolektī-
vi. Atsauksimies! 

AS “BALTIC COAL TERMINAL”

Dzintaru iela 39b, Ventspils

+371 63634000

info@balticcoal.com

AS “BALTIC COAL TERMINAL” 
Vienīgais specializētais slēgtā tipa 
ogļu pārkraušanas termināls Eiropā

Vismodernākās videi draudzīgas 
ogļu pārkraušanas tehnoloģijas

Pilna spektra ogļu 
pārkaušanas pakalpojumi

Ja kādam šķiet, ka priekšvēlēšanu cīniņi, propaganda, aģitācija 
par savējiem un pretinieku apliešana ar dubļiem, „komproma-
tu mapītes” un visa veida blēdīšanās, ieskaitot administratīvo 
resursu izmantošanu sava reitinga celšanai ir tikai jaunāko 
laiku parādība Latvijā, tad šis kāds smagi maldās! Nebūs par 
ļaunu atcerēties, ka viss augstākminētais darbojās arī padomju 
okupācijas periodā, gan visai specifiskās formās, taču šoreiz 
ieskatīsimies mūsu pilsētas vēlēšanu vēsturē pirms vairāk 
nekā 100 gadiem, kad Ventspils latvieši pirmo reizi kļuva par 
vietējās pašvaldības vēlētājiem. 

Vēlēšanu cīniņi pirms simt gadiem

Š 
is ievērojamais notikums sakrita ar 20. gadsimta sākumu, kad 
spēkā bija stājies jaunais pilsētu likums. Līdz tam pašvaldībā, sauk-
tā gan par rāti, vēlāk – maģistrātu, varēja tikt ievēlēti tikai vācie-
ši un viņiem pielīdzināto tautību pārstāvji, vāciski gan pēc rīcības, 
gan domāšanas, turklāt tādi, kam pieder nekustamais īpašums. 

Taču iepriekšējā gadsimtu mijā Ventspils latviešu skaits pieauga ļoti strauji, 
gandrīz vai ģeometriskā progresijā, un lielu lielais vairums iegādājās zemi, 
uzcēla mājas, līdz ar to, atbilstoši jaunajam likumam, kļuva par pilntiesīgiem 
vēlētājiem. Protams, tas uztrauca „veco vāciešu” sabiedrību, kas apjēdza, ka 
viņu pozīcijām sāk drupt pamati; gadsimtiem ilgi sastādījuši Ventspils iedzī-
votāju vairākumu, tagad neglābjami kļūst par mazākumu. Agrāk nonievā-
tais latvietis kā potenciālais vēlētājs kļuva par vācu aģitatoru iekārotu kumo-
siņu. Pirmo reizi tas atklājās 1902. gada pilsētas domnieku vēlēšanās, kad 
jauns vācu advokāts Šulcs zvejoja savus piekritējus ar dedzīgām runām, kas 
sākās ar vārdiem: „Mēs, latvieši...”. Un mīļie latvieši pa lielai daļai viņam 
noticēja; apvienotais saraksts, kur vāciešu vidū bija arī zināms skaits latvie-
šu namnieku, uzvarēja „ar glanci”. Kā jau vadonis Šulca kungs tapa ievēlēts 
par pilsētas galvu. Tomēr Kurzemes gubernatoram Šulca vēlēšanu paņē-
mieni nešķita korekti, un „galva” apstiprināts netika, turklāt 2 reizes; tra-
kākais bija tas, ka gubernators par pilsētas galvu iecēla latvieti Dr. Augustu 
Blauu (viņa celtais nams atrodas Kuldīgas ielas un Lielā prospekta stūrī). Te 
nu latviešu domniekiem vajadzētu teju vai gavilēt, taču notika pretējais – 
šie tautieši sīksti turējās pie blēdīgā, bet daiļrunīgā Šulca kunga un pakal-
pīgi nolēja savu tautieti ar dubļiem. Tādējādi Blauam nācās atkāpties, bet 
viņa vietā par pilsētas galvu ievirzīja Šulca biedru „pa partijas līniju”, stipru 
dzērienu tirgotavu īpašnieku Tušu. Nākošajām Ventspils domes vēlēšanām 
pēc likuma vajadzēja notikt 1906. gadā, bet ar dažādu paņēmienu (starp 
kuriem pazīšanās ar augstākstāvošiem ierēdņiem nebija pēdējā vietā) palī-
dzību vāciešiem izdevās tās novilcināt par pusotru gadu, t.i., līdz 1907. gada 
oktobrim. Šajā laikā stāvoklis bija mainījies vēl vairāk par labu latviešiem 
– no 482 vēlētājiem 268 bija latvieši, tātad vairāk nekā puse. Liela daļa no 
tiem, kuri iepriekš centīgi turēja „Šulca kanti”, aizvadītajos gados bija apjē-
guši, ka starp priekšvēlēšanu solījumiem un to izpildīšanu plešas vesels 
bezdibenis – svēta patiesība, ko mūsdienu vēlētāji piedzīvojuši ne reizi vien, 
bet mūsu senčiem šī atklāsme bija kā ar mietu pa pieri. Lai vēlreiz neuzkāp-
tu uz tiem pašiem grābekļiem, latviešu namnieku līderi izveidoja patstāvī-
gu vēlēšanu komiteju. Sapratis šīs institūcijas bīstamību, Šulca kungs, tēlaini 
izsakoties, „ar olīvzaru knābītī” devās pie komitejas ar kompromisa piedā-
vājumu – atkal veidot apvienotu sarakstu. Runas bija tik saldi pārliecinošas, 
ka stūrpierīgie latvieši piekrita iekļaut sarakstā par 3 vāciešiem vairāk, nekā 
pienāktos pēc tautību proporcionālā samēra. Taču Šulca kungs ar kompāni-
ju paklusām uztaisīja citu sarakstu, no kura bija izsvītroti gandrīz visi latvie-
ši. Lai bilde būtu vēl pilnīgāka, kā vēlāk atklājās, vācu vadonis bija stājies 
sakaros ar vēl vienu latviešu grupu, kura nebija gluži vienisprātis ar minēto 
vēlēšanu komiteju. Rezultātā labticīgie, bet neganti piekrāptie latvieši vēlē-
šanas zaudēja, iegūdami pilnīgi vācisku domi ar dažiem „kaunīgajiem lat-
viešiem”, kuru muguras vēl nebija zaudējušas lokanumu, sak, kungs paliek 
kungs un allaž labāk zina...

Taču Kurzemes guberņas valde reaģēja uz Ventspils latviešu sūdzībām un 
izsludināja šīs vēlēšanas par nelikumīgām. Atkārtotās vēlēšanās latviešu liste 

uzvarēja, taču priecāties bija par agru; vai nu atjaunoto „sakaru”, vai kāda 
cita iemesla dēļ atcēla arī šīs vēlēšanas. Nākamreiz pie urnām ventspilnie-
ki devās 1910. gada aprīlī. Ja līdz tam balsošana pēc vecas paražas notika 
ar baltām vai melnām bumbiņām, tad šajā reizē bija jaunievedums – bal-
soja ar slēgtām aploksnēm („kuvēriem”), kur ievietotas kandidātu listes. 
Un nu mēs nonākam pie īstas, modernu laiku cienīgas vēlēšanu rezultātu 
viltošanas: ļoti daudziem mazizglītotiem un panaiviem latviešu vēlētājiem 
aploksnēs iešmugulēja vācu partijas listes; citus, kuru materiālā situācija 
bija atkarīga no vācu tirgotājiem un baņķieriem, vienkārši piespieda bal-
sot par vecajiem kungiem; bez tam pārskaitot atklājās, ka urnā ir vairāk 
aplokšņu nekā pilsētā vēlētāju. Šo meistarīgo manipulāciju rezultātā lat-
vieši zaudēja atkal.

Taču tolaik ļaudis vēl prata mācīties no savām kļūdām. Gatavojoties 
1912. gada vēlēšanām, Ventspils latvieši atjaunoja zināmo komiteju un 
sasauca savu vēlētāju sapulci. Sastādītajā domnieku sarakstā, protams, 
dominēja latvieši, taču bija iekļauti arī citu tautību pārstāvji – daži vācieši 
un krievi. Gubernatoram nosūtīja lūgumrakstu atsūtīt vēlēšanu dienā kādu 
atbildīgu ierēdni, lai nepieļautu iepriekšējās vēlēšanās piedzīvotās falsi-
fikācijas. Atklājās Šulca kunga jaunākā atrakcija: 24 vācu tautības perso-
nām steidzīgi pārdoti nekustamie īpašumi, lai nodrošinātu nepieciešamo 
mantas cenzu (800 rubļu vērtībā) un tā palielinātu vācu vēlētāju skaitu. 
Attiecīgi diezgan daudziem latviešiem tika pazemināta viņu nekustamā 
īpašuma vērtība, lai izslēgtu viņus no vēlētāju saraksta...

Taču 1912. gadā Ventspils latvieši vairs nebija „vakarējie” un spēja cīnī-
ties par savām tiesībām. Šajās vēlēšanās latviešu liste guva pārliecinošu 
uzvaru. „Ventspils Apskats” raksta: „Svarīgā diena, 25. aprīlis, paliks ilgi 
atmiņā ne vien visiem latviešiem, bet arī tiem vāciešiem, kuri akli turējās 
ar Šulca partiju. Visu dienu vācu aģitatori strādāja kā drudzī, lai izgādātu 
vēl Šulca partijai uzvaru. Bet viss tas šoreiz vairs nelīdzēja! Latviešu lielais 
vairums šoreiz izturējās tik vienprātīgi un ieturēja tādu disciplīnu, ka tos 
varētu tagad par paraugu uzstādīt citām pilsētām. Varēja redzēt, ka des-
mit gadu ilgais cīņas laiks Ventspils latviešiem nav bijis veltīgs, bet ka tie 
šinī laikā daudz ko mācījušies. (...) Balsis skaitot izrādījās, ka no 399 vēlē-
tājiem latviešu drukāto kandidātu listi bij nodevuši 247 vēlētāji, bet vācu 
tikai 130. Pārējās balsis bij skaldījušās. Gala iznākums bija tas, ka latviešu 
liste spīdoši uzvarējuse ar vairāk nekā 100 balsu lielu pārsvaru!”.

Raksturīgi ir tas, ka tik ilgi valdījušie allaž bijuši tik pārliecināti par sevi, 
ka nespēj noticēt zaudējumam. Tā arī toreiz, – vēlēšanas vēl nebija bei-
gušās, kad Šulcs un viņa partijas biedri jau „grieza torti” un steidza cits 
citu apsveikt, kā arī nosūtīja telegrammu uz Rīgas vācu avīzi „Rigasche 
Zeitung”, vēstot kārtējo uzvaru, ko „ceitungs” arī mudīgi nodrukāja, tā 
sagādājot sev varenāko blamāžu teju vai visas pastāvēšanas laikā.

No laika attāluma vērojot, gribētos salīdzināt 1912. gada vēlēšanas ar 
1989. gada vēlēšanām. Abām kopīgs viens – mugura, kas neliecas veco 
kungu priekšā un vienota rīcība. Un nav svarīgi, kādas tautības šie „kungi”. 
Ja mēs paturētu prātā šo seno mācību, iespējams, daudz kas notiktu citā-
dāk un daudz labāk. 
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A U N S
Ap sirdi priecīgi un gaisā jau jūtama pavasara tuvošanās. Galvā 
rosīsies interesantas idejas, būs lieli nākotnes plāni un vēlme 

dzīvot „ar pilnu krūti”. Darbā parādīsi sevi kā īsts profesionālis, un tas var 
pavērt jaunas karjeras iespējas. Brīvdienās vēlams neliels izbrauciens vai 
jautrs pasākums ar draugiem.

V Ē R S I S
Svarīga attiecību tēma. Ja arī kaut kas nav pa prātam, saval-
di emocijas. Nestrīdies un pārāk nekritizē savu otro pusīti. Ja 

šobrīd esi brīvs, tad simpātijas var rasties saistībā ar ārzemju tēmu. Darbā 
karjeras „izrāviens”, parādīsi, uz ko esi spējīgs, un citi to novērtēs. Nedēļas 
nogalē prieku sagādās kultūras pasākums vai radošs hobijs.

D V Ī Ņ I
Mājās daudz pienākumu, bet necenties visu paveikt viens pats. 
Katram no ģimenes jāpieliek rokas kopīgas lietas labā. Attiecībās 

ar otro pusīti esi tolerants – uzklausi un atbalsti. Brīvajiem ļaudīm iespēja-
mas simpātijas, bet jāpasper solītis pretī un jāļauj nojaust par savām jūtām. 
Sekmīgs laiks lietišķām darīšanām iestādēs.

V Ē Z I S
Darbā, karjerā vai biznesā jauni projekti, ieceres un pozitīvas 
pārmaiņas. Galvenais – jāuzdrošinās. Ja virzīsies uz priekšu pār-

liecinoši, mērķi sasniegsi. Var aktualizēties izglītības jautājums, tāpēc netē-
rē laiku un piesakies kursos vai apmeklē semināru. Brīvdienās esi ar savē-
jiem, palutini un samīļo.

L A U V A
Profesionālajā jomā var nākt pārmaiņas un jauni pienākumi. 
Raugies, kas ir un kas nav izdevīgi, un apspried samaksas jautā-

jumus. Finanšu lietām šobrīd jāseko līdzi ļoti rūpīgi. Kārtojot lietišķus jautā-
jumus, pievērs uzmanību juridiskām niansēm. Nedēļas nogale paies sirsnī-
bā ar ģimeni, tuviem un mīļiem cilvēkiem.

J A U N A V A
Daudz emociju un jūtīga uztvere. Tāpēc vēlams turēties tālāk 
no ļaudīm, kas ir negatīvi noskaņoti un nepārtraukti žēlojas. Var 

pavērties lieliskas iespējas darbā pierādīt savas spējas vai veidot bizne-
su un pelnīt pašam priekš sevis. Iespējamas pozitīvas pārmaiņas privātajā 
dzīvē. Mīlestība iedvesmos uz dižiem darbiem.

S V A R I
Nedēļas nogale paies mājas darbos. Labs laiks, lai kārtotu, kā 
arī atsvaidzinātu interjeru, iegādājoties stilīgas lietas. Privātajā 

dzīvē sirsnīgas emocijas. Ja esi ar kādu kopā, sarīkojiet abi romantisku 
pasākumu. Brīvajiem cilvēkiem iespējama iepazīšanās, kas pāraug nopiet-
nās attiecībās. Darbā interesantas idejas.

S K O R P I O N S
Lietišķajā jomā esi precīzs, pievērs uzmanību dokumentiem, bet 
kārtojot juridiskus jautājumus, labāk konsultējies ar profesionā-

ļiem. Ja rodas sajūta, ka darbā nepieciešamas vēl kādas zināšanas, tad 
jāķeras pie mācībām. Neatkarīgi no iepriekšējās izglītības. Attiecību jomā – 
pavasarīgas romantikas laiks.

S T R Ē L N I E K S
Uz mērķi virzies palēnām – soli pa solim, lai nesanāk pārrēķinā-
šanās. Plāni var izrādīties lielāki nekā iespējas to realizēt. Darbā 

vai biznesā panākumus garantēs sekmīgi izveidota partnerība. Ienākumi 
nenāks ātri, būs jāiegulda darbs, bet ilgtermiņa projektiem atdeve būs. 
Privātajā dzīvē par garlaicību nevarēsi sūdzēties.

M E Ž Ā Z I S
Pratīsi atstāt labu iespaidu uz cilvēkiem, un ar personīgo pievil-
cību atvērsi durvis uz cilvēku sirdīm. Personības pilnveidošanās 

laiks. Kaut arī pašam varbūt būs šaubas par situāciju risinājumiem, dau-
dzi atzīs tavu autoritāti. Piemērots periods saimniecības darbiem mājās. 
Brīvdienās vari saorganizēt radiniekiem sirsnīgu pasēdēšanu.

Ū D E N S V Ī R S
Nedēļas nogali vēlams pavadīt nesteidzīgā ritmā – izgulēties, 
paslinkot, doties garākās pastaigās. Nākamā nedēļa būs dinamis-

ka, jāpievēršas finanšu lietām un sabiedriskajai dzīvei. Iespējams, aktuali-
zēsies mācību tēma. Lielisks laiks, lai papildinātu zināšanas un nospraustu 
jaunus mērķus dzīvē. Paļaujies uz saviem spēkiem!

Z I V I S
Veiksmīgi veidosi lietišķos un privātos kontaktus, iegūsi jaunus 
paziņas, bet kāda pazīšanās var pārvērsties biznesa sadarbībā 

vai simpātijās. Profesionālajā jomā rīkojies enerģiski, tad par ienākumiem 
nebūs jāsūdzas. Taču seko līdzi tēriņiem, jo netīšām var sanākt izdot vairāk 
nekā plānots. Brīvdienās laiks ballītei.
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Apbedīšanas birojā ienāk labi ģēr-
bies vīrietis melnās brillēs un 
pasūta vainagu. Viņam jautā:
- Ko rakstīsim uz sēru lentas?
- Piedod, vecīt, kļūdījos.

Saruna naktsklubā.
- Meitenīt, cik jums gadu?
- Piecpadsmit.
- Un jums pie ieejas pasi neprasīja?
- Kādu pasi?! Es te strādā-
ju par striptīzmeiteni!

Sācies eksāmens, un studente sāk 
norakstīt no špikeriem, kas sakārto-
ti zem svārkiem.  
Lektors, visai cienījamā vecumā, to 
pamanījis, jautā meitenei:  
- Kas tad jums tur ir? 
Meitenei tāpat vairs nav ko 
zaudēt, un viņa atbild:
- Tur man ir tas, kas jums ļoti patiks 
pēc eksāmena… 
Lektors, pakasot pakausi: 
- Vai tiešām sviestmaizes ar 
ikriem un marinēti tomāti??

Policists nakts laikā aptur pa 
ceļu braucošu mašīnu:
– Jūs saprotiet, ka jūsu mašīnu 
mētā no vienas ceļa puses uz otru?
– Jā, inspektor. Piedodiet, bet 
esmu izdzēris astoņas glāzītes…
– Tas vēl nav iemesls, lai lais-
tu sievu pie stūres!

Biznesmenis ierodas Šveices 
bankā un prasa:

– Dodiet man 100 dolāru lielu 
kredītu uz vienu gadu!
– Lūdzu, trīs procenti gadā 
un būs nepieciešama ķīla!
– Nav problēmu. Pie dur-
vīm stāv S klases mersedess, 
lūk, arī mašīnas atslēgas.
Biznesmenis saņem naudu, 
atstāj mašīnu un aiziet.
Pēc gada tā pati banka:
– Saņemiet 103 dolā-
rus un atdodiet mašīnu!
Bankas darbinieki vīram atdod 
auto, tā atslēgas un jautā:
– Tā, protams, nav mūsu darīšana, 
bet kāpēc jums tas bija vajadzīgs?
– Bet vai jūs zināt vēl kādu 
vietu, kur par trīs dolāriem 
veselu gadu var turēt auto-
mašīnu apsargājamā vietā?

Kāds vīrs atrod savu mašīnu ar 
sasistu priekšu, bet zem logu tīrī-
tāja pabāzta zīmīte: “Piedod, 
vecīt. Es tikko sasitu tavu mašī-
nu. Liecinieki arī iet projām, jo 
domā, ka es uz šīs zīmītes rakstu 
savu vārdu un telefona numuru.”

Kur publicēt savu garadarbu? 
Ja tu pats to saproti un vari arī pie-
rādīt, tad matemātkas žurnālā. 
Ja tu pats to saproti, bet nevari pie-
rādīt, tad fizikas žurnālā. 
Ja tu pats to nesaproti, bet vari pie-
rādīt, tad ekonomikas žurnālā. 
Ja tu pats to nesaproti un nevari arī 
pierādīt, tad psiholoģijas žurnālā.

Ārsts: Liepiņas kundze, man īsti 
nepatīk, kā izskatās jūsu vīrs… 
-Man arī, ārsta kungs bet viņš ļoti 
labi saprotas ar mūsu bērniem…

Būtiskākā atšķirība starp sērkoci-
ņiem un sieviešu krūtīm: 
Sērkociņi paredzēti pieaugušajiem, 
bet ar tiem dažkārt rotaļājas bērni. 
Sieviešu krūtis savukārt domā-
tas bērniem, bet itin bieži un lab-
prāt ar tām spēlējas pieaugušie.

Psihoterapeits jau n-to stundu runā 
ar kādu ļoti depresīvu tipu: 
- Jūs par pašnāvību esat domājis? 
- Nē... 
- Padomājiet, padomājiet...

Ienāk restorānā apmeklētājs. 
Izpētījis ēdienkarti, tas saka ofician-
tam: “Man, lūdzu, sivēnu, bet viņam 
jābūt netreknam, mazliet sālītam, 
bet ne sāļam. Tas nedrīkst būt pārāk 
ciets, bet arī ne pārāk mīksts. Un, 
protams, tas nedrīkst būt piededzis, 
bet arī ne pārāk negrauzdīgs. 
Oficiants pēc mirkļa, it kā cen-
šoties visu atcerēties: “Bet kāda 
asinsgrupa nepieciešama? “

Kādā pilsētas krustojumā ir savāku-
šies ļoti daudz cilvēku. 
Pienāk vēl viens jauns un vaicā: 
- Kas šeit ir noticis? Kāpēc tik daudz 
cilvēku? 
- Nekas. Bet katrs grib par to 
pārliecināties personiski.

NO IEDZĪVOTĀJU JAUTĀJUMIEM VENTSPILS PILSĒTAS MĀJASLAPĀ VENTSPILS.LV.

Uz manu jautājumu, vai labiekārtos Tārgales ielu, izskanēja atbilde: uzstādīti soliņu, atjaunots trotuārs un tamlīdzī-
gi. Tas viss ir labi, taču iela joprojām nav glīta. Atliek pa to nobraukt, lai pārliecinātos: daudzām mājām aiznagloti 
logi, ar šķībiem žogiem un pamestiem zemes gabaliem...

VENTSPILS PILSĒTAS DOMES ARHITEKTŪRAS UN PILSĒTBŪVNIECĪBAS NODAĻAS UN BŪVNIECĪBAS 
ADMINISTRATĪVĀS INSPEKCIJAS OFICIĀLĀ ATBILDE:

Mums ir zināms Tārgales ielas vizuālais izskats un tajā esošo ēku un būvju tehniskais stāvoklis. Ventspils pilsē-
tas pašvaldība no savas puses ir darījusi un dara visu iespējamo, lai Tārgales ielas telpa būtu vizuāli baudāma 
un pievilcīga, bet vēlamā rezultāta sasniegšanai ir nepieciešama arī Tārgales ielai piegulošo nekustamo īpašu-
mu īpašnieku iniciatīva. Pašvaldība ir realizējusi Tārgales ielas komplekso izbūvi – pa to ērti var pārvietoties gan 
autotransports, gan gājēji. Ielā ir izbūvētas visas inženierkomunikācijas, apgaismojums. Šajā gadā ielā papildus 
tiek plānots uzstādīt soliņus un atkritumu urnas.

• • •
REDAKCIJAS PIEBILDE.
Var tikai piekrist, ka nav pašvaldības spēkos sakārtot privātos zemes gabalus un nolaistās ēkas. Bet varbūt vajag šai 
lietai pieiet radoši. Jeb kā mūsdienās pareizi teikt – inovatīvi. Piemēram, ierīkot Tārgales ielā tādu kā tūrisma objek-
tu – lokālā Šausmu pilsēta, kur no nolaistajiem namiem spokotos, pamestajiem un piedrazotajiem zemes gabaliem 
līstu ārā aizdomīgi subjekti un šausmu filmu varoņi, bet kādos sevišķos graustos savus šedevrus uzņemtu Holivudas 
grandi... Un varbūt ideālā kārtībā sakopta ietve, ierīkotas atbilstošas modernās mākslas cienīgas dizaina atkritumu 
urnas un īpaša dizaina laternas būtu kā “tūristu takas”, kas parādītu Ventspils radošo (atvainojiet, inovatīvo) pieeju 
tūristu piesaistei. Jo cik gan ilgi mēs tās govis visos stūros izrādīsim? Visi taču tās jau redzējuši...



ОВЕН
На сердце радостно, в воздухе уже ощущается приближение весны. 
Рождаются интересные идеи, большие планы на будущее и желание 

дышать полной грудью. На работе вы покажете себя как истинный професси-
онал, что может открыть перспективу карьерного роста. В выходные желатель-
но отправиться в небольшую поездку или провести веселое мероприятие с 
друзьями. 

ТЕЛЕЦ
Важна тема взаимоотношений. Даже если вам что-то не по душе, 
постарайтесь не проявлять излишних эмоций. Не ссорьтесь и не 

критикуйте свою половинку. Если вы сейчас свободны, то симпатии могут быть 
связаны с кем-то из-за рубежа. На работе карьерный рывок, вы покажете, на что 
способны, и окружающие оценят это. В выходные вам принесет радость культур-
ное мероприятие или творческое хобби. 

БЛИЗНЕЦЫ
Дома вас ожидает много обязанностей, но не пытайтесь все сделать в 
одиночку. Каждый член семьи должен приложить руку на благо обще-

го дела. В отношениях со второй половинкой будьте толерантны, проявите готов-
ность поддержать. У свободных представителей знака возможно возникновение 
симпатий, но нужно сделать шаг навстречу и позволить объекту интереса дога-
даться о ваших чувствах. Успешное время для решения деловых вопросов в 
учреждениях. 

РАК
На работе – новые проекты, планы, позитивные перемены. Главное 
– нужно проявить смелость и решительность. Если вы будете уверен-

но двигаться вперед, то достигнете цели. Станет актуальным вопрос образова-
ния, не тратьте время и запишитесь на курсы или посетите семинар. В выходные 
побудьте с близкими, побалуйте их и подарите свою нежность. 

ЛЕВ
В профессиональной сфере возможны перемены и новые обязанно-
сти. Продумайте, что выгодно, а что нет, и обсудите финансовые вопро-

сы. В этот период денежным потокам нужно уделить особое внимание. Улаживая 
деловые вопросы, необходимо учитывать все юридические нюансы. Выходные 
пройдут в сердечной обстановке с семьей, близкими и любимыми людьми. 

ДЕВА 
Период повышенной эмоциональности, поэтому желательно держать-
ся подальше от людей, которые настроены негативно и непрерывно 

жалуются. Могут открыться прекрасные возможности продемонстрировать свои 
способности на работе или создать бизнес и работать на себя. Возможны поло-
жительные перемены в личной жизни. Любовь вдохновит на большие поступки. 

ВЕСЫ
Выходные пройдут в домашних хлопотах. Хороший период, чтобы 
освежить интерьер, приобрести стильные вещи. В личной жизни – 

атмосфера тепла и сердечности. Стоит устроить романтическую вечеринку. Не 
исключено, что свободные представители знака встретят того, с кем возникнут 
серьезные отношения. На работе – интересные идеи. 

СКОРПИОН
В деловой сфере будьте точны, обратите внимание на документацию, 
решая юридические вопросы, лучше обратитесь за помощью к профес-
сионалам. Если на работе возникает ощущение, что не хватает знаний, 

смело за учебу! В сфере взаимоотношений – время весенней романтики. 

СТРЕЛЕЦ
К цели лучше двигаться медленно, шаг за шагом, чтобы не просчи-
таться. Планы могут оказаться больше, чем возможности их реа-
лизовать. На работе достижения гарантирует удачное партнерство. 

Доход не будет увеличиваться с легкостью, придется вложить труд, а вот дол-
госрочные проекты принесут отдачу. В личной жизни на скуку жаловаться не 
придется. 

КОЗЕРОГ
Вы сумеете произвести на окружающих хорошее впечатление и бла-
годаря личному обаянию распахнете двери к сердцам людей. Время 

личностного роста. Несмотря на то что, возможно, у вас будут возникать сомне-
ния относительно принимаемых решений, многие признают ваш авторитет. 
Подходящий период для выполнения дел по хозяйству. В выходные можете орга-
низовать для родственников небольшие посиделки. 

ВОДОЛЕЙ
Выходные желательно провести в неспешном ритме – выспаться, 
полениться, отправиться на прогулку. Наступающая неделя будет 
динамичной, стоит заняться финансовыми вопросами и обществен-

ной жизнью. Возможно, актуальной станет тема учебы. Прекрасное время, чтобы 
пополнить знания и поставить перед собой новые цели. Полагайтесь на соб-
ственные силы! 

РЫБЫ
Вы с успехом будете устанавливать деловые и личные контакты, 
обретете новых знакомых, общение с которыми может перерасти в 

деловое сотрудничество или симпатии. В профессиональной сфере действуйте 
энергично, тогда на доходы жаловаться не придется, однако следите за расхо-
дами, потому что есть риск потратить больше, чем планировалось. В выходные 
самое время для вечеринки. 
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- Здравствуй, милый, я пришла!  
- Проходи, любимая, чувствуй себя, как 
дома! Вон там вот пропылесось...

- Если вы желаете, суд предоставит вам адвоката. 
- Благодарю, ваша честь, но лучше 
бы – двух толковых свидетелей.

- А теперь я познакомлю тебя со своей семьёй. Это 
мама, Наталья Петровна. 
- Очень приятно! 
- Это бабушка, Анастасья Викторовна. 
- Добрый вечер, вы замечательно выглядите! 
- Это прабабушка, Антонина Евлампиевна. 
- Ух ты. Рад видеть… 
- Это прапрабабушка, Евгения Карловна. 
- Ээ… 
- Это прапрапрабабушка, Елизавета Петровна. 
- Милая, а мужчины у вас в семье были? 
- Конечно, были! У нас они просто долго не живут…

В магазине начальница отчитывает совсем моло-
денькую продавщицу за 
какой-то проступок и в конце своего разноса ритори-
чески восклицает: 
- Да у тебя вообще совесть есть!? 
Перепуганная девчоночка, размазывая слеза по 
лицу и всхлипывая, жалобно 
оправдывается: 
- Есть, я в торговле совсем недавно...

Пациент на приёме у врача.  
- У вас есть проблемы с алкоголем? 
- Доктор, у меня без алкоголя проблемы!

Если ты считаешь, что удачно женился, то подожди 
год. Когда гарантия кончится, тогда и видно будет.

Телевизионные рекламщики собирают деньги 
для отправки в прошлое робота Фёдора, что бы 

он убил в детстве будущего изобретателя пуль-
та дистанционного управления телевизором.

Когда консультант пытается что-то продать: Вам 
очень идет этот кредит, он подчеркивает ваши 
круги под глазами, может возьмете сразу два?

Проходят в школе на уроке пения композиторов. 
Вызвала учительница Вовочку. 
- Каких ты знаешь композиторов? 
А Вовочка не учил. Стоит и смотрит на товарища. 
Тот взял книгу, стукнул по парте. 
- Бах, – сказал Вовочка. 
- Правильно, – сказала учительница. 
Друг вырвал из тетради листок. 
- Лист, – сказал Вовочка. 
- Хорошо, еще, – просит учительница. 
- Членников, – говорит Вовочка. 
А учительница ему: 
- Не Членников, а Хренников, а ты, 
Петров, убери подсказку.

- …Слушай, ну это страшный человек. Чего толь-
ко на нем нет: и убийства, и создание ОПГ, и много-
миллиардные хищения из бюджета, и целая корруп-
ционная империя… 
- Он сенатор, что ли?

- Слушайте, а разве закон не обязывает вас иметь 
здесь аварийный выход? 
- Простите, о чем Вы? 
- А вдруг придется спешно покидать помещение? 
- Вася, прекрати паясничать! 
- Эх, ладно!.. Да, я согласен взять 
эту женщину в жены...

- Мама, а человек без зубов сможет выжить? 
- Человек сможет, а твой папа – нет! 
- А почему папа не сможет? 
- Потому что он стоматолог!

АНЕКДОТЫ

ИЗ ВОПРОСОВ ЖИТЕЛЕЙ НА ВЕБ-САЙТЕ ГОРОДА ВЕНТСПИЛСА VENTSPILS.LV.
На мой вопрос, благоустроят ли улицу Таргалес, прозвучал ответ: установлены скамейки, обновлен тротуар и 
тому подобное. Всё это хорошо, но улица по-прежнему не выглядит привлекательной. Хватает того, чтобы по 
ней проехать, чтобы в этом убедиться: во многих домах заколочены окна, покосившиеся заборы, заброшен-
ные участки земли… 

ОФИЦИАЛЬНЫЙ ОТВЕТ ОТДЕЛА АРХИТЕКТУРЫ И ГОРОДСКОГО СТРОИТЕЛЬСТВА И 
АДМИНИСТРАТИВНОЙ СТРОИТЕЛЬНОЙ ИНСПЕКЦИИ ВЕНТСПИЛССКОЙ ГОРОДСКОЙ ДУМЫ:
Нам известен визуальный вид улицы Таргалес и техническое состояние находящихся на ней зданий и стро-
ений. Самоуправление города Вентспилса со своей стороны делало и делает всё возможное, чтобы про-
странство улицы Таргалес было бы визуально привлекательным, но для достижения желаемого результа-
та необходима также инициатива владельцев прилегающей к улице Таргалес недвижимой собственности.  
Самоуправление реализовало комплексную застройку улицы Таргалес – по ней удобно может перемещаться 
и автотранспорт, и пешеходы.  На улице проведены все инженерные коммуникации, освещение.  В этом году 
дополнительно на улице планируется установить скамейки и урны для мусора. 

• • •
ПРИМЕЧАНИЕ РЕДАКЦИИ: 
Можно только согласиться, что не в силах самоуправления привести в порядок частные земельные участки 
и запущенные здания. Но, может быть, нужно подойти к этому делу творчески.  Или, как принято говорить в 
наши дни, – инновативно. Например,  создать на улице Таргалес такой как бы туристический объект – местный 
Город ужасов, где из запущенных домов появлялись бы привидения, из заброшенных и замусоренных  земель-
ных участков вылезали подозрительные субъекты и герои фильмов ужасов, а на отдельных развалинах свои 
шедевры снимали бы гранды Голливуда… И, возможно, приведенный в идеальный порядок тротуар, установ-
ленные согласно тенденциям современного искусства урны и фонари особого дизайна были бы как «туристи-
ческие тропы», которые показали бы творческий (извините, инновативный) подход Вентспилса к привлечению 
туристов. Ну сколько можно этих коров на всех углах устанавливать? Ведь все уже их видели…  
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«Первоначальный выбор профессии – секретаря-машини-
ста в престижном тогда рыбацком колхозе «Красный маяк» 
был определен как объективными обстоятельствами, так и 
случайностью, которую в советское время называли блатом. 
Я старалась не использовать это в корыстных целях, пото-
му что с малолетства старалась быть самостоятельной. Это 
качество заставило меня рулить в направлении профессио-
нальной театральной сцены, что совершенно расходилось с 
представлениями родителей и бабушек-дедушек о образова-
нии и стабильном месте в жизни. Можно только гадать, как 
сложилась бы жизнь, если бы я последовала зову сердца, 
а не вняла бы советам близких и даже посторонних людей, 
которые иногда равнялись диктатуре, даже в отношении 
выбора будущего спутника жизни», – Лига признает, что этот 
опыт позволил ей иначе относиться к своим детям. 

«Это не жалобы на неиспользованные возможности, так 
как на прожитые годы в отношении творческой составляю-
щей я оглядываюсь с чувством удовлетворения, а на личную 
жизнь – даже с гордостью, основанием для которой служат 
два умных и прекрасных во всех отношениях сына». 

ИГРАТЬ С УДВОЕННОЙ СИЛОЙ
«Я не обижаюсь, что не все верят, что по поводу текущего 

периода жизни я могу сказать: есть ощущение, что в нужное 
время я оказалась у нужных людей. Но это действительно 
так, теперь я могу спокойно и бескорыстно вместе с ровесни-
ками-единомышленниками стараться сделать пусть необхо-
димую лишь малому числу людей, но по-человечески боль-
шую работу», – говорит режиссер Лига после состоявшейся 
в этом месяце премьеры постановки «Три красивые женщи-
ны» в поселке Зуру. Она создала инсценировку, творчески 
переведя, текст, по сути, грустной комедии русского драма-
турга Валентина Файнберга, а вторую часть вечера разноо-
бразив поэтическим представлением, наводящим на светлые 
размышления. 

«Режиссеры обычно побуждают актеров играть ярче и эмо-
циональнее, чем это происходит в обычной жизни, потому что 
только тогда игра найдет отклик у зрителей и останется у них 
в памяти. Профессиональных актеров этому обучают и им это 
кажется естественным, поэтому я с самым глубоким уважени-
ем и восхищением смотрю на то, что на такое способны люди, 
которые ощущают огни рампы, возможно, впервые в жизни», 
– Лига вспоминает, как, затаив дыхание, она ждала, когда на 
объявление отзовутся будущие участники театра-студии. 

ДА, 50+ И ГОТОВЫ СДЕЛАТЬ ЭТОТ ШАГ! 
«В студию для взрослых приглашались все заинтересо-

ванные в возрасте «50+», которые желают не быть как все, 
которые хотят самовыражаться не только на сцене, но и осво-
ить навыки лучшей коммуникации, освежить танцевальные 
навыки, совершенствовать искусство речи, улучшить осан-
ку. Вместе с председателем правления «Вентспилс лиедагс» 
Марией Кузмане мы размышляли, не покажется ли такое 
предложение сениорам в какой-то мере обидным, потому что 
освоение перечисленных навыков более актуально, казалось 
бы, для юных. Но нет, все-таки мы и до сих пор являемся наро-
дом, любящим театральное искусство, – на призыв отклик-
нулся почти каждый двадцатый из зарегистрированных чле-
нов общества. Думаю, мотивация была у каждого своя. Для 
всех участников (пока что правильнее говорить – участниц) 
общим было желание позволить себе сделать этот шаг!» Лига 
от души рада, что для некоторых это означает вернуться к дет-
ской мечте о сцене; кто-то, возможно, таким образом старает-
ся заполнить эмоциональную пустоту после ухода близкого 
человека или отъезда его за рубеж. А все вместе они смогут 
в свойственной женщинам манере поделиться со сцены тем, 
что людям более всего необходимо, – жизненной мудростью 
и оптимизмом. И не важно, в каком жанре это будет, если зри-
тели и, конечно, сами актеры вернутся домой, обогащенные 
положительными эмоциями. 

AКТЕР-ЛЮБИТЕЛЬ РАБОТАЕТ ВДВОЙНЕ 
Из прежнего режиссерского опыта Лига знает, что ей вооб-

ще интереснее смотреть выступления своего городского 
любительского театра, а не постановки профессиональных 
актеров. 

«Конечно, наслажденье видеть, как актеры, окончившие 
театральный факультет, имеющие сценический опыт, вжива-
ются в образы литературных героев. Это их основная рабо-
та, единственная профессия, в которой человек выражается 
более или менее талантливо. 

Но то же самое – может быть, с ошибками в дикции, сце-
нических движениях и проч. – cтарается выполнить и обыч-
но делает любитель, который работает кузнецом, маляром, 
сварщиком или чиновником. По сравнению с профессиона-
лом он работает вдвойне: ему, чтобы почувствовать себя 
определенным героем, нужно забыть о своей основной рабо-
те, своем привычном образе. И нужно пытаться не думать о 
том, как завтра коллеги его в каком-то смысле идентифици-
руют с увиденным на сцене: так вот какой он на самом деле 
(или каким может быть)! Нужно быть осторожным с этим: 
гляньте, каким он может стать! Или нужно влюбиться, если 

Переиграть самого себя

Лига с отцом Арвидсом и мамой Валдой.

Лига, будучи невестой. 

Лига на вечеринке в роли диск-жокея. 

этого требует пьеса», – Лига считает, что 
у ее сениоров эмоциональная нагруз-
ка еще больше, потому что в почтенном 
возрасте приходится с самых основ изу-
чать не только тонкости сценического 
искусства и поведения, но и считаться с 
тем, что среди зрителей могут быть – и 
обычно бывают! – дети и внуки, те, кто 
больше всего поддерживает, но и силь-
нее всех критикует. Режиссер радуется, 
что для критики до сих пор не было при-
чин – дамы с достойной профессионала 
смекалкой не смущаются даже в ситуаци-
ях, когда на секунду забывается текст или 
в какой-то сцене вместе с обладателем 
больной спины грозит рухнуть задетый 
массажистом стол… 

«Мы можем ошибаться, путать, вновь 
начинать сначала, потому что главное – 
творческий процесс, который восстанавливает нас физиче-
ски и духовно. Наш путь – позволить себе сделать шаг – этот 
тезис, акцентированный в момент создания студии, остает-
ся неизменным», – режиссер небольшого коллектива рада, 
что ее девочки проявляют силу воли и способны на многое. 

СВОБОДНЫ ВО ВСЕМ, НО НЕ ОТНОСИТЕЛЬНО 
ОТВЕТСТВЕННОСТИ

До основания «Театра сениоров» Лига успела порабо-
тать с интересными драматическими коллективами в Попе 
и Таргале, но расстояние все же было слишком боль-
шим для творческой работы. Поэтому она была рада, 
когда «Вентспилс лиедагс» откликнулся на ее предложение 
сотрудничать в создании «Театра сениоров», выделив поме-
щение для репетиций. 

 «Обо всем остальном для спектаклей нужно было поза-
ботиться самим, какие-то мелочи из сценического инвентаря 
мы надеемся купить на пожертвования, собранные во время 
представлений, так как наш главный спонсор, дающий нам 
энергетический заряд, – это зритель. Мы свободны во всем, 
за исключением ответственности перед своим зрителем, 
которого мы хотим привлекать, все больше расширяя круг», – 
Лига подчеркивает, что к такой творческой свободе она стре-
милась всегда, так как даже во время начала Атмоды при 
выборе репертуара условно нужно было считаться с поли-
тическими веяниями. Не говоря о годах советской власти, 
когда пришлось отменить тяжело завоеванную поездку на 
смотр любительских театров в соседнюю страну, потому что 
какой-то стукач ЧК усмотрел в тексте скрытый национализм. 

ЕЕ ЗНАЮТ КАК ХОРОШУЮ И РАЗНУЮ
Лига сомневается, что такие общественные обязанности 

она хотела бы взять на себя где-то вне родного города. Потому 
что только здесь, где эмоционально и иногда противоречиво 
формировалась ее творческая личность, Лига умеет разгля-
деть и в значительной степени интуитивно созвать вместе 
единомышленников, чтобы нести свет. 

«В Вентспилсе меня прямо или косвен-
но, в хорошем, а может, и в другом смысле 
знает большая часть ровесников. У части я 
останусь в памяти как секретарь-машинист 
председатель рыбацкого колхоза «Красный 
маяк», Героя Социалистического Труда 
Аугуста Берзиньша, исполняющая обязанно-
сти директора еще не построенного дома 
культуры «Юрас варты», которую было невоз-
можно уговорить вступить в компартию. Для 
того чтобы завершить строительство, в коман-
де мужчин-специалистов меня назначили 
«улыбающимся лицом», которое в нужный 
момент подаст ответственному за распре-
деление стройматериалов дипломат с филе 
лосося и бутылками «Рижского бальзама» – 
тогда это не называли взятками», – Лига улы-
бается, таков в свое время был ее «кирпич», 
заложенный в строительство культурного цен-

тра – в свое время гордости Курземе. 
«Очень надеюсь, что хорошие воспоминания о прорабо-

танных вместе годах будут у десятков актеров и режиссе-
ров ВНТ, которые делились своим богатым мастерством, 
основанном на человечности и профессионализме. Многих 
из них уже нет, но сказанное я держала в своих мыслях и 
душе, когда была вынуждена искать другую работу и луч-
шую зарплату; в том числе, и когда изучала социальные 
науки в Лиепайской высшей школе. Это было необходимо, 
так как два десятка лет я отработала в инспекции по защите 
прав детей. Была и работа в нескольких средних школах, на 
культурном поприще и в Обществе любителей книг, обуче-
ние латышскому языку русскоговорящих», – по словам Лиги, 
перечисление можно продолжать. 

НЕ ПЫТАЯСЬ УГОЖДАТЬ
«Вместе с этим возникали проблемы в семье и со здо-

ровьем, поэтому театр я старалась выкинуть из головы. К 
сожалению или к счастью, запах сцены знают не только 
актеры, но и режиссеры. Когда казавшийся бесконечным бег 
по активной трудовой жизни подошел к финишу, а в браке 
с Валдисом наладилась и личная жизнь, когда в сельском 
доме цветут цветы и прополоты грядки с морковкой, хочет-
ся вновь задуматься о смысле жизни и через сценические 
образы побудить сделать это и других», – Лига убеждена, 
что достаточно хорошо знает вентспилсского зрителя, чтобы 
заинтересовать его, не пытаясь примитивно угождать. 

«“Театр сениоров“, безусловно, не претендует привлечь 
как фанов много современной молодежи, которая с удоволь-
ствием потребляет легко снимаемую, разбавленную биз-
несом пену культуры и морали. Не будет слишком громким 
заявлением сказать, что мы, сениоры, употребляем и пред-
ложим попробовать другим более простую и сильную духов-
ную пищу, запив неразбавленными эмоциями. 

Нужно ли это современному человеку? Время, которого у 
каждого из нас в отдельности не так много, покажет», – кажет-
ся, что ответ на этот вопрос Лиге известен уже сегодня. 
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Последние прогнозы пого-
ды свидетельствует о том, что 
конец неделе в вентспилсской 
стороне будет тёплым и сол-
нечным. Ясно, что выходные 
нужно использовать, чтобы 
побыть на природе и на свежем 
воздухе, не так ли? Как раз в 
выходные в вентспилсской сто-
роне пройдёт большое, богатое 
традициями мероприятие, кото-
рое в Курземе, кажется, состо-
ится впервые. Это междуна-
родный традиционный фести-
валь масок, который в этом году 
отмечает своё 20-летие. К тому 
же в юбилей проведение фести-
валя доверено дальше всего на 
запад расположенному пункту – 
Вентспилсскому краю.  

Ф естиваль начнёт-
ся 16 февраля, в 
11.30  прибытием 
групп масок в Попе, 
Таргале, Варве и в 

Зирскую волость Вентспилсского 
края, а также на рыночную пло-
щадь Вентспилса. Как рассказа-
ли устроители фестиваля, входя 
в сельские дворы, маски прине-
сут своё благословение и защи-
ту людям края. В свою очередь 
вечером, с 18 часов в доме куль-
туры Попе пройдёт смотр масок 
и выступление фольклорных 
групп, которые будут оценивать-
ся. В свою очередь в воскре-
сенье, в 12.30 от Таргальской 
школы по окрестностям начнёт-
ся большое массовое шествие, 
в котором примут участие все 
фольклорные группы. Шествие 
может быть очень зрелищным!  
В фестивале примут участие 
22 группы масок из близлежа-
щих и отдаленных краёв, кото-
рые продемонстрируют нам мно-
гообразие групп масок, среди 
них вам могут встретиться дети 
Мартиньша, Катрины, цыгане, 
ряженые в образе волков, коз-
лов, медведей, ряженые на ходу-
лях, маски духов плодородия, 
вастлавьи. Гости фестиваля – 
участвующие в карнавале маски 
из Беларуси и России.   

И всё же среди вас есть и 
такие, которым хотелось бы про-
длить празднование Дня свято-
го Валентина или если вы не 
успели это сделать 14 февраля, 
тогда в субботу вечером, в 21 
час в Культурном центре - Балл 
любви! Будут танцы, веселье, 
заверения в любви в самых раз-
личных проявлениях. Выступит 
так хорошо известная вен-
стпилчанам популярная группа 
«Galaktika».

В воскресенье стоит немного 
успокоиться и отдохнуть, приве-
сти в порядок мысли для новой 
недели и сделать какое-нибудь 
доброе дело. В 15 часов в теа-
тральном домке «Юрас варты» 
пройдёт благотворительный 
концерт “Мы верим в доброе», 
где все вместе сможем сде-
лать доброе дело – помочь выз-
доровлению ученика 6 клас-
са Вентспилсской центральной 
школы Ралфа Николайсонса. 
В настоящее время Ралфиньш 
борется с тяжелой болезнью. 
Сделаны несколько манипуля-
ций, которые дают надежду на 
выздоровление, однако впере-
ди ещё долгий путь, и чтобы 
пройти его нужны силы, вера 
и средства. В концерте высту-
пит популярный певец Ралфс 
Эйландс, Вентспилсский биг-
бенд и многие детско-юноше-
ские художественные коллекти-
вы. Отзовёмся! 

На фестиваль 
масок!

Если кому-то кажется, что предвыборные баталии, про-
паганда и агитация за своих и очернение соперников, 
«папочки с компроматом» и мошенничество разного рода, 
включая использование административного ресурса для 
поднятия своего рейтинга – приметы новейшего времени 
в истории Латвии, то его ждет большое разочарование! Не 
лишне вспомнить, что все вышеупомянутое действовало 
и в период советской оккупации, правда, в весьма спец-
ифических формах, однако сегодня мы окунемся в исто-
рию выборов в нашем городе более чем сто лет назад, 
когда вентспилсские латыши впервые стали избирателя-
ми местной власти. 

Э то знаменательное событие совпало с началом ХХ столетия, 
когда вступил в силу новый закон о городах. До этого в само-
управление, называвшееся ратушей, а позднее магистратом, 
можно было избрать только немцев и представителей прирав-
ненных к ним национальностей, которые действовали и думали 

как немцы, к тому же, они должны были владеть недвижимым имуществом. 
Однако на рубеже предшествующего столетия в Вентспилсе очень стреми-
тельно выросло число латышей, почти в геометрической прогрессии, и мно-
гие приобрели землю, построили дома, поэтому, в соответствии с новым зако-
ном, они стали полноправными избирателями. Конечно, это беспокоило «ста-
рое немецкое» сообщество, которое понимало, что их позиции становятся 
менее устойчивыми; на протяжении веков они составляли большинство в 
Вентспилсе, теперь же они становились меньшинством. Когда-то игнорировав-
шийся латыш стал лакомым кусочком для немецкого агитатора. В первый раз 
это стало очевидно на выборах в думу в 1902 году, когда молодой немецкий 
адвокат Шульц искал себе поддержку пламенными речами, которые начина-
лись словами: «Мы, латыши…» И милые латыши по большей части ему пове-
рили; объединенный список, в котором среди немцев было и известное число 
латышей, одержал красивую победу. Будучи его лидером, господин Шульц 
был избран городским главой. Однако губернатору Курземе приемы, к кото-
рым Шульц прибегал во время выборов, не казались корректными, и «глава» 
не был утвержден в должности, причем дважды; самым драматичным было то, 
что губернатор городским главой назначил латыша др. Аугуста Блауа (постро-
енный им дом находится на углу улицы Кулдигас и проспекта Лиелайс). И тут 
вроде бы латышские думцы должны были ликовать, но случилось противопо-
ложное – они малодушно держались трусливого, но велеречивого господина 
Шульца и услужливо поливали грязью латыша. В связи с этим Блауа пришлось 
уйти, а вместо него на должность городского главы был выдвинут товарищ 
Шульца «по партийной линии», владелец торговых точек по продаже крепкого 
алкоголя Тушс. Следующие выборы в Вентспилсскую думу, по закону, должны 
были состояться в 1906 году, но при помощи различных приемов (среди кото-
рых знакомство с вышестоящими чиновниками было не на последнем месте) 
немцам удалось оттянуть их на полтора года, то есть до октября 1907 года. 
За это время положение еще более изменилось в пользу латышей – из 482 
избирателей 268 были латышами, то есть больше половины. Большая часть 
сторонников Шульца за минувшие годы поняли, что между предвыборными 
обещаниями и их выполнением – целая пропасть – святая истина, которую 
наши избиратели пережили уже не раз, но для наших предков это было боль-
шим откровением. Для того чтобы снова не наступить на те же грабли, лиде-
ры латышских горожан создали постоянный избирательный комитет. Поняв 
опасность этой институции, господин Шульц, образно выражаясь, «с оливко-
вой ветвью в клюве» направился к комитету с компромиссным предложением 
– вновь создать объединенный список. Речи были настолько сладкими и убе-
дительными, что упрямые латыши согласились включить в список на 3 немца 
больше, чем полагалось согласно национальной пропорции. Однако господин 
Шульц с компанией втихаря создали другой список, из которого были вычер-
кнуты почти все латыши. Чтобы картина была еще более полной, как обна-
ружилось позднее, немецкий вождь вступил в связи еще с одной латышской 
группой, которая не была согласна с упомянутым избирательным комитетом. 
В результате доверчивые, но подло обманутые латыши проиграли выборы, 
получив абсолютно немецкую думу с несколькими «стыдливыми латышами», 
спины которых еще не разучились сгибаться, дескать, господин есть господин, 
он всегда лучше знает… 

Однако руководство Курземской губернии отреагировало на жалобы вент-
спилсских латышей и объявило эти выборы незаконными. В повторных выбо-
рах латышский список победил, но радоваться было рано; то ли благодаря 

восстановленным связям, то ли по другой причине и результаты этих 
выборов были отменены. В следующий раз к урнам вентспилчане напра-
вились в апреле 1910 года. Если до этого голосование по старым обыча-
ям проходило при помощи белых и черных мячиков, то на этот раз было 
нововведение – голосовали при помощи запечатанных конвертов, в 
которые были помещены списки кандидатов. И тут началась настоящая, 
достойная современных реалий фальсификация результатов выборов: 
очень многим малообразованным и наивным латышским избирателям 
подложили списки немецкой партии; других, материальное положение 
которых зависело от немецких торговцев и банкиров, просто принудили 
проголосовать за старых господ, при подсчете голосов оказалось, что 
конвертов в урне больше, чем избирателей в городе. В результате этих 
мастерских манипуляций латыши вновь проиграли. 

Но тогда люди еще умели учиться на своих ошибках. Готовясь к выбо-
рам 1912 года, вентспилсские латыши восстановили известный комитет 
и созвали свое собрание избирателей. В составленном списке думцев, 
конечно, доминировали латыши, но были включены и представители 
других национальностей – несколько немцев и русских. Губернатору 
отправили челобитную – чтобы прислал в день выборов какого-нибудь 
ответственного чиновника, дабы не допустить ранее пережитых фальси-
фикаций. Раскрылась новая акция господина Шульца: 24 лицам немец-
кой национальности была срочно продана недвижимость, чтобы обе-
спечить необходимый имущественный ценз (в размере 800 рублей) и 
таким образом увеличить число немецких избирателей. Соответственно, 
достаточно большому числу латышей была уменьшена стоимость их 
имущества, чтобы вычеркнуть их из списка избирателей...

В 1912 году вентспилсские латыши уже научились бороться за свои 
права. На этих выборах список латышей одержал убедительную победу. 
«Ventspils Apskats» пишет: «Важный день, 25 апреля, надолго останется 
в памяти не только у латышей, но и у тех немцев, которые слепо дер-
жались партии Шульца. Весь день агитаторы работали как в лихорадке, 
чтобы способствовать победе Шульца. Но на этот раз ничего не помог-
ло! Большинство латышей на сей раз держались как единомышленни-
ки и соблюдали такую дисциплину, что они теперь могут служить образ-
цом для других городов. Было видно, что десятилетняя борьба была не 
напрасной для вентспилсских латышей, что они многому научились за 
это время. (...) При подсчете голосов оказалось, что из 399 избирателей 
за список латышей проголосовали 247 избирателей, за немцев только 
130. Остальные голоса разделились. Результат был таков, что список 
латышей одержал блестящую победу с преимуществом более чем в сто 
голосов!» 

Характерно, что те, кто так долго были у власти, были так в себе уве-
рены, что не могли поверить в поражение. Тогда тоже, не дождавшись 
окончания выборов, Шульц и члены его партии уже «разрезали торт» и 
спешили поздравить друг друга, а также отправили телеграмму в риж-
скую немецкую газету «Rigasche Zeitung», оповещая об очередной побе-
де, что газета и напечатала, опозорившись почти на всю отпущенную 
ей жизнь. 

Оценивая эти события, хочется сравнить выборы 1912 года и 1989 
года. Их объединяет одно – спина, которая не сгибается перед старыми 
господами, и единение в действии. И не важно, какой национальности 
эти «господа». Если бы мы помнили об этом давнем уроке, многое могло 
бы сложиться иначе и намного лучше. 

Предвыборные баталии сто лет назад

Dzintaru 20a, Ventspils, LV-3602, Latvija
Tālr.: 63602501, E-mail: unifreight@unifreight.lv
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Глава СГД будет нетерпима к 
неплательщикам налогов 
С 11 февраля Службой госдоходов нач-
нет руководить Иева Яунземе, которая 
не планирует сокращать штат и будет 
искать эксперта для борьбы с теневой 
экономикой. Она обещает, что будет 
руководить командой, которая уважает 
честных налогоплательщиков, но нетер-
пима к неплательщикам налогов. 

Существует вероятность, что 
Юрашс вернется в Сейм
В ближайшее время депутатам Сейма 
предстоит принять решение о поправ-
ке, которая позволила бы утративше-
му иммунитет депутату Юрису Юрашсу 
(НКП) вновь участвовать в работе Сейма. 
Возвращение депутата возможно, но не 
гарантировано, так как отдельные поли-
тики скептически высказываются о такой 
возможности в Сейме данного созыва. 

На лекарствах появится 
особый код безопасности 
Через три месяца на латвийском рынке 
появятся лекарства с уникальным кодом 
безопасности, подразумевает новая 
директива ЕС. Перед выдачей лекар-
ства учреждения должны будут его про-
верить. Целью принятия регулы являет-
ся обеспечить пациента проверенным и 
безопасным медикаментом. 

Хотят выдвигать Левитса
Получив согласие судьи Суда ЕС 
Эгилса Левитса, Национальное объеди-
нение планирует выдвинуть его канди-
датуру на должность президента госу-
дарства. Партия отмечает, что было бы 
хорошо, если бы Э. Левитс был избран 
президентом 4 года назад. Раймондс 
Вейонис, являющийся президентом 
в данный момент, не пользуется под-
держкой в Сейме даже со стороны СЗК. 

Хотят 190 000 евро на 
финансирование партий 
Министерство юстиции предлагает 
предусмотреть гарантированное финан-
сирование в 190 000 евро каждой партии, 
преодолевшей двухпроцентный барьер 
на выборах в Сейм, выделить 2 eвро 
за каждый голос, который партия полу-
чила на выборах, и еще 10 евро – за 
каждого члена партии. Сейчас партии, 
перешагнувшие двухпроцентный барьер, 
получают от государства в год 0,71 евро 
за каждый полученный на выборах голос. 

В апреле будет увеличена 
зарплата соцработников 
В находящемся сейчас в процессе раз-
работки проекте бюджета на 2019 год 
на приоритеты Министерства благосо-
стояния будет выделено 8,6 млн евро. 
Из этого финансирования 4,8 млн евро 
будет направлено на зарплату работ-
ников Государственных центров соци-
альной заботы, чтобы с 1 апреля она 
выросла на 145 евро. 

НОВОСТИ ЛАТВИИ

 Окончание. Начало на 1 стр.

АО «MECHPORT» 
приглашает 
на работу:
 Сварщиков
-Требования к кандидату: профессиональное или  
среднее специальное образование, опыт работы.
- Предлагаем: стабильную работу, социальные гарантии.  
Оплата-от 4.00 евро в час и премиальные за хорошую работу.
 Слесарей
-Требования к кандидату: профессиональное или  
среднее специальное образование, желательный  
опыт работы.
- Предлагаем: стабильные работы, ежемесячные доплаты  
за результаты работы, социальные гарантии,  
суммированное рабочее время, оплата от 3.40 EUR/ч.
 Подсобных рабочих для выполнения подсобных 
 и вспомогательных работ
-Требования к кандидату: образование - среднее  
или основное образование.
- Предлагаем: Стабильную работу, ежемесячные доплаты  
за результаты работы, социальные гарантии, суммированное  
рабочее время, оплата от 3.40 EUR/ч. 

CV отправлять по электронной почте mechport@mechport.lv  
до 31.03.2019.

В КОНКУРСНОМ ПОРЯДКЕ 
ПРИГЛАШАЕТ НА РАБОТУ
ТРАНСПОРТНЫХ РАБОЧИХ 

ТРЕБОВАНИЯ К КАНДИДАТУ:
• Среднее образование;
• Водительские права B категории;
• Преимуществом будет считаться:
    • Опыт работы на портовой технике;
    • Водительские права на тракторную 

технику категории С;
    • Опыт работы на должностях: соста-

витель поездов и оператор ДСК.
Работа по сменам, 4,10 EUR в час

CV  и заявление направлять  
в отдел кадров до 08.02.2019. 

Вентспилс, ул. Дзинтару 22, 
LV-3602; э-почта personals@vto.lv

зарплат учителей, мы просто выделяем 
дополнительное финансирование на спор-
тивные сооружения, – высказала свое мне-
ние политик. – В то время как не хвата-
ет возможностей поддержать человеческий 
капитал, мы снова вкладываем деньги в 
здания, бетон. Причина этого совершен-
но проста. Депутаты подали это как квоты, 
четко обозначив на три года, что означает, 
что и сегодня мы выполняем то, что про-
лоббировал в бюджете Союз зеленых и 
крестьян». 

«Сегодня мы перед выбором. Я предложи-
ла министру финансов пойти на кардиналь-
ный шаг – завершить определенную оче-
редь строительства и остановить его до того 
момента, когда удастся привести в порядок 
бюджет. Ведь нет такого, чтобы живой учи-
тель все время мог затягивать пояс и ждать, 
а здание ждать не может», – предложила 
министр. 

Вентспилсское городское самоуправление 
до еженедельной так называемой пресс-кон-
ференции Айвара Лембергса не высказывает 
публично своей точки зрения, так как, соглас-
но внутреннему распорядку, обычно сначала 

это делает А. Лембергс, чаще всего выска-
зывая свое личное мнение на официаль-
ном интернет-портале самоуправления, кото-
рый содержится на деньги налогоплательщи-
ков. Тем временем Латвийский Олимпийский 
комитет провел опрос олимпийских центров 
в Валмиере, Лиепае и Вентспилсе и выяс-
нил, что государственное софинансирова-
ние развития центров в некоторых случаях 
составляет половину от необходимой суммы. 
Неизвестно, во сколько точно обошлось 
бы строительство грандиозного бассейна в 
Вентспилсе, но известно, что самоуправле-
ние из своего кошелька не готово вложить 
деньги в такой дорогой проект. 

В свою очередь, вопрос с зарплатой педа-
гогов планируется решать в бюджете 2020 

года. В соответствии с ранее при-
нятыми Сеймом решениями, 
которые касаются «еще больше-
го повышения зарплаты педаго-
гам», этот процесс будет относить-
ся к бюджету 2020 года, когда, 
по словам премьера Кришьяниса 
Кариньша, «начнем формировать 
свою политику, а не технически 
принимать бюджет». 

Поскольку предыдущее прави-
тельство – СЗК оставило своим преемникам 
пустой госбюджет и ряд данных предвыбор-
ных невыполнимых в рамках данного бюдже-
та обещаний, не будет реализован утверж-
денный прежним правительством график, 
который предполагал постепенное увели-
чение низшей ставки оплаты труда педаго-
гов. Напомним, что наименьшую месячную 
ставку педагогам с 710 eвро в сентябре 2019 
года планировалось поднять до 750 eвро, в 
сентябре 2020 года – до 790 eвро, в сентя-
бре 2021 года – до 830 eвро и в сентябре 
2022 года – до 900 eвро. График предпола-
гал также постепенное увеличение наимень-
шей месячной ставки преподавателям выс-
ших учебных заведений и колледжей с 2019 
до 2022 года. 

Вентспилс останется без 1,55 млн евро и бассейна? Один из 
грандиозных проектов – большой бассейн – предлагают «заморозить»

Как свидетельствуют данные базы данных Регистра предприятий Латвии «Lursoft», в прошлом году одним из самых успешных пред-
приятий во всей Латвии и убедительно на первом месте в Курземском регионе было ООО «»Ventspils nafta» termināls», стоимость кото-
рого в прошлом году оценивалась в размере 157,09 млн евро. Результаты исследования свидетельствуют о том, что наиболее успеш-
ные предприятия нужно искать именно в Курземе, и многие из них находятся и работают именно в городе Вентспилсе.  

Самые успешные предприятия нужно 
искать в Курземе и в Вентспилсе

В Курземе по числу самых успеш-
ных предприятий доминируют 
город Вентспилс и Вентспилсский 
край. На первом месте уже упо-
мянутое предприятие «»Ventspils 

nafta» termināls», которое является самым 
крупным налогоплательщиком в городе 
Вентспилсе. За этим предприятием с 98,71 
млн евро следуют предприятие Талсинского 
края ООО «Pindstrup Latvia» и предприятие 
Лиепаи ООО «UPB» стоимостью 90,74 млн 
евро. Шестое самое успешное предприятие 
– это базирующееся в Вентспилсском крае 
ООО «Kurekss», которое является самым 
крупным налогоплательщиком в крае и стои-
мость которого исчисляется в 56,4 млн евро. 
На седьмом месте производитель транспорт-
ных средств ООО «Bucher Municipal», стои-
мость которого составляет 44,01 млн евро, 
дальше следуют ООО «Bio-Venta» со стоимо-
стью 42,52 млн евро и ООО «RCT Logistics» с 
40,3 млн евро. 

По результатам исследования «Lursoft» 
средняя стоимость зарегистрированных в 
Курземском регионе предприятий в прошлом 
году достигла 11,9 тыс. евро на одно пред-
приятие. Стоимость проанализированных 
в исследовании курземских предприятий в 
течение года выросла на 50,9%, и стоимость 

2,8% всех курземских предприятий превы-
сила один миллион евро.  Для сравнения, 
в Видземе этот показатель достиг 1,8%, в 
Пририжском регионе – 2,16%, а в Земгале 
– 2,6%.

Среди курземских предприятий «Lursoft» 
выделяет работающее в отрасли переработ-
ки и консервирования рыбы, ракообразных и 
моллюсков ООО «Taimiņš» из Лауциенской 
волости Талсинского края. В течение года 
стоимость предприятия увеличилась почти 
в 25 раз и в прошлом году достигла 278 700 
евро. В период времени с 2015 по 2017 год 
стоимость предприятия колебалась в грани-
цах от 11 200 евро до 43 100 евро, а в 2014 
году оно оценено в 114 900 евро.

Общая стоимость латвийских предприя-
тий в 2018 году достигла 30,65 млрд евро, 
а годом раньше она была значительно ниже 
(на 27,1%). Оборот проанализированных 
в исследовании предприятий в 2017 году 
составил 51,71 млрд евро и после упла-
ты налогов они заработали 2,54 млрд евро. 
Стоимость 1790 предприятий превысила 1 
млрд евро, и среди них лидером был гигант 
электроэнергии АО «Latvenergo», стоимость 
которого достигла 2,52 млрд евро. 

Говоря о создании и ликвидации предпри-
ятий, следует сказать, что в прошлом году 

в Латвии ликвиди-
ровано предприятий 
в два раза больше, 
чем создано новых. 

А именно, ликвидировано 20,7 тыс. пред-
приятий, в то время как зарегистрировано 
только 10,6 тысяч новых. Число новых заре-
гистрированных предприятий увеличилось в 
64 самоуправлениях, а в 59 – уменьшилось. 
Лидером в плане и увеличения, и уменьше-
ния является Рига. 

Позицией в списке созданных предпри-
ятий город Вентспилс особо гордиться не 
может. Позиционируя себя как центр регио-
на инвестиций и предпринимательской дея-
тельности, Вентспилс в плане числа создан-
ных новых предприятий занимает только 14 
место.  Всего создано 97 новых предприя-
тий. Вентспилсское самоуправление опере-
жают такие края, как Кулдигский, Марупский, 
Кекавский, Огрский, Саласпилсский, 
Сигулдский, Олайнский и Адажский края. 

ТОП-10 САМЫХ УСПЕШНЫХ 
ПРЕДПРИЯТИЙ В ЛАТВИИ В 2018 ГОДУ 
1. АО «Latvenergo», 2,52 млрд евро 
2. ООО «KRONOSPAN Riga», 0,75 млрд евро 
3. АО «Latvijas valsts meži», 0,69 млрд евро 
4. ООО «Mikrotīkls», 0,67 млрд евро 
5. ООО «Lattelecom», 0,55 млрд евро 
6. ООО «Rimi Latvia», 0,53 млрд евро 
7. ООО «Latvijas Mobilais Telefons», 0,44 млрд 
евро 
8. ООО «URALCHEM Trading», 0,38 млрд евро  
9. ООО «Severstal Distribution», 0,37 млрд 
евро
10. ООО «Maxima Latvija», 0,37 млрд евро 

В отношении сформирован-
ных самоуправлением комиссий 
Сенат ВС указывает, что вообще 
это не запрещено, и дума может 
по своему усмотрению организо-
вать свою работу. Однако такой 
порядок не должен приводить 
к тому, что депутату не дает-
ся права участвовать в работе 
думы. В свою очередь, порядок, 
существующий в Вентспилсском 
самоуправлении, которым опре-

Вновь подается на рассмотрение 
дело о несоблюдении принципа 
пропорциональности  
в Вентспилсской думе
 Окончание. Начало на 1 стр. деляется продвижение проек-

та решения думы, вызывает 
сомнения в том, что созданный 
самоуправлением способ орга-
низации труда дает возмож-
ность эффективно работать и 
депутатам партий, находящих-
ся в оппозиции. В связи с этим 
есть основания сомневаться 
в том, что процедура приня-
тия решений в Вентспилсской 
городской думе соответствует 
отраженной в правовых нор-
мах. 



У «Вента–2002» еще одна 
результативная победа 
Убедительную победу в игре чем-
пионата Лиги развития юниорско-
го хоккея отпраздновал венспилс-
ский ХК «Вента–2002», который на 
своей площадке со счетом 7:1 обы-
грал ХШ «Рига–2002». Две шайбы 
на счету Ралфса Браслса, а Райво 
Фрейденфелдс набрал 5 (1+4) очков. 
После этой победы «Вента–2002» 
с 56 очками в 25 играх уверенно 
сохранила 2-е место. 

У Хомяковых – 
результативные игры в 
сборной 
Воспитанникам Вентспилсской хок-
кейной школы Эдгару и Артуру 
Хомяковым удалось результативно 
сыграть в экспериментальном соста-
ве сборной Латвии на турнире в 
Южной Корее. Эдгарс в трех играх 
заработал 4 (3+1) очка, а Артурс в 
двух играх забил одну шайбу. 

Уже 21-я победа 
БK «Вентспилс» отпраздновал уже 
21-ю победу подряд в играх чемпи-
оната Латвийско-эстонской баскет-
больной лиги, на сей раз играя на 
равных и со счетом 82:72 превзой-
дя «Sadam» (Пярну). В общем заче-
те БK «Вентспилс», на счету кото-
рого 21 победа в 22 играх, уверенно 
лидирует в лиге. 

На Кубке Европы – против 
турецкого клуба 
БK «Вентспилс» в 1/8 финала розы-
грыша Кубка Европы FIBA встре-
тится с турецким клубом «Pinar». 
Игры пройдут лишь через месяц – 
соответственно 6 и 13 марта. У БК 
«Вентспилс» первый матч на своей 
площадке. 

Неожиданное поражение  
в Айзпуте 
Неожиданное поражение в игре чем-
пионата Латвийской национальной 
первой лиги потерпели действую-
щие чемпионы ВK «Вентспилс», 
которые в гостях со счетом 1-3 про-
играли волейболистам из Айзпуте, 
которые занимают предпоследнее 
место в таблице. После этого пора-
жения вентспилчане опустились на 
3-е место. 

«Всухую» обыграли Талси 
Убедительную победу в игре Первой 
лиги чемпионата Латвии по фут-
залу отпраздновали футзалисты 
Вентспилсской Высшей школы, кото-
рые в гостях со счетом 8:0 разгроми-
ли клуб «Talsi/FK Laidze». Два гола 
на счету Артура Сонецса. В общем 
зачете ВВШ с 15 очками поднялась 
на 4-ю позицию. 

ФК «Вентспилс» начнет 
чемпионат игрой против 
«Спартака» 
Новый сезон Латвийской футболь-
ной высшей лиги ФК «Вентспилс» 
начнет с игры у себя дома 10 марта 
против юрмальского «Спартака». 
Затем последуют четыре игры с 
номинально более слабыми клуба-
ми, а в 6-м туре 14 апреля Вентспилс 
сыграет в гостях и встретится с чем-
пионами – «Riga FC».

КОРОТКО О СПОРТЕ

№. 6 (98)  15 февраля 2019 года Актуально  /  5

Новость о том, что на следующей неделе Суд Видземского предместья города Риги рассмотрит дело об оскорблении чести и достоин-
ства против редактора долгие годы выходящей в нашем городе газеты, нас действительно огорчила. И хотя эта «кутерьма» представ-
лена как бы с политически правильной позиции, скорее всего в основе всего лежит глубоко семейный конфликт, в котором довольно 
явно прослеживаются материальные интересы. 

Говорят, что «ум, честь и совесть» нашего 
города не так безгрешен, как кажется…

Т щательно изучив другие, косвен-
но связанные с этим делом мате-
риалы судопроизводства, при-
шлось допустить мысль, что дело 
об оскорблении чести и достоин-

ства против человека может быть возбужде-
но и в том случае, если этот человек очень 
любит землю. К тому же любит настолько, что 
не хочет выполнять им же взятые обязатель-
ства и передать её в собственность своей 
бывшей жене и матери своих детей.  Во имя 
этой благородной цели с уже упомянутой пра-
вильной политической позицией в публичное 
выяснение отношений включилась и мать 
мужчины, которой за свои выражения придёт-
ся объясняться в суде.  

Однако по сути этот рассказ начался 
немногим более четырёх лет назад, когда 
был расторгнут брак сына госпожи, и, как и 
положено цивилизованным людям, бывшие 
супруги наряду с другими вопросами дого-
ворились у присяжного нотариуса о разде-
ле имущества.  Бывший муж обязался часть 
земли, полученной в совместную собствен-
ность во время брака, отдать бывшей жене, 
зарегистрировав её на её имя в земель-
ной книге, и … на этом всё и закончилось.  
Летели годы, а земельный участок как был, 
так и остался в собственности господина.  
Понятно, что разведенная жена с этим не 
хотела смириться и обратилась с иском в 
суд с просьбой наложить запрет на прода-
жу принадлежащего ей земельного участка, 
а также признать её право собственности на 
1/3 условную часть упомянутой собственно-
сти. Суд 1 инстанции иск полностью удов-
летворил. Бывший муж подал апелляцион-

ную жалобу, и суд 2 инстанции решил, что 
всё это дело надо рассмотреть ещё раз, на 
сей раз в качестве участника был приглашен 
и второй совладелец земельного участка.  
Судебное производство по этому делу ещё 
продолжается.  

Однако данный рассказ больше о сове-
сти. А именно, одно из утверждений госпо-
жи, которое ей сейчас придется обосновать 
в суде, заключается в том, что муж её быв-
шей невестки “[..] в корыстных целях борет-
ся со мной и моей семьей. Он отнял у меня 
внуков, у сына сыновей, он в суде хочет отсу-
дить землю и другие собственности, которые 
ему и его новой жене, моей бывшей невестке 
никогда не принадлежали”.

В этом момент так и хочется сказать – 
неужели добровольно заключенный договор 
у присяжного нотариуса о земельном участ-
ке был думан только чтобы глаза замы-
лить? Действительно ли такие нотариаль-
ные акты только для виду? С учетом того, 
что во время этой самой эпопеи ответчик, 
будучи хорошим сыном, хотел упомянутое 
«яблоко раздора» отчудить в пользу своей 
матери, то есть автору ранее процитиро-
ванных, рвущих сердце строк, этому можно 
было бы не удивляться.  Сам же он суду 
пояснил, что «участок делится с целью – 
затем передать право собственности исти-
це», а именно бывшей жене.  Если так, то 
причём здесь утверждение о желании отсу-
дить землю и другие собственности, кото-
рые бывшей невестке госпожи никогда не 
принадлежали?   

В свою очередь написанное ею о том, что 
«у сына отняли сыновей» кажется достой-

ным сочувствия, если бы не один небольшой 
нюанс, который ни мать, ни сын особо афи-
шировать не хотят. Речь идёт об установлен-
ном судом запрете – мужу приближаться к 
бывшей жене. Как сказано в решении суда: 
“Из изложенных в иске обстоятельств можно 
сделать вывод, что в отношении заявителя 
(истца) было   направлено как физическое, 
так и эмоциональное насилие, а после пре-
кращения совместной жизни – также эконо-
мическое насилие. Эмоциональному наси-
лию были также подвергнуты и дети обеих 
сторон».

И ещё – в начале мы упомянули ту 
саму правильную политическую позицию, 
в свете которой и были поданы все эти и 
еще более злобные утверждения. Речь идет 
о ещё хорошо сохранившейся в памяти 
многих вентспилчан статье “Lemberga troļļa 
grēksūdze” на интернет-портале Pietiek.com 
(переопубликовано из rigadvin.com). В этой 
публикации один из «работников «фабрики 
троллей” Айвара Лембергса» рассказыва-
ет, как оказался в сословии троллей и «как 
содержится Facebook и империя масс-ме-
диа Айвара», в свою очередь уже упомяну-
тая редактор указала на то, что этот мате-
риал – “полная выдумка на все 100%”, и 
как его автора упомянула мужа своей быв-
шей невестки… Он, в свою очередь, это 
утверждение, как и все остальные, называ-
ет ложными.  

Пока кипят все эти страсти, на портале 
rigadvin.com можно найти опубликованный 
осенью 2018 года «Ответ бывшего тролля 
Лембергса», автор которого утверждает, что 
у него нет ни малейшей связи с мужем быв-

шей невестки госпожи. В заключение статьи 
по-прежнему неизвестный автор упоминает: 
“Как только государственные мужи Латвии 
примут закон о троллях и распростране-
нии ложных новостей, я сам лично пойду в 
ближайшую прокуратуру с соответствующим 
заявлением и откровенным признанием, ско-
рее всего, в том же самом Вентспилсе».  А 
пока ждём этот светлый миг, посмотрим, как 
закончится это эмоционально очень непри-
ятное дело об оскорблении чести и досто-
инства. 

Для того чтобы жить долго и счастливо, не болеть и доби-
ваться достижений, необходимо совсем не много – пози-
тивное мышление. К тому же, это совсем не так слож-
но, как может показаться. Например, встретив на улицах 
нашего города мужчину, одетого в яркий костюм, приоб-
ретенный в Лондоне, Вене или Каннах, не подсчитывать, 
как долго могла бы жить средняя вентспилсская семья на 
те деньги, что он заплатил за этот костюм, а представить 
себя на курорте, где полно экзотических птиц. И настрое-
ние улучшится, и мысли, возможно, материализуются. Не 
зря многие специалисты отмечают, что все плохое и хоро-
шее, что происходит в нашей жизни, – результат нашего 
мышления. 

Мышление, которое помогает жить долго 
и счастливо

Б лагодаря позитивным мыслям в 
нашей жизни происходят пози-
тивные события, что, несомнен-
но, радует. И наоборот, мысли, 
которые приводят к неприятным 

результатам, нас беспокоят. Поэтому к своим 
мыслям нужно относиться с осторожностью. 

Обратите внимание на мысль, которая 
пришла вам в голову в данный момент. Если 
от нее зависит ваше самочувствие и благо-
получие, вы хотите, чтобы она осуществи-
лась, задержите ее, не дайте ей улетучить-
ся. Если же мысль содержит беспокойство и 
ненависть, чувство боли или желание мести 
– гоните ее прочь без всякого сожаления. 
Если хочется жить радостно и счастливо, то 
и мысли должны быть такими – радостными 
и полными оптимизма, так как мысли отра-
жают присущий вам стереотип мышления. 
Из таких стереотипов и суммируется жизнь 
человека, и, меняя стереотипы мышления, 
мы можем изменить жизнь. 

Нужно постараться сохранить в душе 
радость, учиться смотреть на жизнь с опти-
мизмом, необходимо тренировать привычку 
быть счастливым. Ни в коем случае нель-
зя думать, что день может пройти неудач-
но. Нужно ждать лишь позитивного завер-
шения дня, верить, что так и будет, и тогда 
не раз можно будет убедиться, что события 
сами собой выстраиваются в благоприятном 

направлении, сформулированном в мыслях. 
От наших сегодняшних мыслей и слов зави-
сит, каким будет наш завтрашний день, сле-
дующая неделя, месяц, год… 

Проанализируйте события, которые про-
изошли в прошлом, и сравните их со своим 
мыслительным стереотипом в тот период. 
Вы обязательно обнаружите, что многим 
неприятностям предшествовали негативные 
мысли. За мыслями, содержащими нена-
висть, беспокойство и прочие негативные 
чувства, следуют болезни, испорченные 
отношения в семье, проблемы на работе, 
неудовлетворенность собой и т. п. 

Цель человеческой жизни – благополу-
чие во всех отношениях, поэтому нужно 
думать такими категориями, и возможность 
изменить жизнь к лучшему не заставит себя 
ждать. Главное – непрерывно контролиро-
вать мысли, ведь они формируют наши жиз-
ненные ситуации. 

Есть люди, над которыми прошлое нави-
сает словно дамоклов меч. Самое неприят-
ное, что многие это прошлое не только не 
могут, но и не хотят забывать. Однако пси-

хологи утверждают, что углубляться в совер-
шенные когда-то ошибки имеет смысл лишь 
для того, чтобы не допустить их повторения 
в будущем. Упрекать себя в ситуациях, кото-
рые уже нельзя изменить, бессмысленно, 
потому что это грозит еще более серьезными 
ошибками в настоящем и будущем. 

Не важно, когда именно появилась 
болезнь негативного мышления. В отли-
чие от других хронических заболеваний, эта 
хворь поддается лечению. Для того чтобы от 
нее освободиться, нужно как можно быстрее 
начать контролировать свои мысли. Если 
ваши слова и мысли привели к несчастьям, 
от них нужно избавляться – раз и навсегда. 
Пусть они останутся в прошлом, а их место 
займет позитивное мышление, которое пой-
дет на пользу здоровью, подарит бодрость 
духа, прекрасное самочувствие и поможет 
преумножить благосостояние. 

В мыслях и словах таится огромная сила. 
Научившись контролировать свои мысли и 
слова, человек настраивается на их сило-
вую волну и всегда находится в гармонии с 
ней. 
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

Самый большой скандал последнего времени в стране, без-
условно, связан с крупным предприятием столицы “Rīgas 
satiksme”, с обысками у руководящего состава и арестами 
нескольких подозреваемых. Митингование «за» и «против», 
разговоры людей вокруг этих событий и, конечно, всезнаю-
щие «диванные эксперты», которые, безусловно, тоже делят-
ся на обвинителей и отрицателей. 

Такая «нормальная практика»
проекты. Потому что в этих проектах «оборачиваются» большие 
средства и оперируется денежными суммами, измеряемыми мил-
лионами.  Однако рассказ упомянутого предпринимателя наглядно 
показывает главную и, возможно, самую прибыльную часть систе-
мы, разработанной такими «мошенниками», - размер суммы в этом 
случае не только не зависит от порядка слагаемых, но и от обще-
го числа слагаемых. И сложить миллион можно из двух слагаемых 
(дважды по полмиллиона получается миллион), но и, например, из 
пятидесяти меньших кусочков. И тогда есть гораздо большая воз-
можность, что по поводу миллиончика ни один петух не клюнет.  В 
конце концов - зачет рисковать и напрягаться с большими взятка-
ми, если можно просто «инкассировать» добровольно-обязатель-
ный платёж с предпринимателя также за покупку 100 ручек. Да, 
мелочь, но таких закупок ведь достаточно много.  Если не сказать 
больше – очень много. И как говорили классики, рублик к рубли-
ку (еврик к еврику) и миллион в руках.  Копейка рубль бережёт, а 
иначе миллион не скопишь.

Есть ещё один побочный эффект существования коррупцион-
ных схем – не только наполнение карманов самих коррумпан-
тов за счёт самоуправления, государства или средств ЕС. Но это 
основательно уродует среду предпринимательской деятельности.  
Или, говоря на человеческом языке, у честного предпринимателя 
вообще нет возможностей получить заказ учреждения самоуправ-
ления или государства. Даже в том случае, если честный предпри-
ниматель предлагает более низкую цену (и как же не предложишь 
более низкую цену, если «настоящему» победителю в цену необхо-
димо включить обязательные платежи). Так что возможности здесь 
самые широкие -  начиная от включённых в положения о закупках 
различных специфических и ограничивающих пунктов, кончая про-
ведением закупок в границах так называемых малых закупок, где 
не нужен открытый конкурс, а достаточно формального «изучения 
рынка» и выявления трёх ранее известных «конкурсантов».  

Вместе с этим финансовый поток конкретного самоуправления 
был «упорядочен» уже на достаточно глобальном уровне. С одной 
стороны, система работает внутри самого самоуправления, распре-
деляя добычу, а с другой – также вне самоуправления, ведь малень-
кое у нас это сообщество предпринимателей. И все вовлеченные 
предприниматели в конкретной отрасли знают: там вообще не стоит 
тратить время и ресурсы для подготовки проектных заявок, так как 
победитель всё равно уже известен.  «Привлеченный» победитель.  

Дело “Rīgas satiksmes”, кажется, набрало обороты.  И, возможно, 
на сей раз оно не закончится пшиком. И тогда у ящика Пандоры, 
возможно, откроется крышка, что может понемногу, но основатель-
но разрушить так «изящно» созданную сеть коррупции и мошенни-
чества, и введенная «нормальная практика» закончится не только 
реальными наказаниями, но и тем, что в закупках самоуправления 
и государства победит лучшее предложение.  Во всяком случае, 
хотелось бы надеяться. 

Искренне ваша, “Ventspilnieks.lv”

Пожар в квартире 
В пожаре в многоэтажном доме на улице 
Сигулдас пострадали три человека. Всего 
было эвакуировано 46 человек. Существуют 
подозрения, что поджог был совершен 
намеренно. 

Эвакуировали школу
Из-за хулиганства школьников дважды при-
шлось эвакуировать 6-ю среднюю школу. 
В первый раз девочки распылили дезодо-
рант на сенсор сигнализации, во второй 
раз – мальчики пустили дым от электронной 
сигареты.

Найден утопленник
В Венте, напротив улицы Лиела, найдено 
тело утонувшего мужчины. Возможно, он 
упал в воду, когда забирался на корабль. 

Пострадали пешеходы
На проспекте Лиелайс сбиты двое пешехо-
дов, которые, возможно, переходили улицу 
на красный свет. В свою очередь, на пере-
крестке улиц Юрас и Ганибу автомобиль 
сбил женщину. 

Осуждены за кражу алкоголя...
Вентспилсский суд вынес приговор несколь-
ким мужчинам, которые крали в городских 
магазинах алкогольные напитки. 

...и хулиганство 
Один хулиган осужден за то, что наносил 
ногами удары по машине, второй – за то, что 
стучал по машине камнем, третий – за драку 
с применением лопаты для снега. 

Презентация автомобиля
В центре «Вольво» был презентован 
новый автомобиль муниципального ООО 
«Вентспилсский комбинат по благоустрой-
ству» для перевозки крупногабаритных 
контейнеров. 

Третий домик для котов 
Участники благотворительной программы 
«Улица котиков» разместили возле дома 
N 62 на улице Талсу уже третий домик для 
котов. Ожидается, что в нем будут жить семь 
бездомных котов. 

Болеют гриппом
В Северокурземскую региональную боль-
ницу помещены 19 пациентов, заболевших 
гриппом. 

Тестируют сенсоры
25 клиентов дома социальной заботы 
«Селга» тестируют сенсоры, которые могут 
распознать падение, дым, угарный газ и про-
пан. Доступна и «тревожная» кнопка. 

Плата за деньги 
С торговцев, которые за аренду торгового 
места на Вентспилсском рынке платят мел-
кими монетами, взимается дополнительная 
плата. 

Эмигранты возвращаются
В городской думе состоялась встре-
ча Курземского региона планирования и 
Вентспилсского самоуправления. Цель 
– обсудить сотрудничество в реализации 
мероприятий по реэмиграции. В прошлом 
году в Вентспилс вернулись пять семей. 

Концерт для Ральфа 
В конце недели в Доме театра «Юрас варты» 
состоится благотворительный концерт «Мы 
верим в хорошее». Во время концерта будут 
собираться пожертвования на лечение учени-
ка Центральной начальной школы Ральфа. 

Мероприятия для детей
В детском городке и детском парке 
«Фантазия» в предстоящее воскресенье дети 
будут готовиться к встрече весны. Проведет 
мероприятие Мадара Грегере. 

Игры для молодежи
В пятницу в Доме молодежи пройдет вечер 
игр «Dullais 7nieks». В рамках мероприятия 
можно будет принять участие в семи различ-
ных играх. 

В этой связи один предприниматель, описывая своё 
«сотрудничество» с элитой единственного в нашей 
стране большого города, был особенно откровенен.  
Он указал на то, что его короткое, но очень динамич-
ное и насыщенное сотрудничество фактически можно 

описать одним предложением: все, начиная с закупки трамваев 
и кончая организацией небольшого семинара, облагалось нигде 
не дефинированным «обязательным платежом».  Такой, скажем 
дипломатически, пошлиной. Она перечислялась ранее указанному 
предприятию или каким-то образом платилась в виде нигде не учи-
тываемых банкнот.  В процентном отношении он (платёж) всё же 
колебался – начиная от «стандартной» десятки до полной третьей 
части. По-видимому – в зависимости от конкретного департамен-
та, отдела, должностного лица или просто понимания партнёра по 
сотрудничеству хорошего вкуса и чувства меры. Герой этого расска-
за в своих откровениях риторически спрашивает: откуда, извините, 
эту прибавочную стоимость получить? Если единственная возмож-
ность – это искусственно завысить сметы… Однако самое важное 
в рассказе предпринимателя в действительности – это не сам факт 
потенциальной коррупции и способах её проявления, а объём и 
«система», как и в каком масштабе это происходит.  Значит, (если 
допускаем, что «от трамвая до канцелярских товаров»). Иными сло-
вами, участники этой системы (как с одной, так и с другой стороны) 
прекрасно знают – где, кому, почему и как. К тому же самое пло-
хое заключается в том, что переговоры между вовлеченными сто-
ронами всё равно называют «нормальной практикой», ведь это же 
«справедливо», что тот, кто помогает тебе получить закупку, тоже 
получает какой-то небольшой гонорар.  

Конечно, конечно, мы можем сказать – у тех там, в столице, свои 
проблемы, у нас – свои. Однако нельзя отрицать, что уже затянув-
шийся на десятилетия судебный процесс настоящего руководите-
ля нашего города также рисует практически аналогичную картину.   
И тот факт, что обвинительный приговор нужно ждать так долго, а 
само слушание идет через пень-колоду, свидетельствует только о 
том, что и в нашей стороне могущественные создали свою «систе-
му» достаточно хорошо, чтобы, выражаясь простым языком, ниче-
го нельзя было «привязать», а именно, нельзя доказать. Зато 
темпы роста личного достатка, которые прикрыты различного рода 
особо объёмными сделками, говорят достаточно красноречиво… 

Несомненно, публичному обсуждению и обсуждениям среди 
людей более всего подвергаются самые крупные и внушительные 
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В правлениях портов, в том числе, Вентспилсского, сменятся госпредставители 

Немиро (KPV LV) в качестве представите-
ля Министерства экономики в правлении 
Вентспилсского свободного порта решил 
выдвинуть Павла Ребенка. Правда, Р. Немиро 
ранее был партнером по сотрудничеству в 
адвокатском бюро «Rebenoks&Vilders», 
однако сейчас П. Ребенок стал председа-
телем совета «Олайнфарм». Планируется, 
что П. Ребенок в должности члена правле-
ния Вентспилсского свободного порта сме-
нит Сандру Сондоре, основным местом 
работы которой уже несколько лет является 
Министерство иностранных дел. 

Сейчас в Вентспилсском порту 
Министерство охраны окружающей среды 
и регионального развития представляет 
внештатный советник нынешнего министра 
земледелия Каспарса Герхардса (VL-TB/
LNNK) Эдийс Вазнис, и на его место будет 

Входящее в общество «Балтийская ассоциация – Транспорт и Логистика» предприятие АО «Baltijas Ekspresis» начло новый год с мно-
гообещающими результатами, надеждами и вдохновением: объём перевезенных в первый месяц грузов достиг 771,5 тыс. тонн. Это 
не только очень высокий результат, но и второй в плане объёма самый продуктивный январь за всю историю предприятия.  

У «Baltijas Ekspresis» второй в истории самый продуктивный январь

До сих пор в плане объёма 
самый богатый январь 
месяц в истории «Baltijas 
Ekspresis» был в 2017 году, 
когда было перевезено 1,02 

млн тонн грузов. Тогда это объяснялось так 
называемым бумом каменного угля по при-
чине морозной зимы, в итоге из-за замерз-
ших северных портов многие грузы камен-
ного угля были направлены через латвий-
ские порты и конкретно также в направлении 
Вентспилсского порта.    

Объём перевезенных «Baltijas Ekspresis» в 
январе грузов был на 64% больше, чем в янва-

ре прошлого года, грузооборот которого достиг 
0,47 млн тонн. И в прошлом году результат 
был тогда вторым самым высоким в истории, 
а в предыдущие периоды с 2010 до 2016 года 
объём перевезенных в январе грузов был в 
границах от 0,16 млн до 0,40 млн тонн. 

В прошлом году, который был годом 
20-летнего юбилея существования предпри-
ятия, предприятие достигло рекордно боль-
шого объёма грузов – за год в целом пере-
везено 8,05 млн тонн, что было на целый 
миллион больше, чем в позапрошлом году. 
По сравнению с 2017 годом общий объём 
грузоперевозок увеличился на 13%. И хотя 

этот год начался ещё плодотворнее (в конце 
концов, за один месяц перевезена одна вось-
мая от всего объёма грузов в прошлом году), 
руководитель «Baltijas Ekspresis» Марис 
Бремзе сохраняет осторожность в прогно-
зах, так как впереди ещё тяжелый и упорный 
труд в течение последующих 11 месяцев. 
Правда, лелеянные молчаливые надежды 
на успешный год есть, и они оправданы, так 
как в течение последних пары лет «Baltijas 
Ekspresis» вложил большие ресурсы в при-
влечение новых партнёров по сотрудниче-
ству и клиентов, что позволяет смотреть в 
будущее с оптимизмом. 

назначена руководитель бюро нового мини-
стра Юриса Пуце («Развитию/За!») Лайла 
Спалиня. До середины прошлого года она 
долгие годы была директором баскетбольно-
го клуба «ВЭФ», которым руководил Эдгарс 
Яунупс. 

И, наконец, ответственное за отрасль 
Министерство сообщения также решило про-
извести широкую ротацию на самых раз-
ных предприятиях и в управлениях пор-
тов. В правление Вентспилсского свободно-
го порта планируется назначить директора 
Юридического департамента министерства 
Ингуну Страутмане, которая сменит нынеш-
него представителя министерства Каспарса 
Озолиньша. 

Законом о портах определено, что правле-
ние Вентспилсского порта состоит из вось-
ми членов. Четыре из них – представители 
Вентспилсского городского самоуправления, 
в данном случае это находящиеся в прав-

лении уже более 20 лет Айварс Лембергс (с 
1994 года официально считается председа-
телем правления Вентспилсского свободно-
го порта) и Янис Витолиньш (член правле-
ния с 1996 года), а также Гунтис Блумбергс 
(член правления с 1999 по 2006 год, затем 
был избран в Сейм и в правление порта вер-
нулся в 2009 году, занимает эту должность и 
по сей день) и Дидзис Ошениекс (член прав-
ления с 2006 года). Этих членов правле-
ния назначают и освобождают от занимае-
мой должности соответствующим решением 
городской думы. Остальные четыре предста-
вителя, выдвинутые министрами экономики, 
финансов, сообщения, охраны среды и реги-
онального развития, назначаются и осво-
бождаются решением Кабинета министров. 
Зарплата представителей самоуправления, 
особенно вознаграждение А. Лембергсу и Я. 
Витолиньшу, значительно больше того, что 
они получают на основной работе в думе. 
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Гиртс Валдис 
Кристовскис Даце Корна

Айвис 
Ландманис

Иварс 
Ландманис

- Бюджет самоуправления города 
Вентспилса 2019 года принят. Однако без 
поддержки четырёх депутатов меньшин-
ства. Почему так? 

- Д. Корна: Чтобы можно было поддержать 
городской бюджет, мы должны знать, за что 
мы голосуем. Степень детализации бюдже-
та должна быть настолько большой, насколь-
ко мы этого требуем, чтобы у нас было ясное 
представление и уверенность, что этот бюджет 
в интересах вентспилчан и является лучшим 
возможным решением для развития города.  

- А. Ландманис: К сожалению, подготовлен-
ный администрацией самоуправления проект 
бюджета непрозрачный. Видны только числа 
расходов, которые не раскрывают нужд самоу-
правления, его учреждений и обществ капита-
ла, которые руководство самоуправления пла-
нирует финансировать.    

- И. Ландманис: Следует добавить, что 
материалы бюджета мы получили за несколь-
ко дней до рассмотрения бюджета в комиссии 
самоуправления по экономике и бюджету, на 
которой были только в статусе приглашенных.  
Этот документ в комитете финансов и на засе-
дании думы был «пропущен» в течение неде-
ли. Этого недостаточно, чтобы мы могли его 
рассмотреть, продумать и проанализировать. 
К тому же, как сказали Даце и Айвис, за такой 
короткий срок, в течение нескольких дней 
понять и предложить целенаправленные пере-
мены в структуре бюджета, который отобра-
жает только макрофинансирование, не только 
невозможно, но и бессмысленно.  

- Из сказанного вами следует, что руко-
водство самоуправления не желает, чтобы 
бюджет был прозрачным и понятным, 
чтобы с ним могли своевременно ознако-
миться депутаты меньшинства!? 

- Г. В. Кристовскис: Именно так. Это проти-
воправная цель политического и администра-
тивного руководства самоуправления города 
Вентспилса. Детали бюджета, которые необхо-
димо видеть, которые просили раскрыть, мето-
дично, целенаправленно и в отдельных пози-
циях даже преступно и длительно скрываются. 

- Почему руководство самоуправления 
так действует?  

- Г. В. Кристовскис: По-видимому, руко-
водство самоуправления хочет скрыть финан-
сирование за подпрограммы, и у него есть 
серьёзные основание это делать. Здесь не 
идёт речь только об отсутствии хорошего 
управления. Это противозаконные действия.  
Причины тому могут быть разные. Например, 
грязная политическая борьба.  Желания дер-
жать информацию эксклюзивно в руках А. 
Лембергса и руководимого им большинства 
депутатов из партии «Латвии и Вентспилсу». 
Такая монополия гарантирует возможность 
«блистать» на фоне оппозиции, у которой не 
хватает информации, так как она не выдана.  
Таким образом, нечестная игра и ограниче-
ние, унижение конкурентов. Однако главной 
причиной является интерес, в действительно-
сти потребность или какие-то противозакон-
ные финансовые манипуляции, чтобы скрыть 
часть средств самоуправления в каких-то сом-
нительных, замаскированных сделках.  

- Звучит невероятно. Есть ли какие-ни-
будь примеры? 

- Г. В. Кристовскис: Как руководитель само-
управления, а также руководитель отдела 
финансов К. Витенбергс не отвечает на такой 
простой вопрос о членских взносах самоуправ-
ления города Вентспилса и большинства его 
обществ капитала Вентспилсскому агентству 
развития!!! Мы этот вопрос задавали письмен-
но в контексте подготовки бюджета, задавали 
его на заседании комитета финансов, задава-
ли на заседании думы – ответа не получили. 
Как говорил К. Витенбергс год назад, он тако-
го общества не знает.  А сейчас просто, что не 

Бюджет города Вентспилса 2019 года. 
Нелегитимный
8 февраля этого года был утвержден самый важный документ 
Вентспилской городской думы – бюджет самоуправления 
2019 года. О его легитимности, или соответствии законно 
установленным критериям свою оценку высказали депутаты 
меньшинства Гиртс Валдис Кристовскис, Даце Корна, Айвис 
Ландманис и Иварс Ландманис. 

знает, насколько велики уплаченные самоу-
правлением членские взносы.  

- А. Ландманис: Речь идёт о том 
Вентспилсском агентстве развития, в котором 
ежегодно А. Лембергс получает почти 100 000 
евро. Есть основания думать, что это средства, 
уплаченные вентспилчанами в виде налогов.   

- Значит, бюджет непрозрачный. Были ли 
ещё какие-либо нарушения в процессе его 
создания и принятия?  

- Д. Корна: Чтобы добиться прозрачности 
бюджета города Вентспилса, мы своевремен-
но, уже в сентябре 2018 года подали руковод-
ству думы требование выдать ту информа-
цию, которую руководство думы ежегодно уже 
в июне запрашивает от учреждений и обществ 
капитала самоуправления, а также у обществ.  
Она думана для работы администрации само-
управления. Если так, то она должна быть 
доступна и депутатам, которых она интересу-
ет.  Её использование не ограничено. Однако, 
несмотря на наши повторные просьбы, самоу-
правление нам её не предоставило.   

 - Как такие противозаконные действия 
были обоснованы? 

- Д. Корна: Мы получили ответ исполни-
тельного директора Алдиса Абеле, что инфор-
мация, полученная от учреждений самоуправ-
ления и обществ капитала в рамках проекта 
бюджета 2019 года, это рабочий материал и 
предусмотренная для внутреннего использо-
вания информация, не имеющая окончатель-
ного характера.  

- Что это значит? Как это понимать? 
- А. Ландманис: Это такое бессовестное 

«отфутболивание», игра слов, которая не 
имеет никакого правового обоснования.   

- Не указывает ли такой ответ исполни-
тельного директора самоуправления, что 
предоставленная учреждениями и обще-
ствами капитала самоуправления инфор-
мация думана для внутреннего использо-
вания, на то, что депутаты меньшинства 
дискриминируются, что они второго сорта?  

- А. Ландманис: Точно. Именно на это и 
указывает.  К тому же это не только нару-
шение принципа равноправия депутатов, это 
также запрет на допуск к информации, которая 
находится в распоряжении самоуправления 
и выдачу которой нам, депутатам меньшин-
ства, гарантируют конкретные нормы закона. 
Если такую информацию выдают депутату 
Лембергсу, то точно такая же информация о 
бюджете 2019 года должна быть доступна и 
нам.  Однако нам А. Абеле говорит, что толь-
ко они, то есть внутренние (ядро думы) будут 
действовать. А вы там, те, внешние, постойте 
в сторонке.  

- Это же очередное доказательство оче-
редное ограничение ваших, четырёх депу-
татов меньшинства, субъективных прав?     

- Г. В. Кристовскис: Это доказательство не 
только ограничения прав, но это осознанная 
задержка работы нас, представителей народа, 
в интересах вентспилчан! К тому же это гру-
бое нарушение трудовой этики администра-
ции самоуправления и закона. Администрация 
должна быть нейтральной, у неё не может 
быть ни своих, ни приоритетно интересов 
депутатов группы Лембергса. У всех депутатов 
мандат одинаковой силы, всем нужно предо-
ставлять информацию, которую самоуправле-
ние создаёт на своей работе, в том числе про-
ект бюджета 2019 года. 

- Возможно, между вами, депутата-
ми меньшинства и руководством само-
управления, произошло какое-то недо-
разумение? Ведь его можно устранить, 
побеседовав? 

- Г. В. Кристовскис: Отговорки по пово-
ду недоразумений безосновательны. Мы кон-
кретно, как упомянула Даце, ещё в сентябре 
письменно просили выдать информацию об 

основных принципах, сроках и ответственных 
за разработку проекта бюджета самоуправ-
ления города Вентспилса 2019 года. Ответов 
на такие простые вопросы мы не получили.  
Несмотря на то, что уже в начале ноября мы 
подали 12 предложений по разработке бюд-
жета, хотя из-за непредоставления информа-
ции у нас не было ни малейшего представле-
ния, как руководство самоуправления будет 
действовать.   

- Какие были ваши предложения?   
- А. Ландманис: Мы предложили обеспе-

чить детям, пенсионерам, инвалидам, репрес-
сированным лицам, представителям многодет-
ных семей бесплатный проезд на автобусных 
маршрутах по городу и прилегающей к нему 
территории ООО самоуправления “Ventspils 
Reiss”.  Просили обеспечить уход за прилега-
ющими к частным собственностям, принадле-
жащими самоуправлению прямо или опосре-
дованно территориями с помощью ресурсов 
самоуправления. Однако они так и не дошли 
даже до обсуждения.  

- И. Ландманис: Был также целый ряд пред-
ложений, относящихся к ограничению рас-
ходов индивидуальной политически-частной 
деятельности А. Лембергса на средства само-
управления. Мы приняли к сведению несколь-
ко замечаний Госконтроля по поводу бесхо-
зяйственной деятельности и расточительного 
обращения со средствами самоуправления 
Вентспилсского самоуправления. Такого рода 
предложения по бюджету были направлены 
на экономию средств и направление их на 
улучшение различных общественных функ-
ций, даже на приобретение инструментов для 
Вентспилсской музыкальной школы.   

- Д. Корна: Обязательно стоит упомянуть, 
что мы просили в рамках программы рено-
вации и содержания вентспилсских сакраль-
ных сооружений направить средства на рекон-
струкцию башни Вентспилсской лютеранской 
церкви. Предлагали поддержать реализацию 
проекта «Латвийский флаг» в Вентспилсе. 

- И всё же на заседании думы ваши пред-
ложения Лембергс назвал коммунистиче-
скими. Почему? 

- Г. В. Кристовскис: Так говорить позволяет 
себе только руководитель авторитарного неде-
мократического самоуправления. Это удив-
ляет.  Давать оценку нашим предложениям у 
него нет ни малейшего основания.  Они были 
«промаринованы» с ноября до конца января 
в самоуправлении без какого-либо желания 
обсудить их с нами, с теми, кто их готовил.  И 
тогда, без какой-либо законно обоснованной 
процедуры, без рассмотрения каждого предло-
жения, они были отклонены. Предложения при 
нормальном процессе обсуждают, затем уточ-
няют возможности их реализовать на фоне 
других приоритетов и финансовых возможно-
стей. Ничего такого не было.       

- Разве такое возможно? Почему они так 
поступают? Ведь их большинство. Могли 
каждое предложение отклонить большин-
ством голосов.  

- И. Ландманис: По-видимому, не хотели 
тратить на их обсуждение ни малейшего вни-
мания, ни времени. Они просто годами при-
выкли так поступать, то есть, с позиции силы.  
Поэтому никаких процедур рассмотрения пред-
ложений по бюджету в Вентспилсской город-
ской думе не существует, не сформированы.   

- Д. Корна: Нас пригласили на комиссию по 
вопросам экономики и бюджета, где рассма-
тривался бюджет Вентспилсского самоуправ-
ления 2019 года. На ней А. Лембергс высказал 
своё мнение о наших предложениях, и комис-
сия по экономике и бюджету все отклони-
ла одним голосованием. Следует напомнить, 
что ни один из нас, депутатов меньшинства, 
не является членом комиссии по экономике 
и бюджету.  Поэтому мы, депутаты, за свои 
предложения голосовать не могли. Это дела-
ли члены комиссии, оплаченные депутатами 
большинства жители города, у которых нет 
мандата и права, полученного путём выборов.  

-  Такой процесс создания бюджета 
выглядит очень странно!?  

- А. Ландманис: Ещё большие странности 
нас ожидали на следующий день, когда про-
ект бюджета после рассмотрения на комис-
сии по экономике и бюджету попал в комитет 
финансов, где я и Гиртс являемся имеющими 
право голоса членами. Там нашу просьбу – 
проголосовать за наши предложения, вообще 
не рассматривали. Наши протесты руководив-
ший заседанием Янис Витолиньш оставил без 
внимания.  

- Г. В. Кристовскис: Да. Это был потрясаю-
щий фарс. Образец противозакония.  Депутат 
Витолиньш без угрызений совести декла-
рировал, что комитет финансов за основу 
берёт предложение комиссии по экономике 
и бюджету, следовательно, в голосовании по 
нашим предложениям нет необходимости. Это 
откровенно противозаконные действия.  То 
же самое повторилось и на заседании думы.  
При принятии бюджета Вентспилсского само-
управления 2019 года, наши предложения не 
рассматривались!   

- И. Ландманис: О том, каково отношение 
руководства думы и большинства депутатов 
к самому важному документу 2019 года, то 
есть, к бюджету, свидетельствует тот факт, что 
на рассмотрение этого вопроса на заседании 
думы 8 февраля было отведено 3 минуты.  
Однако мы в течение полутора часов боролись 
за свои права полноценно выполнять обязан-
ности депутата, участвовать в обсуждении 
процесса создания бюджета.  

- И всё же бюджет принят, а ваше мнение 
проигнорировано. Город с ним будет жить.  

- Д. Корна: К сожалению, он принят с 
нарушениями. Он не прозрачен. Значит, он 
нелегитимный.   

- И. Ландманис: Как, смеясь, на языке 
А. Абеле – предусмотрен для внутреннего 
пользования.    

- Г. В. Кристовскис: К тому же он не отве-
чает на такой простой вопрос – сколько само-
управление города Вентспилса, его обще-
ства капитала ежегодно платят обществу 
«Вентспилское агентство развития». 

- А. Ландманис: Свою речь на заседании 
думы я закончил обращением к присутству-
ющим – руководителям и работникам адми-
нистрации Вентспилсской городской думы, 
учреждений и обществ капитала, процитиро-
вав древнегреческого философа и математи-
ка Платона: «Наказанием за гражданскую пас-
сивность является власть злодеев».   

- Спасибо за пояснения! Вентспилчанам, 
которые прочтут упоминаемое вами, дана 
возможность поразмышлять о стиле рабо-
ты самоуправления и его причинах. 
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Переиграть самого себя
В Латвийской государствен-
ной консерватории получила 
квалификацию режиссера 
драматических коллективов. 
В Москве окончила Выс-
шие режиссерские курсы. У 
выдающихся преподавателей 
в Латвии обучалась актерско-
му мастерству. Все это Лига 
Пориете (тогда Бруна) очно и 
заочно успела освоить еще во времена своей юно-
сти. Восемь лет была режиссером Вентспилсского 
народного театра (ВНТ), иногда играла там же на 
сцене. На такую же работу руководители столич-
ных театров в свое время звали ее в Ригу. Лиге 
очень хотелось туда попасть, но… «более мудрый 
Режиссер свыше предназначил мне другую роль», 
– без горечи признает Лига и лукаво добавляет: 
«Может, для того, чтобы сениоров в Вентспилсе 
учить играть в театре?» 

ФИНИШ  
И СНОВА СТАРТ

«Школьные годы, трудо-
вая жизнь – я сделала круг 
по жизни. Перефразируя 
слова песни, она у меня 
получается «театральная 
с обоих концов». Первые 
арии я пела и первые 
стишки рассказывала в 
свои три года, бабушке 
и дедушке – Фрицису и 
Лизе Вишкерисам, забрав-
шись на кухонную скаме-
ечку; затем поднялась на 
школьную «сцену». Где-то 
между бурной юностью и 
ранней зрелостью была 
работа режиссера и актри-
сы в ВНТ, а недавно, уже 
когда пришла к финишу 
на спокойной официаль-
ной работе в муниципаль-
ном учреждении, я стала 
режиссером «Театра сени-
оров» в обществе пенси-
онеров «Вентспилс лие-
дагс». Лига с улыбкой 
вспоминает, что понача-
лу блаженное ничегонеде-
ланье воспринимала как 
божий дар, «отдаваясь» 
садовым работам в своем 

сельском доме «Упмали» 
(Попе) и чтению книг в уют-
ной вентспилсской квар-
тире. В перерывах вспо-
минала прежние рабочие 
места и встречалась с 
бывшими коллегами, кото-
рых с каждым годом стано-
вится все меньше. Но для 
полного счастья чего-то не 
хватало… 

САМОСТОЯТЕЛЬНАЯ 
ЛИГА 

«Сегодня стоит при-
знать, что заработать на 
хлеб насущный иногда 
помогал актерский талант 
и режиссерские навы-
ки, которые параллель-
но работе я с увлечением 
совершенствовала в сту-
дии ВНТ, а позднее заоч-
но в Латвийской государ-
ственной консерватории и 
на режиссерских курсах в 
Москве». Режиссер с удо-
вольствием вспоминает 
юношескую преданность 
театральному искусству и 
богемную жизнь того вре-
мени, своих друзей. 

В конце прошлого года Административный район-
ный суд Лиепайского Дома суда постановил пре-
кратить судопроизводство по административному 
делу, которое было начато по заявлению оппози-
ционеров Вентспилсской думы – о несоблюдении 

принципа пропорциональности в думских комиссиях. 
Административный районный суд признал, что норматив-

ными актами не установлены конкретные критерии, которые 
можно юридически проверить и которые необходимо соблю-
дать, принимая решение о создании комиссий. В связи с 
этим суд пришел к выводу, что упомянутое ранее решение 
Вентспилсской городской думы – это политическое решение, 
которое не поддается контролю административного суда. 

В свою очередь, Сенат ВС в своем решении указывает, что 
решение думы самоуправления, которое задевает субъек-

тивные публичные права депутата, должно быть подвергну-
то проверке в порядке, установленном для административ-
ного процесса. Таковым может являться и решение о созда-
нии комиссий самоуправления и определении персонального 
состава комиссий. 

Также Сенат ВС подчеркивает, что обязанность соблю-
дать принцип пропорциональности в деятельности коми-
тетов установлена и в части первой статьи 54-й закона «О 
самоуправлениях», и одновременно это следует из основ-
ного принципа пропорциональных выборов, закрепленного 
в статье 101-й Сатверсме. Сенат полагает, что выражение 
принципа пропорциональности нет оснований ограничивать 
только созданием комитетов и определением их персональ-
ного состава. Самое существенное, обеспечена ли депутату 
возможность фактически участвовать в деятельности думы 
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Вентспилс останется без 
1,55 млн евро и бассейна? 
Один из грандиозных 
проектов – большой бассейн – 
предлагают «заморозить»

Вновь подается на рассмотрение дело о несоблюдении 
принципа пропорциональности в Вентспилсской думе

и реализовать свои права и обязанности. Так как депутат, в 
первую очередь, является представителем конкретных жите-
лей самоуправления, и он должен действовать в интересах 
общества. Это означает, что ему должны обеспечить возмож-
ность действовать в этих интересах. 

Во-вторых, депутат имеет равные права с другими депута-
тами участвовать в работе думы, и обеспечение этих прав не 
может быть формальным. Принцип пропорциональности обе-
спечивает, что депутат может пол-
ноценно участвовать в работе думы. 

Министр образования и науки Илга Шуплинска (НКП) 
предложила приостановить выделение финансирова-
ния на спортивные сооружения, направив средства на 
оплату труда педагогов. Больше всего шансов остать-
ся без денег на осуществление грандиозных планов 
именно у Вентспилса. Проект строительства большого 
бассейна с реабилитационным центром и гостиницей 
может быть «заморожен». Город может остаться без 
лоббированных ранее СЗК так называемых депутат-
ских квот на реализацию упомянутого проекта в тече-
ние трех лет. Это означает, что Вентспилс в этом году 
может не получить из госбюджета 1,55 млн евро. 

Г р а н д и о з н ы е 
планы Вентспилс-
ского городского 
самоуправления 
последней пяти-

летки предполагали удар-
ную стройку – реализа-
цию трех гигантских про-
ектов. Первый, где, пусть 
с опозданием, но плани-
руется распахнуть двери 
в середине лета, – очень 
дорогостоящее новое зда-
ние Вентспилсской музы-
кальной средней школы 
с функцией концертно-
го зала, общие затраты 
на которое, по подсчетам, 
составляют около 31 млн 
евро. В этом году плани-
руется начать строитель-
ство Центра науки и инно-
ваций, для чего также изы-
скано финансирование из 
денег налогоплательщи-
ков. Третий гигант – про-
ект плавательного бассей-
на, который планируется 
построить рядом с терри-
торией олимпийского цен-
тра «Вентспилс» и садом 
Ренькя, для чего «в жерт-
ву» будет принесен сквер 
на углу улиц Кулдигас и 
Спорта. О том, как в свое 
время для этого проекта 
были «выбиты» так назы-

ваемые депутатские квоты, 
«Ventspilnieks.lv» писала 
уже неоднократно. 

Внимание нового мини-
стра образования и науки 
привлекли 8,5 млн евро, 
которые предусмотрены 
для нескольких спортив-
ных объектов в Латвии – 
самая большая сумма – 3 
млн евро – на строитель-
ство Лиепайского теннисно-
го центра, которое уже бли-
зится к завершению, объект 
в скором времени планиру-
ется открыть. Есть и другие 
проекты, работа над кото-
рыми начата в той или иной 
мере. Однако наиболее 
драматично это решение 
может затронуть именно 
грандиозный проект стро-
ительства Вентспилсского 
бассейна, поскольку его 
реализация еще не начата. 
Выбран участок и извест-
но, каков будет визуаль-
ный облик проекта, так как 
завершен конкурс эскизов. 
В соответствии с предло-
жением министра этот 
проект можно временно 
«заморозить». 

«Я не понимаю, как в 
ситуации, когда нет роста 
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Уже в ближайшее время в трех крупнейших портах 
Латвии – Риге, Вентспилсе и Лиепае – государство 
сменит своих представителей в правлениях. В случае 
Вентспилсского порта партнеры городской думы – Союз 
зеленых и крестьян (СЗК) – утратят свое выраженное 
влияние на процесс принятия решений, так как государ-
ство сменит всех четверых своих представителей из 
восьми. Значит, значительно изменится состав правле-
ния, неизменными останутся лишь четыре должности 
назначенных самим правительством членов правления, 
которые занимает городское руководство. Ранее новый 
министр сообщения Талис Линкайтс публично выразил 
мнение, что уже в скором будущем необходимо решить 
давнюю проблему представительства в правлении инте-
ресов узкой группы лиц и порты трансформировать в 
государственные общества капитала. 

В правлениях 
портов, в том числе, 
Вентспилсского, сменятся 
госпредставители 

В несет ли ветер 
перемен измене-
ния в управление 
Вентспилсским 
портом, кото-

рый с начала 90-х годов под 
контролем стараются удер-
жать люди, которыми руко-
водит А. Лембергс? Весьма 
вероятно. Это, безуслов-
но, политическое решение, 
однако планы Т. Линкайтса 
имеют серьезную поддерж-
ку в правящей коалиции. 
По словам министра, пер-
вым шагом станет примене-
ние к существующей модели 
управления портами между-
народных принципов хоро-
шего управления, вторым же 
шагом явится оценка кон-
кретной модели управления 
для каждого порта, которая 
четко определит способы 
трансформации этих портов 
в государственные общества 
капитала. «Необходимо рас-
пределить ответственность, 
порядок принятия решений 
и отчетности, необходимо 
более строго и четко обо-
значить роль Министерства 
сообщения в управлении 
портами», – подчеркнул Т. 
Линкайтс. Он считает, что 

вопрос с правлениями пор-
тов нужно решить как можно 
скорее. 

Особенное неприятие 
со стороны руководства 
Вентспилсского городско-
го самоуправления вызвало 
решение министра финан-
сов Яниса Рейрса («Новое 
Единство») о смене предста-
вителя Министерства финан-
сов только в Вентспилсском 
свободном порту – на эту 
должность будет назна-
чен оппозиционный депутат 
Вентспилсской думы Гиртс 
Валдис Кристовскис. Таким 
образом в управлении пор-
том будут задействованы 
не только правящие в мест-
ном самоуправлении поли-
тики, но будут представле-
ны интересы более широ-
ких слоев общества. До сих 
пор эту должность занимал 
Ринголдс Бейнаровичс, кото-
рый был выдвинут Даной 
Рейзниеце–Озолой, мини-
стром финансов от «чемпио-
на добрых дел» СЗК в преж-
нем правительстве. 

В свою очередь, 
министр экономики Ралфс 

Сенат Верховного суда (ВС), рассмотрев заявление оппозиционных депутатов Вентспилсской думы Гиртса 
Валдиса Кристовскиса, Айвиса Ландманиса, Ивара Ландманиса и Даце Корны о несоблюдении принципа 
пропорциональности в комиссиях Вентспилсской городской думы, принял решение отменить постановление 
Административного районного суда о прекращении судопроизводства и передать дело для нового рассмотрения. 
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